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هیأت  و  دانشگاه  رییس  بازدید  ایــن  در 
همراه از نزدیک با دستاوردها و توانمندی های 
شرکت ها و واحدهای فناور پارک علم و فناوری 

مدرس آشنا شدند.
دکــتــر فــرهــاد دانــشــجــو ریــیــس دانشگاه 
پــــارک عــلــم و  از غــرفــه  ــد  ــازدیـ بـ در حــاشــیــه 
هوشمند  شهر  نمایشگاه  در  مــدرس  فناوری 
ــارک علم و فــنــاوری  ــت: پـ ــران اظــهــار داشــ ــ ای
دانــش  شــرکــت   170 از  بــیــش  دارای  مـــدرس 
بخش  نمایشگاه  ایــن  در  که  می باشد  بنیان 
توانمندی های  و  دســتــاوردهــا  از  مــحــدودی 

خود را به نمایش گذاشته اند.
دانشگاه  در  توانمندی ها  ایــن  از  برخی 
به مرحله تولید و یا  صــادرات رسیده و منجر 
به ایجاد اشتغال شده است و در 170 شرکت 
پارک، بیش از 2200 اشتغال ایجاد شده است.

ــور شــهــری،  وی افـــــزود: ســاخــتــمــان،  امــ
 وسایل،  سرویس های داخل شهری و ... همه 
در کنار هم شهر هوشمند را تشکیل می دهند 
الگوریتم های  اســاس  بر  این شهر  و مدیریت 
هوشمند  صــورت  به  و  شــده  تعیین  پیش  از 

صورت می گیرد و مدیریت هوشمند به جای 
یک فرد فکر می کند و بر اساس آموزش هایی 
که می بیند می تواند تصمیم بگیرد و قطعا آینده 
رفت  خواهد  هوشمندسازی  سمت  به  دنیا 
آموزش،  بحث  در  نزدیک  بسیار  آیمنده  در  و 
 پژوهش،  مدیریت، سیستم های مخابراتی و ... 

از هوشمندسازی استفاده خواهد شد.
رییس دانشگاه یادآور شد: ما در دانشگاه 
کــه در خصوص  کــردیــم  ــدرس سعی  تربیت م
دانــش  شــرکــت هــای  در  هــم  هوشمندسازی 
کــز  ــای آمـــوزشـــی و مــرا ــه ه ــت بــنــیــان و هـــم رش
تحقیقاتی و طراحی پروژه های هوشمندسازی 
پیشگام باشیم و در این زمینه پروژه هایی در 
دانشکده  جمله  از  مختلف  دانــشــکــده هــای 

مهندسی شیمی در حال تدوین است.
دانشگاه  حمایت های  بــه  اشـــاره  بــا  وی   
تربیت  دانشگاه  گفت:  فناوری  و  علم  پارک  از 
تومان  میلیارد   18 گذشته  ســال  در  مــدرس 
مالی  کمک  دانشگاه  فناوری  و  علم  پــارک  به 
کرده است و طی سه ماه اخیر سال 1402 نیز 
کمک  کنون 16.5 میلیارد تومان به پارک ها  تا

کمک ها  نموده ایم و این امر نشان از افزایش 
در سال جدید دارد.

شمال  در  ــرد:  ــ ک ــه  ــاف اض همچنین  وی 
را  هکتار   20 مساحت  به  زمینی  تهران  شهر 
و  گرفته ایم  نظر  در  پـــارک  شــرکــت هــای  بـــرای 
است  شکل گیری  حــال  در  کنسرسیوم هایی 
تا پارک ها زیرساخت های لازم خود را در آنجا 

ساخته و بتوانند از آنجا استفاده نمایند.
دکتر دانشجو با اشاره به صندوق حمایت 
بــنــیــان خــاطــر نشان  از شــرکــت هــای دانـــش 
صندوق  این  حمایت های  جمله  از  ساخت: 
می توان به اعطای وام با مبلغ 11 تا 12 میلیارد 
کــه بسیار حائز  کـــرد  ــاره  اشــ تــومــان در ســـال 
اهمیت است و لازم به ذکر است 24.5 درصد 
تربیت  دانشگاه  بــرای  صندوق  ایــن  سهام  از 
مدرس،  24.5 درصد متعلق به معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری و 51 درصد برای 
که صندوق بسیار  بخش خصوصی می باشد 
شرکت های  از  حمایت  بــرای  که  است  خوبی 

دانش بنیان ایجاد شده است.
دکــتــر نـــادری منش ریــیــس پـــارک علم و 

برنامه ریزی،  معاون  خدادادحسینی  دکتر  همراه  به  دانشگاه  رییس  دانشجو  فرهاد  دکتر    
در  دانشگاه  فناوری  و  علم  پــارک  غرفه  از  تیرماه   12 دوشنبه  روز  اطلاعات  فناوری  و   نظارت 

چهارمین نمایشگاه شهر هوشمند ایران بازدید کردند.

بازدید رییس دانشگاه از غرفه پارک علم و فناوری در 
نمایشگاه شهر هوشمند ایران
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علم  پــارک  حضور  سخنانی  در  نیز  دانشگاه  فناوری 
و فناوری را در نمایشگاه شهر هوشند بسیار مثبت 
از اولویت های پارک علم و  گفت: یکی  کرد و  ارزیابی 
که در قلب تهران و در  فناوری، ناحیه نــوآوری است 
فضای به مساحت 450 هکتار متر مربع قرار دارد و 
که  هوشندسازی شهر نیز بخشی از آن فرایند است 
بسیار برای ما حائز اهمیت است و بیش از 33 شرکت 
در پارک مدرس در بحث IT و ICT و هوشمند سازی 
الکامپ  نمایشگاه  در  شرکت   15 که  دارنــد  فعالیت 
گذشته حضور داشتند و 9 شرکت نیز در این  هفته 
نمایشگاه حضور دارند و دستاوردهای آنان می تواند 
در زمینه هوشمندسازی،  زیست بوم شهری، کاهش 
هزینه از منظر چگونگی برخورد با پسماندها و از منظر 
خدمات دهی به شهروندان و ... کمک کننده باشد و 
فعالیت  هوشمند  شهری  خدمت  مسیر  در  بتوانند 

کنند.
را بسیار  پــارک علم وفناوری مــدرس  وی حضور 
کرد و خاطر نشان ساخت:  مثبت و برجسته عنوان 
ــارک عــلــم و فـــنـــاوری دانــشــگــاه تــربــیــت مــــدرس از  ــ پ
پارک های برجسته با عملکرد خوب و مطلوب است 
کشور به سمت  که مسئولان  و سعی ما بر این است 
تبدیل  زیــرا  کنند  پیدا  پــارک هــای دانشگاهی ســوق 
دانش به سرمایه و ارزش و خلق ثروت و ایجاد اشتغال 
برای جوانان تحصیل کرده کشور در پارک های علم و 

فناوری صورت می گیرد .
شایان ذکر است رییس دانشگاه پس از بازدید 
غرفه های  از  برخی  از  فــنــاوری  و  علم  ــارک  پ غرفه  از 
آزاد  دانشگاه  و  تبریز  دانشگاه  همچون  دانشگاهی 

اسلامی بازدید کرد.
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انتخاب عضو هیات علمی دانشگاه به عنوان 
استاد سرآمد آموزشی کشور

کرسی های نظریه پــردازی نقد و مناظره و اجلاس  در پنجمین اجــلاس ملی    
ملی سرآمدان آموزشی،  دکتر محمدمهدی سپهری استاد دانشگاه تربیت مدرس 

به عنوان استاد سرآمد آموزشی معرفی و تجلیل شد.

ملی  اجــلاس  و  مناظره  و  نقد  نظریه پردازی  کرسی های  ملی  اجــلاس  پنجمین 
سرآمدان آموزشی 11 تیرماه 1402 با حضور محمد علی زلفی گل وزیر علوم تحقیقات و 
فناوری، عبدالحسین خسروپناه دبیرشورای عالی انقلاب فرهنگی، آیت الله رشاد رئیس 
کرسی های نظریه پردازی، نقد و مناظره در دانشگاه شهید بهشتی  هیأت حمایت از 

برگزار شد.
کرسی های نظریه پــردازی و نقد و مناظره و 18 استاد  در این مراسم 14 سرآمد 
سرآمد آموزشی معرفی شدند که دکتر محمدمهدی سپهری استاد دانشکده مهندسی 
صنایع و سیستم های دانشگاه تربیت مدرس به عنوان استاد سرآمد آموزشی معرفی و 

تقدیر شد.
وزیر علوم در این مراسم اظهار داشت: دانشگاه پیشرو نیازآفرین است و باید نسل 
آینده را شناسایی کند تا متناسب با این معیار آموزش های خود را بکار گیرد و نباید تنها 
در مشکلات فعلی باقی بماند، همچنین دانشگاه باید منابع را شناسایی کند تا بتواند 

با سرمایه گذاری مناسب در راستای حل مسائل کشور حرکت کند.
باید  می کنند  تربیت  که  نوابغی  وجــود  با  دانشگاه ها  کــرد:  کید  تأ زلفی گل  دکتر 
نیازسنجش و نیازآفرینی باشند و دانشگاه پیشرو روی مزیت های ایجابی سرمایه گذاری 
گر می خواهیم کشور قدرتمند داشته باشیم  می کند تا باعث ایجاد مشاغل هم شود. ا
فناوری  و  دانــش  طریق  از  و  کنیم  سرمایه گذاری  جدید  مزیت سازی های  روی  باید 

کنون وجود نداشته است. می توانیم ثروتی خلق کنیم که تا
آزاداندیش سقف  که انسان  کرسی های نظریه پــرداز این است  افــزود: پیام  وی 
نامحدودی دارد و باید شرایط جوری فراهم شود که انسان ها بتوانند پرواز کنند و وضع 
قوانین و مقررات موجود استعداد افراد مختلف را مورد توجه قرار نمی دهد باید این را 

اصلاح کنیم.

دانـــــــش آمـــــــوخـــــــتـــــــه 
ــر  ــنـ دانـــــــشـــــــکـــــــده هـ
ــنـــوان »بـــرگـــزیـــده  بـــه عـ
ــواره  ــنـ ــشـ جـــــــــوان« جـ

فارابی دست یافت
بین المللی  جشنواره  چهاردهمین  در    
فارابی، سهند سلطاندوست دانش آموخته 
دانشکده هنر و معماری دانشگاه موفق شد 
را برای رساله دکترای  عنوان برگزیده جوان 

تخصصی خود کسب کند.

چــهــاردهــمــیــن  اخــتــتــامــیــه  مـــراســـم  در 
گروه مطالعات  جشنواره بین المللی فارابی، در 
سلطاندوست  سهند  زیبایی شناسی  و  هنر 
ــه دکــتــری رشــتــه پــژوهــش هنر  ــت ــوخ ــش آم دان
دانشگاه برای رساله خود با موضوع »سیر تحول 
و دوره بندی مکتوبات فارسی در باب موسیقی 
ایرانی )قرن 10 تا 13 ه..ق(« به عنوان ‘برگزیده سوم 
جوان’ انتخاب و معرفی شد. در این گروه، برگزیدۀ 

اول و دوم در بخش جوان وجود نداشت. 
چهاردهمین جشنواره بین المللی فارابی 
اســلامــی،  و  انــســانــی  عــلــوم  تحقیقات  ــژه  ــ وی
مرکز  در  برگزیدگان  معرفی  با   1402 تیرماه   19
کار  به  صداوسیما  بین المللی  همایش های 

خود پایان داد.
راهنمایی  با  مذکور  رساله  اســت  گفتنی 
کــشــاورز و مــشــاوره دکــتــر اصغر  دکــتــر مــهــدی 
فهیمی فر و دکتر رضا افهمی از اعضای هیأت 
در  و  انجام  معماری  و  هنر  دانشکده  علمی 
سیزدهمین جشنوارۀ ملی پژوهش و فناوری 
کتابخانه ملی ایران نیز به عنوان »اثر شایستۀ 

تقدیر« انتخاب شد.
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بین المللی  ــــداد  روی اختتامیه  آیین  در 
تیر در  که یکشنبه 18  کلیماتون 2023 تهران 
برج میلاد برگزار شد، ایده محمدرضا برادران 
منظر  مــعــمــاری  ــرای  ــت دک دانــشــجــوی  مطیع 
دانشکده هنر دانشگاه با عنوان 'تدوین سند 
سبز  فضای  کوسیستمی  ا خدمات  پشتیبان 
نرم  شبیه سازی های  از  استفاده  بــا  شهری 
راهنمایی دکتر  با  و هوش مصنوعی'،  افــزاری 
منصور یگانه به عنوان یکی از ایده های برگزیده 

معرفی و تقدیر شد.
بین المللی  ــداد  ــ روی دوره  چهارمین  در 
ایده های  خلق  هدف  با  که  تهران  کلیماتون 
گلخانه ای،  گاز های  کاهش  تحول آفرین برای 
با  مواجهه  در  شهری  ــاب آوری  ــ ت و  ســازگــاری 

ایده دانشجوی دانشگاه تربیت مدرس در رویداد بین المللی کلیماتون 2023 
تهران برگزیده شد

  ایـــده دانــشــجــوی دکــتــرای معماری 
دانشگاه تربیت مدرس در حوزه فضای 
سبز شهری، به عنوان یکی از ایده های 
کلیماتون  بین المللی  رویــداد  برگزیده 

2023 تهران انتخاب شد.

تغییرات اقلیمی در کلان شهر تهران برگزار شد، 
محیط زیستی  حوزه های  در  متخصص   ٢٨٣
آبی  منابع  از  بهینه  استفاده  محورهای  در 
سبز،  ساختمان  توسعه  آب،  بازچرخانی  و 
کمک  ــری بـــا  ــه مــعــضــلات مــحــیــط زیــســت ش
مصنوعی،  هـــوش  و  ارتــبــاطــی  ــای  ــاوری ه ــن ف
حمل و نقل پایدار و ارتقاء کیفیت هوا، کاهش 
تولیدپسماند، مدیریت مصرف انرژی و توسعه 
کردند و در نهایت  نام  ک، ثبت  انرژی های پا
31 ایده در پنل های تخصصی ارائه شد و مورد 

داوری و امتیاز بندی قرار گرفت.
گفتنی است رویداد بین المللی 'کلیماتون' 
بین المللی  فعالیت های  برجسته ترین  از 
با  ــوآوری  ن و  کارآفرینی  آمــوزش،  در حوزه های 
تغییرات  با  ایده ها در مواجهه  ارائــه  بر  کید  تا
آغاز  از سال 2015 در جهان  که  اقلیمی است 
به عنوان  نیز  تهران  کلیماتون  رویــداد  و  شده 
بین المللی  ــای  ــدادهـ رویـ مهمترین  از  یکی 
شــهــرداری  ســـوی  از  شــهــری،  محیط زیست 

تهران برگزار می شود.

  رساله دانش آموخته دکتری رشته علوم قرآن و حدیث دانشگاه تربیت مدرس در اولین 
دوره جایزه منشور توسعه فرهنگ قرآنی برگزیده اول شناخته شد.

رساله دکتر جاسم دریس، دانش آموخته مقطع دکتری رشته علوم قرآن و حدیث دانشکده 
کریم با توجه به مدل ها و  علوم انسانی دانشگاه با عنوان »تبیین و تحلیل مدل ارتباطی قرآن 
چهاردهمین  ذیــل  قرآنی  فرهنگ  توسعه  منشور  جایزه  دوره  اولین  در  رسانه«  رایــج  نظریات 

جشنواره بین المللی فارابی برگزیده اول شناخته شد.
گروه آموزشی علوم قرآن و حدیث  این رساله با راهنمایی دکتر علی حاجی خانی، دانشیار 

انجام شده بود.
گفتنی است جایزه منشور توسعه فرهنگ قرآنی در حوزه پژوهش و آموزش عالی جایزه ای 
کتاب و یک  که به چهاردهمین جشنواره بین المللی فارابی اضافه شده است و به پنج  است 

تحقیق در علوم قرآنی تعلق گرفت.
مرکز  در   1402 تیر   19 فــارابــی  بین المللی  جشنواره  دوره  چهاردهمین  اختتامیه  مــراســم 

همایش های صدا و سیما برگزار شد.

رساله دانش آموخته دانشگاه تربیت مدرس عنوان برگزیده 
اول »جایزه منشور توسعه فرهنگ قرآنی« را کسب کرد
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و  پژوهشی  معاون  عبداله زاده  امیر  دکتر  نشست  این  ابتدای  در 
فناوری دانشگاه اظهار داشت: هدف از برگزاری نشست امروز، آشنایی 
اعضای هیأت علمی با فعالیت های حوزه معاونت پژوهشی و فناوری، 
معرفی  شیوه نامه ها،  و  آئین نامه  فرایندها،  آتــی،  و  جــاری  برنامه های 
ظرفیت های حوزه معاونت پژوهشی و فناوری دانشگاه و پرسش و پاسخ 
پیرامون مسائل حوزه پژوهشی است که برگزاری این سلسله نشست ها 

از ابتدای سال جاری آغاز شده است.
وی افزود: در این جلسه، 6 مدیریت حوزه معاونت پژوهشی معرفی 
و اهم وظایف، فعالیت ها و برنامه های آتی آن ها برای سال جاری مطرح 
می شود و فرصتی است تا مدیریت های مختلف برای آشنایی هر چه 
و  فعالیت ها  پژوهشی،  ظرفیت های  و  فرصت ها  با  اســتــادان  بیشتر 

برنامه های خود را بیان کنند.
فناوری  و  پژوهشی  معاونت  کــرد:  نشان  خاطر  عبداله زاده  دکتر 
و  پژوهشی  معاونت  دفتر  و  اســت  تسهیل گر  و  حمایت گر  دانــشــگــاه، 
در  پژوهشی  مسائل  به  پاسخگویی  آمــاده  حــوزه،  ایــن  مدیریت های 

دانشگاه هستند.
وی ملاقات با اعضای هیأت علمی دانشکده ها در نیمه اول سال 
جاری و پس از آن برگزاری جلسات با دانشجویان را یکی از مهم ترین 

برنامه های معاونت پژوهشی و فناوری دانشگاه عنوان کرد.
به معرفی  فــنــاوری دانشگاه  و  مــدیــران حــوزه پژوهشی  ادامــه  در 

اهداف و برنامه های واحدهای مربوطه پرداختند.
کــارشــنــاس و  ــاربـــردی، معرفی  کـ مــدیــر فــنــاوری و پــژوهــش هــای 
نماینده ارتباط با صنعت از سوی دانشکده ها، به مدیریت فناوری و 
کاربردی را یکی از مهمترین راه های تسریع و تسهیل در  پژوهش های 

انجام امور اداری طرح های تحقیقاتی اساتید اعلام کرد.
در پایان نشست، اعضای هیات علمی دانشکده مهندسی عمران 
و محیط زیست به بیان نظرات، دیدگاه ها و سوالات خود پرداختند و 
معاون پژوهشی و مدیران پژوهشی و فناوری دانشگاه به سوالات مطرح 

شده، پاسخ دادند.

نشست بهره مندی مؤثر اعضای هیأت علمی از فرصت ها و 
ظرفیت های پژوهشی دانشگاه در دانشکده مهندسی عمران و 

محیط زیست برگزار شد

و  فرصت ها  از  علمی  هیأت  اعضای  مؤثر  »بهره مندی  نشست    
ظرفیت های پژوهشی دانشگاه« با حضور معاون و مدیران پژوهشی 
و فناوری دانشگاه و اعضای هیأت علمی دانشکده مهندسی عمران 

و محیط زیست 29 خرداد ماه برگزار شد.
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انوشیروان  دکتر  جلسه  ایــن  ابتدای  در 
ــژاد رئــیــس دانــشــکــده عــلــوم پزشکی  کــاظــم نـ
صادقانه  و  بی وقفه  تــلاش هــای  به  دانشگاه 
دکتر دانشجو در راستای حل مشکلات اشاره 
گفت: در حــدود دو ســال اخیر شاهد  و  کــرد 
نهایت همکاری و مساعدت دکتر دانشجو با 
دانشکده علوم پزشکی بوده ام که ماحصل آن 
امــور و حل مسائل  به سامان رسیدن برخی 
مالی شامل پرداخت معوقات حق التدریس 7 
یا 8 ترم، مبالغ کارورزی ها و بخش های دیگری 

از معوقات بود.
کــاهــش  ــه  ــ ک ــا بـــیـــان ایـــــن مـــهـــم  ــ وی ب
فضایی  ایجاد  به  منجر  اساتید  دغدغه های 
ــش بــیــشــتــری به  ــ ــ ــا آرام ــه آنـــهـــا بـ کـ ــود  مـــی شـ
فعالیت های آموزشی-پژوهشی خود بپردازند، 
اظهار داشت: در حال حاضر دانشکده علوم 
شامل 43  علمی  هیأت  عضو  از 103  پزشکی 
استاد تمام، 32 دانشیار و 27 یا 28 استادیار 
برخوردار است. ترکیب اساتید دانشکده علوم 
تجربه  با  اساتید  و  جــوان  اعضای  از  پزشکی 
تشکیل شده و به زودی 8 عضو هیأت علمی 

دیگر به این جمع اضافه خواهد شد.
علوم  دانشکده  افـــزود:  کــاظــم نــژاد  دکتر 
پویاست  و  فعال  بــزرگ،  دانشکده ای  پزشکی 
که 422 نفر از آنها  کنون 688 دانشجو  و هم ا

در مقطع دکترا تحصیل می کنند، در آن حضور 
دارند. 22  گروه آموزشی، 25 رشته تحصیلی که 
می پذیرند، 141  دانشجو  مقطع  دو  در  اغلب 
کندگی  آزمایشگاه و 6 ساختمان داریم. که پرا
ساختمان ها ما را در بخش اداری و خدمات 
اســت.  ــرده  کـ مــواجــه  مدیریتی  مشکلات  بــا 
تعداد بالای آزمایشگاه های دانشکده نیز هم 
نقطه قوت و هم مشکل دانشکده است چرا 
کردن و تعمیر و نگهداری تجهیزات  که فراهم 
کار  نیاز  مورد  کارشناسان  و  آزمایشگاه ها  این 
سختی می باشد. امیدواریم به همت، پشتوانه 
دو  فــاز  ــرای  اج با  دانشگاه  رئیس  همکاری  و 
کندگی  پرا مشکل  پزشکی  عــلــوم  دانــشــکــده 

ساختمان ها مرتفع شود.
دبیر  بــه عــنــوان  بحرپیما  دکتر  ــه  ادامـ در 
مــجــمــع اعـــضـــای هــیــأت عــلــمــی دانــشــکــده 
و  اصلی  هــدف  به  سخنانی  در  پزشکی  علوم 
مکتب  و  دانشگاه  علمی-مذهبی  پیشینه 
توجه  خواستار  و  کــرد  کید  تأ ــدرس  م تربیت 
در  مــدرس  تربیت  دانشگاه  جایگاه  بــه  ویــژه 
تربیت  و  کشور  علمی  سیاست های  تعیین 
متخصصانی است که مشکلات کشور را حل و 

فصل می کنند، شد.
اساتید  جلسه  ایــن  از  دیگری  بخش  در 
مربوط  مسائل  جمله  از  مشکلاتی  بیان  بــه 

مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم پزشکی 
با حضور رئیس دانشگاه برگزار شد

  مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم پزشکی 30 خرداد 1402 با حضور رئیس دانشگاه در 
سالن استاد میرحسنی برگزار شد.
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کــارورزی هــا به دلیل نداشتن  کــارآمــوزی و  به 
تجهیزات  و  ــواد  مـ کمبود  بالینی،  امــکــانــات 
آزمایشگاهی، به روز نبودن وسایل و تجهیزات 
برخی تجهیزات،  تعمیر  به  نیاز  آزمایشگاهی، 
هیأت  عضو  جذب  به  نیاز  پایین،  گرنت های 
گروه ها، مسائل اساتید جوان  علمی در برخی 
ــل مــشــکــل مــســکــن، تــبــدیــل وضعیت  ــام ش
دروس  مشکلات  ارتقاء،  وفرایند  استخدامی 
کارهای عملی در آزمایشگاه ها، عدم  عملی و 
وجود استانداردها جهت پذیرش دانشجویان 
کشور  از  خـــارج  مدعو  اساتید  و  بین المللی 

پرداختند.
کمیته ای  تشکیل  پیشنهاد  همچنین 
آنالیز  بیان مشکلات،  در دانشکده به منظور 
مشکلات،  اولویت بندی  آنها،  بندی  طبقه  و 
مسائل  حل  پیشنهادات  و  راهکارها  دریافت 
و  مطرح  معضلات،  رفــع  ــرای  ب برنامه ریزی  و 
بالینی به منظور ایجاد  لزوم ایجاد محیط  بر 

کید شد.  ارتباط دانشگاه و جامعه تأ
در ادامه این نشست دکتر فرهاد دانشجو 
موارد  کرد: در جریان  رئیس دانشگاه تصریح 
زیادی از مشکلات مطرح شده در جلسه بودم 
این  برگزاری  کردند.  تشریح  را  آنها  اساتید  که 
جلسات و تشکیل کمیته ای در خود دانشکده 
حل  راه  و  کــرده  اولویت بندی  را  مشکلات  که 
کند، بسیار اهمیت دارد. این  برای آن ها پیدا 

زیر  برنامه ریزی  معاونت  هماهنگی  با  کمیته 
نظر دکتر خدادادحسینی می تواند مشکلات 
را بررسی کند و با در نظر گرفتن محدودیت ها، 
راهــکــارهــای  مــوجــود،  امــکــانــات  و  توانایی ها 

مناسب و بهینه ارائه دهد.
وی افــزود: تمامی دانشکده ها با مشکل 
مالی و کمبود تجهیزات آزمایشگاهی و یا به روز 
نبودن امکانات مواجه هستند. با وجود تمام 
این مسائل، جایگاه دانشگاه تربیت مدرس در 
نظام های رتبه بندی معتبر جهان جایگاهی 
با تلاش های  ایــن  ــور و شایسته اســت و  درخ
اعضای هیأت علمی، دانشجویان و مسئولین 
دانشگاه طی 4 دهه فعالیت میسر شده است.
کـــرد: کــشــور در  رئــیــس دانــشــگــاه اضــافــه 
ــدت 40 ســالــه و  ــ ــ مــعــرض تــحــریــم هــای درازم
کننده چند سال اخیر بوده  تحریم های فلج 
کشور و  است. البته برخی سوء مدیریت ها در 
همینطور فشارهای سیاسی داخلی و خارجی 
و عدم جذب درآمدهای نفتی باعث تشدید 
گذر  بــرای  باید  امــا  شــد.  اقتصادی  فشارهای 
را  مشکلات  فشار  هم  با  همگی  برهه،  این  از 
کنیم و از زیر بار مسائل موجود شانه  تحمل 
مشارکت  معضلات  حــل  در  و  نکنیم  خــالــی 

داشته باشیم.
مدیریت  داشـــت:  اظــهــار  دانشجو  دکتر 
امکان پذیر  دیگر  گذشته  سبک  به  دانشگاه 

منابع  تأمین  و  اداره  روش هــای  باید  نیست. 
گرفتن  گیرد. باید با درنظر  مورد بازنگری قرار 
واقعیت ها، وارد فاز جدیدی از تحول شویم. 
نیز،  پزشکی  عــلــوم  دانــشــکــده  خــصــوص  در 
جایگاه دانشکده علوم پزشکی دانشگاه تربیت 
مـــدرس بــایــد در نــظــام آمـــوزش عــالــی وزارت 
علوم و وزارت بهداشت مشخص شود. از بعد 
امکانات بالینی و از بعد امتیازات و پرداخت به 
اساتید علوم پزشکی و دانشجویان باید مشابه 
که  باشد  پزشکی  علوم  دانشکده های  سایر 
مورد انتخاب و استقبال دانشجویان و اعضای 

هیأت علمی جوان قرار گیرد.
بهداشت  وزارت  گر  ا گفت:  پایان  در  وی 
تربیت  دانشگاه  پزشکی  علوم  دانشکده  از 
در  آن هـــا  امــکــان  کــه  دارد  انتظاراتی  مـــدرس 
و  نیست  مقدور  پزشکی  علوم  دانشگاه های 
به  ارائــه خدمات درمانی قادر  به دلیل  آن ها 
به  بیشتری  توجه  باید  نیستند،  آنها  انجام 
پزشکی  علوم  دانشکده  مشکلات  و  مسائل 
باشد.  داشته  مــدرس  تربیت  جامع  دانشگاه 
که  این امر می تواند از طریق همان کمیته ای 
پیشنهاد تشکیل آن امروز مطرح شد، پیگیری 
شود و به برگزاری جلسات با وزیر علوم و وزیر 

بهداشت منجر گردد. 
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طراحی و ساخت لیزر دیسک نازک پالسی با توان متوسط حدود 500 وات 
در قالب یک رساله دانشجویی

ــزری در  ــ ــی ــ ــات ل ــی ــل ــم ــام ع ــجــ ــ ــت ان ــرعـ سـ
سط  متو  خروجی  تــوان  با  عملی،  کاربردهای 
تــوان  افــزایــش  قابلیت  مــی شــود.  تعیین  لیزر 
نازک  دیسک  لیزرهای  بــارز  مشخصه های  از 
است. با این حال، پایین بودن ضریب بهره ی 
در   Q-switch روش  از  استفاده  تشدیدگر، 
اســت.  ساخته  مــحــدود  را  دیسک  لــیــزرهــای 
که این پژوهش در قالب رساله  سعید رادمرد 
دکترای تخصصی وی در رشته فیزیک انجام 
ــا بــیــان ایـــن مطلب افــــزود: در  شـــده اســـت ب
بهره ی  ضریب  با  متناسب  لیزر ها،  نــوع  ایــن 
لیزر  خروجی  آینه ی  عبور  درصــد  تشدیدگر، 
ــرژی  ان چگالی  نتیجه،  در  اســـت،  پایین  نیز 
داخل تشدیدگر )حتی در پالس های خروجی 
چند ده میلی ژول(، ممکن است از آستانه ی 
بیشتر شــود.  اپــتــیــکــی  الــمــان هــای  تــخــریــب 
گزیر، بالا بردن نرخِ تکرار جهت افزایش توان  نا

متوسط خروجی لیزر، لازم است.
از طــرف دیگر،  کــرد:  رادمـــرد اضافه  دکتر 
ناپایداری  بهره،  بودن ضریب  پایین  به دلیل 
در   ،Q-switch روش  از  حاصل  پــالــس هــای 
نرخِ تکرارهای پایین تری نمایان می شود. به 
همین دلیل روش Q-switch علی رغم سادگی 
نسبی و ارزان تر بودن، در لیزرهای دیسکی از 
اقبال چندانی برخوردار نبوده است. به نحوی 
گــزارش  خــروجــی  متوسط  تـــوان  بیشینه  کــه، 
شده قبلی با روش Q-switch به زیر 80 وات، 
و  ژول  میلی   18 بــه  پالس ها  ــرژی  انـ کثر  حدا
بیشترین نرخ تکرار عملکرد پایدار، به 13 کیلو 

هرتز محدود شده است.

این  در  کـــرد:  تشریح  ــه  ادامـ در  وی 
رساله، با استفاده از یک تشدیدگر مر سوم 
پارامترهای  بهینه سازی  با  و  )V-شکل( 
با  تــوان خــروجــی403 وات  کثر  لیزر، حدا
روش Q-switch گزارش شده است. این 
توان خروجی در توان دمش 1220 وات و 
در نرخِ تکرار حدود 12 کیلو هرتز بدست 
آمده است. با استفاده از همین تشدیدگر 
کیلو هرتز و توان دمش  در نرخِ تکرار یک 
کثر انرژی پالس 57 میلی  520 وات حدا

 ژول ثبت شده است.
ــت: در  ــ ــ ــار داش ــهـ ــرد اظـ ــ ــ دکـــتـــر رادمـ
چیدمانی دیگر، به منظور افزایش ضریب 
برای  )2V-شــکــل(  تشدیدگر  یک  بهره، 
معرفی  و  اجرا  طراحی،  دیسکی  لیزرهای 
بــرر سی تئوری و تجربی  با  شــده اســت. 
کثر  بهینه، حدا این تشدیدگر در شرایط 
لیزرهای  بـــرای  هرتز  کیلو   18 تــکــرار  نـــرخِ 
دیسکی Q-switch به دست آمده است. 
ناپایداری پالس های خروجی و وابستگی 
قبیل  از  کمیت هایی  بــه  آن  آســتــانــه ی 
آینه ی  بــازتــاب  ضریب  تشدیدگر،  طــول 
پنجره ی  و  دمش  توان  چگالی  خروجی، 
مشخصه  بررسی،  تشدیدگر  مدولاسیون 

یابی و ارائه شده است.
قالب  در  پژوهش  ایــن  اســت  گفتنی 
رساله دکترای تخصصی سعید رادمــرد با 
راهنمایی دکتر احمد مشاعی عضو هیأت 
علمی دانشکده علوم پایه دانشگاه انجام 

شد.

ــزیــک اتــمــی  گـــــروه فــی   پـــژوهـــشـــگـــران 
طی  مـــدرس  تربیت  دانــشــگــاه  مولکولی 
لیزر  ساخت  و  طراحی  به  موفق  تحقیقی 
ــوان متوسط  تـ بــا  پالسی  ــازک  نـ دیــســک 

حدود 500 وات شدند.
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بــار در دنیا شبکه محققین  اولین  بــرای    
ــرای مــطــالــعــه و شناخت  ــ ب ــتـــه ای  بــیــن رشـ
فناوری های معماری و تاریخ ساختمان در 

قاره کهن آسیا آغاز به فعالیت کرد.

معتمدمنش  ــدی  ــه م ــر  ــت دک هــمــت  بـــه 
استادیار گروه معماری دانشگاه تربیت مدرس 
بین  محققین  شبکه  دنیا  در  بار  اولین  بــرای 
رشته ای برای مطالعه و شناخت فناوری های 
آغاز به فعالیت  آسیا  کهن  ساختمان در قاره 
ــرد. ایــن طــرح بــا هــمــکــاری اســاتــیــد مطرح  کـ

دانشگاهی از ژاپن، سنگاپور، چین، هندوستان، ترکیه، ایران، و نیز محققین و مشاورانی از اروپا 
راه انــدازی شده و به دنبال شناسایی و معرفی دستاوردهای تاریخی آسیا در حوزه ساختمان 

)هنر، معماری و مهندسی سازه( است.
در دنیای امروز که تحت هدایت دولت های استعمارگر و رسانه های غربی وابستگی تاریخی 
مردمان مشرق زمین به غرب ترویج شده و در راستای از خود بیگانگی فرهنگی این جوامع 
تاریخی- ارزش هــای عظیم  و معرفی  تبیین،  به شناخت،  که  فعالیتی  تلاش می شود، هرگونه 

فرهنگی شرق منجر گردد اهمیت بسیار دارد. 
علاقمندان برای همکاری های پژوهشی در این حوزه می توانند با دکتر معتمدمنش تماس 

حاصل نمایند و یا به وب سایت شبکه محققین تاریخ ساختمان در آسیا مراجعه کنند.
گفتنی است این وبگاه مزین به تصاویر منحصربفردی است که دکتر خدارحمی، عضو هیأت 

علمی دانشکده هنر و معماری دانشگاه تربیت مدرس، از آثار تاریخی کشورمان تهیه کرده است.

آغاز فعالیت شبکه 
محققین بین 
رشته ای فناوری های 
معماری و تاریخ 
ساختمان در آسیا

ارائه الگوی سنجش قدرت هوایی کشورها 
در قالب یک رساله دانشجویی

گروه جغرافیای سیاسی دانشگاه تربیت مدرس در قالب یک رساله    پژوهشگران 
دانشجویی به ارائه الگوی سنجش قدرت هوایی کشورها پرداختند.

قدرت ملی به مجموعه ای از توانایی های 
مادی و معنوی مرکب از عناصر مختلف ثابت 
که در قلمرو یک واحد جغرافیایی- و متغیر 
گــرفــتــه انــد، گفته  کــشــور قـــرار  ــام  سیاسی بــه ن
می شود و یکی از ارکان اثرگذار در قدرت ملی 
کشورها، قدرت هوایی و احصاء عواملی است 

که در این قدرت تاثیرگذار هستند.
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ــن تــحــقــیــق در  ــ ــه ای کـ ــرزاده  ــیـ ــصـ عـــزیـــز نـ
رشته  در  وی  تخصصی  دکترای  رساله  قالب 
جغرافیای سیاسی انجام شده است، با بیان 
این مطلب افزود: کشورها با 4 محیط راهبردی 
پهنه  خشکی ها،  یعنی  کمیتی،  حا قلمرو  و 
آب ها، هوا و فضا سروکار دارند و قلمرو سازی 
آن هــا  بــر  مدیریت  و  مختلف  عرصه های  در 
می شود.  محسوب  ملی  قــدرت  ملزومات  از 
گــفــت در عــصــر حــاضــر،  بــنــابــرایــن مـــی تـــوان 
رقابت های ژئوپلیتیکی فقط به عرصه خشکی 
محدود نمی شود، بلکه در بستر دریاها بسط 
و گسترش پیدا کرده و در هوا نیز برای کشورها 

می تواند اقتدار آفرین باشد.
کم بر آن  وی ادامه داد: بنابراین قواعد حا
تحت عنوان قدرت هوایی همچون مباحث 
حــوزه  دو  در  سیاسی  جغرافیای  در  مطرح 
استفاده از فضای جغرافیایی )هوایی( و قلمرو 
سازی ژئوپلیتیکی بر روابط دولت ها تأثیرگذار 
ــان  خــواهــد بـــود. بــه عــبــارت دیــگــر یکی از ارک
کشورها، قدرت هوایی  اثرگذار در قدرت ملی 
یعنی توان کلی یک کشور برای پرواز و عمل از 
طریق هوا با استفاده از پرواز کنترل شده انواع 
گردها، برای تحقق اهــداف ملی در حوزه  هوا

نظامی و غیرنظامی است.
اهمیت  خــصــوص  در  نــصــیــرزاده  دکــتــر 
محقق  واقــع  در  گفت:  شــده  انجام  پژوهش 
در ایــن پــژوهــش بــه دنــبــال چــارچــوبــی بــرای 
قــدرت  ایــن  رتبه بندی  و  مقایسه  سنجش، 
است که این مهم همواره یکی از دغدغه های 
ژئوپلیتیسین ها  و  حــوزه  ایــن  نظران  صاحب 
موثری  اقـــدام  راستا  ایــن  در  کنون  تا  و  ــوده  ب

صورت نگرفته است.
وی اضافه کرد: سنجش قدرت هوایی به 
صورت کمی و رتبه بندی کشورها از این منظر 
در نظام بین الملل از اهمیت خاصی برخوردار 
قدرت  میزان  از  کشورها  گاهی  آ که  چرا  است 
هوایی خود و سایر کشورها به آن ها در اتخاذ 
اهــداف  پیگیری  بــرای  مناسب  راهــبــردهــای 
ملی در سطح جهانی کمک شایان توجهی را 
کرد. بنابراین در این پژوهش، محقق  خواهد 
به دنبال پاسخ به دو سوال است؛ 1- مولفه ها 
)عوامل( و متغیرهای تأثیرگذار بر قدرت هوایی 
کدامند؟ و 2- الگوی پویای سنجش  کشورها 
قدرت هوایی کشورها مبتنی بر کدام عوامل و 

متغیرهاست؟

کــرد: در  ادامــه تشریح  در  دکتر نصیرزاده 
این رساله با دو فرضیه: "1- متغیرهای تاثیرگذار 
کارکردی و  بر قدرت هوایی کشورها در دو بعد 
ساختاری با مولفه ها مرتب است و 2- می توان 
نرم افزاری با استفاده از داده های سالیانه برای 
پویاسازی مدل سنجش قدرت هوایی کشورها 
توصیفی- روش  ــا  ب محقق  ــمــود"  ن طــراحــی 
میدانی  و  کتابخانه ای  قالب  دو  )در  تحلیلی 
آمــاری 116  )توزیع پرسشنامه در یک جامعه 
نفره از خبرگان و متخصصان حوزه هوانوردی 
نظامی و غیرنظامی داخلی و خارجی((، ابتدا به 
احصاء عوامل )10 عامل( و شاخص های مؤثر 
جانبی(  شاخص   195 و  اصلی  شاخص   34(
کشورها در دو بُعد  در سنجش قدرت هوایی 
روایــی و  تاییدیه  کارکردی و اخذ  ساختاری و 
پایایی آن ها از طریق انجام تحلیل های آماری 
مدل های  ــی  ــاب "ارزی حــوزه  دو  در  استنباطی 
ــیـــری" و "ارزیـــابـــی مـــدل ســاخــتــاری"  انـــدازه گـ
ــه ارائــــه الــگــوی  پـــرداخـــت و ســپــس نسبت ب
متناسب  و  کشورها  هــوایــی  قـــدرت  سنجش 
با آن ارائــه نرم افــزاری بومی جهت سنجش و 
کشورهای  اندازه گیری وضعیت قدرت هوایی 
جهان )112 کشور دارای ساختار قابل بررسی 

در حوزه قدرت هوایی( اقدام نمود.
گفتنی است این پزوهش در قالب رساله 
دکترای تخصصی عزیز نصیرزاده با راهنمایی 
دکتر محمدرضا حافظ نیا عضو هیأت علمی 

دانشکده علوم انسانی دانشگاه انجام شد.
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ک خــودرو به صــورت بــلادرنــگ، در  مسئله شناسایی خودکار پــلا
گرفته  کامپیوتر قرار  سال های اخیر مورد توجه محققان حوزه بینایی 
فناوری در  این  به ســزای  و نقش  تاثیر  آن  از علت های  که یکی  است 
این  دنــیــا،  مختلف  نقاط  در  ــت.  اس هوشمند  نقل  و  حمل  سیستم 
دچار  آنها  عملکرد  هم  هنوز  اما  هستند  استفاده  حال  در  سیستم ها 

چالش است.
پــایــان نامه  کــه ایـــن پــژوهــش در قــالــب  ــادات جمالی  ــ فــریــده س
کارشناسی ارشد وی در رشته مهندسی مکاترونیک انجام شده است 
ک  با این مقدمه در ادامه به برخی از چالش های سیستم شناسایی پلا
گفت: شرایط روشنایی، شرایط آب و هوایی، زاویه  کرد و  خودرو اشاره 
ک در تصویر، وجود شی مشابه  ک، تعداد پلا دید دوربین نسبت به پلا
ک و غیره از  ک، جعل لا ک، وجود مانع و یا مخدوش کردن پلا مانند پلا
ک  جمله چالش های غیر قابل کنترلی هستند که سیستم شناسایی پلا

خودرو با آنها مواجه است.
وی در خصوص پژوهش انجام شده افزود: در این پژوهش علاوه 
ک،  بر طراحی و پیاده سازی مدلی بلادرنگ برای شناسایی خودکار پلا
مدلی برای شناسایی مدل خودرو نیز طراحی شده است. به این طریق 
ک به حداقل مقدار ممکن رسیده و از موارد پیش  خطای تشخیص پلا

ک جلوگیری می شود. آمده ناشی از تشخیص اشتباه پلا
مهندس جمالی تشریح کرد: با توجه به پیشرفت هایی که در زمینه 
پژوهش  این  در  رخ داده است،  و شبکه های عصبی  یادگیری عمیق 
روش  در  است.  گرفته  قرار  استفاده  مورد  پیچشی  عصبی  شبکه های 
مدل  شناسایی  و  خــودرو  ک  پلا شناسایی  پژوهش،  این  پیشنهادی 

ک خودرو  خودرو هر دو در دو مرحله انجام شده اند. برای شناسایی پلا
ک در تصویر ورودی تشخیص داده شده  در مرحله اول، مستطیل پلا
ک خودرو از تصویر ورودی جدا گردیده و در مرحله بعد  است. سپس پلا
ک تشخیص داده شده است. برای هر دو مرحله از این  شناسه های پلا
که مبتنی بر شبکه عصبی پیچشی می باشد،  بخش، از مدلهای یولو 

استفاده شده است.
وی اظــهــار داشـــت: ایــن مــدل بــا متوسط دقــت 95.5% و زمــان 
استنتاج 43.3 میلی ثانیه بر روی کامپیوتر نتایج خوبی را بدست آورده 
است. با توجه به سرعت استنتاج بالای مدل ارائه شده و حجم کم آن، 

مدل مورد نظر قابلیت استقرار بر روی دستگاه روی لبه را دارد.
شناسایی  بــرای  پیشنهادی  مــدل  کــرد:  اضافه  جمالی  مهندس 
ک خودرو، بر روی برد پیشرفته جتسون نانو پیاده سازی  بلادرنگ پلا

شده که سرعت استنتاج آن حدود6 فریم در ثانیه برآورده شده است.
وی در خصوص مراحل شناسایی مدل خودرو گفت: شناسایی مدل 
خودرو نیز در دو مرحله تشخیص نمای جلویی خودرو و شناسایی مدل 
گردیده است. برای  خودرو از تصویر برش داده شده مرحله قبل انجام 
مرحله اول این فرآیند از مدل یولو و برای شناسایی نهایی مدل خودرو 
از شبکه عصبی پیچشی سیامی با ویژگی اجرایی متناسب، استفاده شده 
است. این مدل نیز با متوسط دقت 92.2 % و زمان پاسخ دهی85.6 

میلی ثانیه بر روی کامپیوتر نتایج قابل قبولی را ثبت کرده است.
گفتنی است این پژوهش در قالب پایان نامه کارشناسی ارشد فریده 
سادات جمالی با راهنمایی دکتر مجید ساده دل عضو هیأت علمی گروه 
طراحی کاربردی دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه انجام شده است.

ک خودکار بلادرنگ با  طراحی و ساخت سامانه تشخیص پلا
استفاده از شبکه عصبی پیچشی

ک  گروه مهندسی ساخت و تولید دانشگاه تربیت مدرس طی پژوهشی موفق به طراحی و ساخت سامانه تشخیص پلا   پژوهشگران 
خودکار بلادرنگ با استفاده از شبکه عصبی پیچشی شدند. همچنین در این پژوهش مدلی برای شناسایی مدل خودرو نیز طراحی شده 

است.
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در  ک  آلـــی خــطــرنــا تــرکــیــب  یــک  سیانید 
پساب های معدنی، پتروشیمی، خودروسازی 
که سمیت بالایی برای انسان و  و غیره است 
موجودات زنده دارد و باعث نگرانی در جهان 
شــده اســـت. بــا تــوجــه بــه بــررســی روش هـــای 
مختلف مدیریت این آلاینده در پساب، به نظر 
پیشرفته  کسیداسیون  ا روش هـــای  می رسد 

مناسب ترین روش باشد.
کــه ایــن پــژوهــش در قالب  مهسا نــیــازی 
رشته  در  وی  ارشـــد  کارشناسی  نــامــه  پــایــان 
محیط زیست  و  مــعــدن-مــعــدن  مهندسی 
انجام شده است، با بیان مطلب فوق گفت: به 
همین منظور در این پژوهش، سه روش اشعه 
فرابنفش، ازن زنی و پرسولفات سدیم جهت 
حذف سیانید از پساب مصنوعی انتخاب شد. 
مطالعات  برپایه  متغیرها  مــحــدوده  انتخاب 
قبلی بوده است. آزمایش های حذف سیانید 
در پساب مصنوعی با غلظت های اولیه )250، 
 UVC لامــپ  برلیتر،  گــرم  میلی   )50  ،100  ،200
)nm 254( گاز ازن )دبی 2 گرم بر ساعت( دو 
و 10(، مقدار پرسولفات سدیم   11(  pH متغیر 
ومحدوده  لیتر  بر  گــرم   )2/0  ،4/0  ،6/0  ،8/0(
زمان )90-0 ( دقیقه انجام شد. میزان غلظت 

سیانید باقیمانده درپساب با استفاده از آنالیز 
اسپکتوفتومتر )اشعه UV( و روش تیتراسیون 

تعیین شد.
آزمــایــش  ــه طــراحــی  وی افــــزود: در ادامــ
 حذف سیانید از پساب با استفاده از نرم افزار
بهینه سازی  منظور  بــه   Design Expert 12
آزمایشات  نتایج  شــد.  انــجــام  حــذف  فرآیند 
pH که در روش اشعه فرابنفش در نشان داد 
و  ناچیز  سیانید  جــذب  مــقــدار   11 و   10 هــای 
درصد حذف 5-3 درصد است. در روش ازن 
که مقدار pH تاثیر بسزایی  زنی مشاهده شد 
در میزان درصد حذف سیانید دارد. به طوری 
که با افــزایــشpH درصــد حــذف سیانید 2-5 

درصد افزایش یافت.
مهندس نیازی در خصوص نتایج بدست 
حذف  نتایج  بهترین  داشـــت:  اظــهــار  آمـــده 
سیانید توسط روش های تلفیقی بدست آمد. 
فرابنفش/  اشعه  دوگانه  تلفیقی  روش  نتایج 
حذف  میزان  کثر  حدا که  داد  نشان  زنی  ازن 
 40 در  و   12/10 بــرابــر   pH مــقــدار  در  سیانید 
دقیقه است. نتایج روش تلفیقی دوگانه اشعه 
که  داد  نشان  سدیم  فرابنفش/پرسولفات 
 pH مقدار  در  سیانید  حذف  میزان  کثر  حدا

برابر 5/10، 46/0 گرم بر لیتر پرسولفات سدیم 
تلفیقی  روش  نتایج  ــت.  اس دقیقه   27 در  و 
داد  نشان  سدیم  زنی/پرسولفات  ازن  دوگانه 
 pH کثر میزان حذف سیانید در مقدار که حدا
برابر 3/10، 52/0  گرم بر لیتر پرسولفات سدیم 

و در 15 دقیقه است.
اشعه  تلفیقی  روش  در  کــرد:  اضافه  وی 
ــر چهار  فــرابــنــفــش/ازن/پــرســولــفــات ســدیــم اث
غلظت  سدیم،  پرسولفات  مقدار   ،pH عامل 
عوامل متقابل  ــر  اث و  زمـــان  و  سیانید  اولــیــه 

 pH عوامل  و  سدیم  پرسولفات  مقدار  و   pH
با  اســـت.  مــعــنــی دار  سیانید  اولــیــه  غلظت  و 
تلفیق  نتایج  بهینه سازی،  ــداف  اه به  توجه 
مقدار  که  داد  نشان  گانه  سه  کسیداسیون  ا
زمــان  ســدیــم،  پرسولفات  مــقــدار   ،pH بهینه 
 ،8/10 برابر  ترتیب  به  سیانید  اولیه  غلظت  و 
گرم بر  322/0 گرم بر لیتر، 5 دقیقه و 100 میلی 

لیتر است.
گفتنی است این پژوهش در قالب پایان 
نامه کارشناسی ارشد مهسا نیازی با راهنمایی 
دکتر احمد جمشیدی و مشاوره دکتر مهدی 
همائی از اعضای هیأت علمی دانشکده فنی 

و مهندسی دانشگاه انجام شد.

  پژوهشگران بخش مهندسی معدن دانشگاه تربیت مدرس در قالب یک پژوهش موفق به 
کسیداسیون پیشرفته به منظور حذف سیانید از پساب مصنوعی شدند. تلفیق روش های ا

در قالب یک پایان نامه دانشجویی محقق شد؛

کسیداسیون پیشرفته به منظور حذف  تلفیق روش های ا
سیانید از پساب مصنوعی
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عضو هیأت علمی 
دانشکده هنر 
دانشگاه تربیت 
مدرس در میان 
عوامل سازنده 
سریال عاشورا

مرکز  میان  همکاری  تفاهم نامه  امضای 
و  فرهنگ  ســازمــان  و  آفریقا  مطالعات 

ارتباطات اسلامی

  دکتر فارس باقری عضو هیأت علمی 
گروه کارگردانی و بازیگری دانشگاه تربیت 
از  مـــدرس و پژوهشگر ســریــال عــاشــورا، 
دفاع  هفته  در  سریال  مینی  ایــن  پخش 

مقدس خبر داد.

نویسندگی  بــه  عــاشــورا  ســریــال  مینی 
هادی حجازی فر و فارِس باقری استادیار 
زندگی  از  روایتی  مــدرس،  تربیت  دانشگاه 

از  ــادی  ی و  کری  با حمید  و  مهدی  شهیدان 
که  اســت  عــاشــورا   31 لشکر  ســـازان  حماسه 
پــایــان رســیــده و در  بــه  آن  تــدویــن  کنون  هم ا
و  موسیقی  رنگ،  اصلاح  گذاری،  صدا مرحله 
جلوه های ویژه است و به زودی در هفته دفاع 

مقدس از شبکه یک سیما پخش می شود.
کــه پــژوهــش آن را  مینی ســریــال عــاشــورا 
نیز دکتر فارِس باقری بر عهده داشته است، 
پیشتر نسخه ی سینمایی از آن با نام موقعیت 

مهدی به روی پرده سینما رفت و موفق به 
غ بلورین  کسب پنج جایزه از جمله سیمر

بهترین فیلم شد.
گفتنی است سریال عاشورا، محصول 
زندگی  بــه  قسمت  هفت  در  فیلم،  سیما 
کری در  کری و مهدی با شهیدان حمید با

دو عملیات خیبر و بدر می پردازد.

دیپلماسی  توسعه  هـــدف  بــا  تفاهم نامه 
کزی  علمی و پژوهشی و ارتباط با سازمان ها و مرا
آفریقا دارند،  قاره  و موفق در  که حضور مستمر 

منعقد گردید.
با  ماه  تیر  سوم  که  تفاهم نامه  این  مطابق 
حضور جمعی از مدیران این دو مرکز پژوهشی به 
امضای دکتر مجید رسولی، رییس مرکز مطالعات 
مرکزمطالعات  رئیس  ملکی،  رضــا  دکتر  و  آفریقا 
و  فرهنگ  ســازمــان  فرهنگی  روابـــط  راهــبــردی 
ــبــاطــات اســلامــی رســیــد، مــقــرر شــد طرفین  ارت
راستای توسعه  را در  همکاری های علمی خود 
آفریقا متمرکز  قاره  کشور در  دیپلماسی عمومی 

کنند.
دولــت  اســتــقــرار  بــا  همزمان  اســـت،  گفتنی 
کشورهای  سیزدهم، برقراری و تحکیم روابط با 
قاره آفریقا یکی از اولویت های سیاست خارجی 
گرفته است و مرکز  جمهوری اسلامی ایــران قرار 
نیز  مــدرس  تربیت  دانشگاه  آفریقای  مطالعات 
چــارچــوب  ایـــن  در  را  خـــود  علمی  تـــلاش هـــای 

پیگیری می کند.
  مرکز مطالعات آفریقای دانشگاه تربیت مدرس و مرکز مطالعات راهبردی روابط 

فرهنگی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی تفاهم نامه همکاری امضا کردند.
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ارتقاء  و  نظر  تبادل  بــرای  مناسب  بستری  ایجاد  راستای  در 
سطح دانش بمنظور ارائه راهکارهای مناسب برای پیشگیری از 
وقوع بحران های محیط زیستی و ترغیب به استفاده از فناوری های 
کــنــفــرانــس بین المللی  ــیــن  اول کــنــفــرانــس مــلــی و  ســبــز، 'دومــیــن 
چالش های محیط زیست: صنعت و معدن سبز'در روزهای 8 و 9 
اسفند 1402 با حضور اساتید، دانشجویان و صنعتگران در دانشگاه 

تربیت مدرس برگزار می شود.
آموزشی،  کارگاه های  کنفرانس،  این  حاشیه  در  است  گفتنی 
برگزار  نیز  مجازی  و  حضوری  نمایشگاه  و  تخصصی  نشست های 

می شود.
نشانی بـــه  کــنــفــرانــس  ســایــت  وب  در  تکمیلی   اطـــلاعـــات 

http://ncec.modares.ac.ir/ قابل دریافت است.

کنفرانس بین المللی چالش های 
محیط زیست: صنعت و معدن سبز 

برگزار می شود

بین المللی  کنفرانس  اولــیــن  و  ملی  کنفرانس  »دومــیــن    
چالش های محیط زیست: صنعت و معدن سبز« روزهای 8 
و 9 اسفند ماه 1402 در دانشگاه تربیت مدرس برگزار می شود.

بـــا پــیــگــیــری و هــمــاهــنــگــی مــدیــریــت 
آمار، فناوری  کل  فناوری اطلاعات  با اداره 
وزارت  مجازی  فضای  امنیت  و  اطلاعات 
خدمات  ــد  واحـ پنجره  بــه  اتــصــال  عــتــف، 
اتصال  آن  تبع  به  و  دانشگاهی  هوشمند 
به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند از 
تاریخ 1402/4/4 برقرار گردید و در این بستر 

امکان ارائه خدمات فراهم شده است.
شایان ذکر است پنجره واحد خدمات 
دانشگاهی زیر نظر وزارت علوم، تحقیقات 
گون  و فناوری، به منظور ارائه خدمات گونا
پژوهشگاه  ها  دانشگاه  ها،  دانشجویان،  به 
و سایر افراد راه اندازی شده است. کاربران 
با ورود به این سامانه اقدام به  می توانند 
انجام امور مورد نیاز خود نموده و به آسانی 
ــوزش عــالــی دسترسی  ــ آم بــه ســایــت هــای 

داشته باشند.
نشانی دسترسی به این پنجره واحد 

خدمات هوشمند دانشگاهی:
https://usw.msrt.ir

اتصال دانشگاه تربیت مدرس به پنجره 
واحد خدمات هوشمند دانشگاهی

تربیت  دانشگاه  اطلاعات،   فناوری  مدیریت  اعــلام  بر  بنا    
وزارت  دانشگاهی  هوشمند  خدمات  واحد  پنجره  به  مدرس 

علوم و پنجره ملی خدمات دولت هوشمند متصل شد.



14
02

اه 
  م

تیر
 | 2

89
ره 

ما
 ش

س
در

ت م
ربی

ه ت
گا

ش
دان

مه 
رنا

خب

 16

بنابر اعلام معاونت توسعه منابع و سرمایه 
مــورخ  اجـــرای مصوبه  راســتــای  انــســانــی، در 
ضرورت  بر  مبنی  وزیــران  هیأت   1402/12/21
صرفه جویی و مدیریت مصرف برق و بر اساس 
رییسه  هــیــأت   1402/03/21 ــورخ  مـ مصوبه 
اعضای  مرخصی  از  استفاده  نحوۀ  دانشگاه، 
در  علمی  هیأت  غیر  اعضای  و  علمی  هیأت 
مــرداد و شهریور ماه سال جاری به شرح زیر 

اعلام می شود:
اعــضــای هــیــأت علمی رســمــی وفــق مــادۀ . 1

هیأت  اعضای  استخدامی  نامه  آیین   81
استحقاقی  مرخصی  از  می توانند  علمی، 
استفاده  شهریور ماه  و  مــرداد مــاه  در  خــود 
کنند. اعضای هیأت علمی پیمانی و طرح 
سربازی نیز  باید مرخصی استحقاقی خود 
مرداد ماه  در  مسئول  مقام  هماهنگی  با  را 

استفاده نمایند.
معاونت های . 2 اطلاعیه های  بــه  عنایت  بــا 

ــــه دروس  آمــوزشــی و پــژوهــشــی دربــــارۀ ارائ
عملی، دروس تخصصی، انجام فعالیت های 
پژوهشی )آزمایشگاهی، کارگاهی و میدانی( 
از  بــرخــی  دفــاعــیــه  جلسات  بــرگــزاری  نیز  و 
شهریور،  و  مــرداد  ماه های  در  دانشجویان 
ــت رؤســـــای دانــشــکــده هــا و  ــ مــقــتــضــی اس
گــروه هــای آمــوزشــی بــا هماهنگی  مــدیــران 
معاونان مذکور شرایط لازم را برای استفاده 
کارکنان  از خدمات اعضای هیأت علمی و 
ستاد دانشگاه، پارک علم و فناوری، معاونت 
آموزشی، پژوهشی و دانشجویی و فرهنگی-
که  حداقلی(  و  ضــرورت  حد  )در  اجتماعی 
فوق  برنامه های  اجــرای  بــرای  حضورشان 

الزامی است، آماده کنند.
مرخصی  از  ــاده  ــف ــت اس ــراســـت  ذکـ شـــایـــان 
استحقاقی و فوق العاده )تشویقی( این اعضا 
با هماهنگی معاونان و رؤسای دانشکده ها 
فقط تا پایان شهریور ماه خواهد بود و پس 
از انقضای این مدت، امکان برخورداری از 
مرخصی تشویقی مقدور نخواهد بود. اعلام 
اسامی این افراد از سوی مسؤلان واحدها 
به مدیریت امور اداری و پشتیبانی ضروری 

است.
 اعضای غیر هیأت علمی )رسمی، پیمانی و . 3

قراردادی( می توانند به ازای استفاده از 14 
روز مرخصی  از 10  روز مرخصی استحقاقی 
 1 تبصرۀ  ــاس  اس بر  )تشویقی(  فــوق الــعــاده 
اعضای  استخدامی  نامه  آیین   55 ــادۀ  م
 1402/05/01 تــاریــخ  از  علمی،  هیأت  غیر 
شوند.  بـــرخـــوردار   1402/06/04 تــاریــخ  تــا 
مرخصی فوق العاده )تشویقی( قابل ذخیره 
یا بازخرید نیست. در مــوارد استثنا امکان 
استفاده از مرخصی تشویقی در شهریور  ماه 

فراهم خواهد شد.
ــه ضــــــرورت حـــضـــور بـــرخـــی از . 4 ــا تـــوجـــه بـ بـ

امــور  انــجــام  بــرای  دانشگاه  ستاد  کارکنان 
مسئول  اســـت  مقتضی  اجــتــنــاب نــاپــذیــر، 
واحد مربوطه برنامه حضورحداقلی تعداد 
کارکنان مورد نیاز در مرداد را تا پایان وقت 
برای   1402/04/17 مــورخ  شنبه  روز  اداری 
بررسی و اعلام نظر به مدیریت امور اداری 

و پشتیبانی اعلام نماید.
 نیروهای تحت پوشش شرکت های طرف . 5

ــورت موافقت  بــا دانــشــگــاه در صـ ــرارداد  ــ قـ

مسئول  و  خــدمــت  محل  ــد  واحـ مسئول 
زمانی  فاصله  در  می توانند  ذیربط  شرکت 
از   1402/06/04 تــاریــخ  تــا   1402/05/01

مرخصی استحقاقی خود استفاده کنند.
تاریخ 1402/06/04 . 6 تا  تاریخ 1402/05/01  از 

از مرخصی  کـــه  افــــــرادی  بـــه  ــار  ــ ک اضـــافـــه 
استحقاقی و فوق العاده )تشویقی( برخوردار 
مــی شــونــد، پــرداخــت نــخــواهــد شــد. بــرای 
و  ضــــرورت  صــــورت  در   4 بــنــد  مشمولین 
ارائــه دلایل توجیهی لازم از سوی مسئول 
واحد مربوط و تأیید مدیریت امور اداری و 
کثر و صرفاً تا 4 ساعت اضافه   پشتیبانی حدا

کار در روز قابل محاسبه خواهد بود.
بــرق، . 7 مــصــرف  در  صرفه جویی  منظور  بــه  

واحــدهــای  کلیه  سرمایشی  سامانه  های 
غیرفعال  ــاه  ــردادمـ مـ در  دانــشــگــاه  اداری 
لازم  پیش بینی  است  بدیهی  بــود.  خواهد 
برای تأمین سرمایش بخش هایی که نیاز به 
برودت برای حفظ نمونه های آزمایشگاهی 
دارند از سوی مدیریت دفتر فنی و نظارت 
گرفت.  برطرح های عمرانی صورت خواهد 
کاهش  در این زمینه بخشنامۀ شیوه  های 
شد.  خواهد  ارســال  به  زودی  برق  مصرف 
مسئولان  منظور  همین  به  است  شایسته 
واحــدهــا با تعیین فــردی از ابــواب جمعی 
از  واحد/یکی  اداری  مدیر  )ترجیحاً  واحــد 
نیرهای خدماتی( شخصاً مسئولیت کاهش 

و پایش مصرف برق را نظارت فرمایند.
کاری دانشگاه از تاریخ 1402/05/01 . 8 ساعت 

تا تاریخ 1402/06/04 از ساعت 07/30 صبح 
تا ساعت 13 خواهد بود.

ابلاغ بخشنامه 
نحوه استفاده 
از مرخصی 
دانشگاهیان در 
تابستان 1402

  معاونت توسعه منابع و سرمایه انسانی طی بخشنامه ای، نحوه استفاده از مرخصی استحقاقی و فوق العاده اعضای هیأت علمی و
 غیر هیأت علمی در تابستان سال 1402 را اعلام کرد.
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علمی  هیات  اعــضــای  عمومی  مجمع    
با  تیرماه  ششم  معماری  و  هنر  دانشکده 
حضور رییس دانشگاه در سالن جلسات 

این دانشکده برگزار شد.

یگانه  دکــتــر  مـــراســـم  ــن  ــ ای ابـــتـــدای  در 
رییس دانشکده هنر و معماری در سخنانی 
قابلیت های  با  دانشگاهی  را  هنر  دانشکده 
ویژه عنوان کرد و گفت: خوشبختانه دانشکده 
سایر  میان  در  ــدرس  م تربیت  دانشگاه  هنر 
دانشگاه ها به عنوان دانشکده مادر و دانشکده 

مکتبی و جریان ساز شناخته می شود.
در  دانشکده  دستاوردهای  بیان  به  وی 
گفت:  اعضای  کرد و  تولید علم و مقاله اشاره 
 100 معماری  و  هنر  دانشکده  علمی  هیات 
مقاله jcr به چاپ رسانده اند و در زمینه تولید 
مقاله، h-index و تاثیرگذاری علمی در جایگاه 

خوبی قرار داریم.
وی به بیان دستاوردهای اعضای هیات 
ــــش آمــوخــتــگــان  عــلــمــی، دانــشــجــویــان و دان
گون  دانشکده در جشنواره ها و مسابقات گونا
و  رییس  مثبت  نگاه  به  توجه  با  و  پــرداخــت 
بــه دانــشــکــده هنر،   هــیــات رییسه دانــشــگــاه 
این  از  دانــشــگــاه  بیشتر  حمایت  خــواســتــار 

دانشکده شد.
چالش های  و  نــیــازهــا  بــه  ــه  ادامــ در  وی 
گفت: ما در چند رشته  کرد و  دانشکده اشاره 
کمی داریم و  هنری تعداد عضو هیات علمی 
دکتری،  جایگزینی  دوره  نداشتن  به  توحه  با 
برای این اساتید نداریم و به دلیل کمبود عضو 
با  ــای دکتری  تعریف دوره ه هیات علمی،  در 

مشکل مواجه هستیم.
هنری  رشته های  راه انــــدازی  گفت:  وی 
از ضــروریــات بسیار  گرفته شــود و  باید جــدی 

مهم است که باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.
کمبود فضا و امکانات را از مشکلات  وی 
از نظر فضا  گــفــت: مــا  بــرشــمــرد و  دانــشــکــده 
و امــکــانــات بــا مــحــدودیــت مــواجــه هستیم. 
ــز، نــیــازمــنــد  ــی آزمــایــشــگــاه هــای دانــشــکــده ن
تجهیز و به روزرسانی است و ما در خصوص 
هنرها ی  مصنوعی،   هوشمند،  هــوش  شهر 
انجام  اقداماتی  مــتــاورس  فضای  دیجیتال،  
که نیازمند بودجه در این خصوص  داده ایــم 

مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده هنر و معماری با 
حضور رییس دانشگاه برگزار شد
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دانشکده  می کنیم  آمــادگــی  اعــلام  و  هستیم 
هنر می تواند به عنوان پایلوت، فضای آموزشی 
دانشگاه  ــرای  ب را  مــتــاورس  قالب  در  مجازی 

آماده سازی کند.
آموزشی  معاون  خاتمی  دکتر  ادامـــه  در 
دانــشــکــده اظــهــار داشــــت:  دانــشــکــده هنر و 
رشته های  از  بسیاری  در  دانشگاه  معماری 
و اعضای هیات علمی  آموزشی سرآمد است 
بسیار خوبی داریم که باید قدر آنها را بدانیم و 

تجربیات آنها را مستند کنیم.
آموختگان  ــــش  دان مــوفــقــیــت هــای  وی 
دانشکده را بسیار حائز اهمیت خواند و گفت: 
از  بسیاری  در  دانــشــکــده  اموختگان  دانـــش 
زمینه ها آثار گرانبهایی خلق کردند که از جمله 
اشاره  مهدی  موقعیت  فیلم  به  می توان  آنها 
غ  کرد که کارگردانی و نویسندگی آن از سوی فار

التحصیل این دانشکده صورت گرفت.
تحصیل  بــرای  دانشجویان  خــوب  اقبال 
در دوره پردیس دانشکده هنر،  وجود کارگاه ها 
و  لــزوم تجهیز  متفاوت و خاص در دانشکده 
کیفیت  ارتــقــای  و  رشته ها  توسعه  و  فضا ها 
آموزشی از دیگر مطالب مطرح شده از سوی 

دکتر خاتمی بود.
دانشکده  پژوهشی  معاون  کشاورز  دکتر 
ظرفیت های  و  توانمندی ها  به  ادامــه  در  نیز 
در  ما  گفت:  و  کــرد  اشــاره  پژوهشی دانشکده 
پژوهشی  محصولات  لحاظ  از  هنر  دانشکده 
شامل مقاله،  کتاب،  طرح پژوهشی و آثار هنری 
برآمده از پژوهش سرآمد هستیم و این مهم با 
تلاش همه اعضای هیات علمی و دانشجویان 
نشان  و  است  شده  حاصل  دانشکده  خوب 

دهنده ظرفیت و توانمندی دانشکده است.
وی گفت: در سال گذشته تعداد مقالات 
پژوهشی دانشکده رشد خوبی داشته است و 
زمینه برای جریان سازی در حوزه هنر از سوی 

دانشکده فراهم شده است.
و  بین المللی  ورکشاپ های  بــرگــزاری  وی 
امضای تفاهم نامه با سایر نهادها و سازمان ها 
را از دیگر اقدامات صورت گرفته حوزه معاونت 

پژوهشی دانشکده عنوان کرد.
دانشکده  ازمایشگاه های  گسترش  وی 
را مهمترین برنامه توسعه پژوهش دانشکده 
کرد و گفت: 20 آزمایشگاه در دانشکده  عنوان 
ــورد آن  ــ ــن تــعــداد 17 م کــه از ایـ ــده  ثــبــت شـ
آزمــایــشــگــاه هــای معماری  و  فــعــال مــی بــاشــد 
و  دیجیتال،  هوش مصنوعی،  شهر هوشمند 

از جمله برخی  نوین  و فناوری های  معماری 
امیدواریم  که  هستند  مهم  آزمایشگاهای  از 
تجهیز ازمایشگاه ها با نگاه ویژه ای صورت گیرد 
تا هم ظرفیت پژوهشی دانشگاه را ارتقا دهیم و 
هم در حوزه ارتباط با صنعت بتوانیم گام های 
موثری برداریم و شاهد تحولات اثرگذار باشیم.
معاون  عــزیــزی  دکــتــر  نشست  ادامـــه  در 
اداری و مالی دانشکده نیز به منابع مورد نیاز 
برای توسعه دانشکده در حوزه های آموزشی، 

 پژوهشی و فرهنگی و زیرساخت اشاره کرد.
اعضای  جلسه  این  از  دیگری  بخش  در 
جمله  از  مطالبی  دانــشــکــده  علمی  هــیــات 
لــزوم  دانــشــکــده،  در  فضا  و  کالبدی  مشکل 
دانشکده  مهم  نقش  آزمایشگاه ها،   تجهیز 
کشور،  نقش  نهادی  توسعه  در  مشارکت  در 
کشور،  لزوم  دانشکده هنر در توسعه فرهنگی 
اثرگذاری در بحث مسئولیت های اجتماعی،  
و  انتقال مفاهیم معنوی  در  نقش دانشکده 
ارزش های انقلاب،  توجه به رشته هنر اسلامی، 
ارائه  بــرای  لــزوم داشتن یک مجموعه هنری 
محصولات هنری دانشکده  و ... را بیان کردند.
همچنین در این نشست اعضای هیات 
دلیل  به  دانشگاه  رییس  از  دانشکده  علمی 
اعتراضات  زمان  و مناسب در  عملکرد خوب 
ــه بــحــث مسکن  ــ ــه ب ــوجـ گـــذشـــتـــه، تـ ــال  ــ سـ
دانشگاهیان و نیز اختصاص بودجه فرهنگی 

به دانشکده ها تقدیر و تشکر کردند.
رییس  دانشجو  دکتر  نشست  ادامـــه  در 
دانشگاه در سخنانی اظهار داشت: دانشکده 
هنر و معماری همانند تاجی بر سر دانشگاه 
این دانشگاه  برای  افتخاری  و  تربیت مدرس 
است و اهمیت هنر و معماری و شهرسازی بر 

هیچ کسی پوشیده نیست.
دانشگاه  خـــوب  دســتــاوردهــای  بــه  وی 
کشور، کسب  اول سرآمدی  رتبه  کسب  شامل 
رتبه دوم در میان دانشگاه های جامع کشور و 
کسب رتبه سوم در نظام رتبه بندی شانگهای 
را حاصل تلاش  این دستاوردها  و  کرد  اشــاره 
از  دانشگاهیان  و  مسئولان  همه  زحــمــات  و 

ابتدای تاسیس دانشگاه تا کنون عنوان کرد.
وی با اشاره به عملکرد دانشگاه در زمان 
گذشته تصریح  اعتراضات و اغتشاشات سال 
تــبــادل نظر و  ــای تببین و  کـــرد:  دانــشــگــاه ج
جای فرهیختگی است و جمهوری اسلامی و 
دانشگاه تربیت مدرس با عملکرد خود در آن 
ایام،  دموکراسی واقعی را به نمایش گذاشت و 

با صبوری مسائل را مدیریت کرد.
رییس دانشگاه افــزود: ما باید در تبیین 
دستاوردهای جمهوری اسلامی اهتمام ورزیم 
و با به نمایش گذاشتن توفیقات در جهت رفع 

ایرادات و ضعف ها تلاش و برنامه ریزی کنیم.
وی در ادامـــه به بحث مــتــاورس و هوش 
گفت:  و  ــرد  ــ ک اشـــــاره  آمـــــوزش  در  مــصــنــوعــی 
خوشحالیم که دانشکده هنر و معماری در این 
زمینه ورود کرده است و ما برای کمک به آغاز به 

کار و پایه گذاری این کار اعلام آمادگی می کنیم.
دکــتــر دانــشــجــو خــاطــر نــشــان ســاخــت: 
ــاه بـــا روش هـــــــای قــدیــم  ــگـ مـــدیـــریـــت دانـــشـ
امکان پذیر نیست و باید در روش،  زیرساخت،  
ارتباط  گــروه هــا،  ترکیب  آمـــوزش،   تفکر،  نحوه 
گروه ها و رشته ها و ارتباط با جامعه و صنعت 
تحول صورت گیرد و برای حفظ و ارتقای رتبه 
در  مدیریت  نــوع  به  نگاهمان  باید  دانشگاه 

گروه،  دانشکده و دانشگاه تغییر یابد .
درآمد  دنبال  به  باید  ما  کــرد:  اضافه  وی 
باشیم و می توانیم با رفع مسائل و مشکلات 
جامعه و ارائه راه حل برای آنان ها درآمد کسب 
کنیم و  کنیم و در موضوعات کلان کشور ورود 

راه حل علمی برای آنها ارائه نماییم.
ــرای  ــه پــــــروژه ســـاخـــت مــســکــن بـ وی بـ
کمک و  گفت:  ما با  کرد و  دانشگاهیان اشاره 
و  مــدرس  تربیت  دانشگاهیان  تمام  همراهی 
با امید و توکل بر خدا در جهت به سرانجام 
رسیدن این پروژه تلاش می کنیم و هرچه قدر 
امکان توفیق این پروژه بیشتر شود،  امیدواری 

ما نیز افزایش می یابد.
کاشی  هنری  اثــر  نشست،  ایــن  پایان  در 
بـــه دکتر  ــده  ــک ــش ــاری از ســـوی ریــیــس دان ــ ک

دانشجو اهدا شد.
همچنین در حاشیه برگزاری این مراسم، 
 از تابلوی جدید دانشکده هنر و معماری نیز با 

حضور رییس دانشگاه رونمایی شد.
کارشناسی  دانشجوی  فــر  رســولــی  مریم 
ارشد پژوهش هنر دانشگاه و مسئول طراحی 
کاری این طرح با توضیحاتی  کاشی  و اجرای 
در خصوص آن اظهار داشت: سرپرستی این 
کشاورز بوده و طرح این  طرح بر عهده دکتر 
کاری های دوره قاجار و  کاشی  کار با توجه به 
رنگ آمیزی  آن نیز با توجه به کاشی کاری های 
دوره صفوی انجام شده است . محسن کرمی 
نیز  دانشگاه  اسلامی  هنر  دکتری  دانشجوی 

خوشنویسی این تابلو را بر عهده داشته اند.
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  چهارمین دوره ضیافت اندیشه اعضای 
هیات علمی دانشگاه 17 تا 20 مرداد ماه در 

مشهد مقدس برگزار می شود.

دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانــشــگــاه بــا هــمــکــاری مــعــاونــت آمــوزشــی 
اندیشه  ضــیــافــت  ثــبــت نــام  دوره  چــهــارمــیــن 
استادان در مشهد مقدس را 17 تا 20 مرداد 

ماه برگزار می کند.
تیر ماه  تا 14  تیرماه  از 6  نــام  زمــان ثبت 

می باشد.
اعضای هیات علمی دانشگاه می توانند 
شماره های  بــا  هماهنگی  و  نــام  ثبت  جهت 
88007800 و 82883125 آقای هادی رستمی 

تماس حاصل نمایند.

اطلاعیه ثبت نام 
چهارمین دوره 
ضیافت اندیشه 
استادان در مشهد 
ــا توجه مقدس اتـــاق عــمــل یــکــپــارچــه شــده ب  در 

طریق  از  هماهنگ  و  جامع  کنترل  اینکه  به 
سیستم کنترل مرکزی و با نظارت جراح انجام 
آمــد میان بخش ها  و  نیاز به رفــت  مــی شــود، 
تردد  کاهش  بنابراین،  و  می رسد  حداقل  به 
پرسنل در اتاق عمل، کنترل کیفیت استریل را 
بهبود می بخشد و راحتی بیشتری برای جراح 
در فضای ارگونومیک اتاق عمل ایجاد می کند.
کشاورز، رییس هیأت مدیره شرکت  رضا 
در  مستقر  مـــاد«  تجهیز  »یکتا  دانش بنیان  
تجهیزات  تولید  مسیر  در  کــه  مـــدرس،  ــارک  پ
هوشمند  عمل  اتــاق هــای  یکپارچه سازی  و 
افــزود:  مطلب  ایــن  بیان  با  می کند،  فعالیت 
کاهش  ــان،  درمـ هزینه های  کاهش  هــدف  با 
خـــطـــرات احــتــمــالــی حــیــن عــمــل جـــراحـــی و 
جراحان،  بــرای  امکانات  بهترن  فــراهــم آوردن 
عمل،  اتاق های  در  پرسنل  دیگر  و  پرستاران 
فناوری های  از  که  است  شده  تلاش  همواره 

به همت شرکت دانش بنیان مستقر در پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس محقق شد؛

بومی سازی محصولات مرتبط با اتاق های عمل ماژولار

مدرس  تربیت  دانشگاه  فــنــاوری  و  علم  ــارک  پ در  مستقر  دانش بنیان  شرکت    
عمل  اتاق های  ساخت  مسیر  در  است  توانسته   دنیا  روز  فناوری  از  بهره گیری   با 
هوایی  دوش  عمل،  اتــاق  مـــاژولار  کتریال  آنتی با دیــوارهــای  بـــردارد.  گــام  هوشمند 
تی است که  استریل، کابینت های استریل و سیستم یکپارچه اتاق عمل از محصولا

در این شرکت تولید می شود.



14
02

اه 
  م

تیر
 | 2

89
ره 

ما
 ش

س
در

ت م
ربی

ه ت
گا

ش
دان

مه 
رنا

خب

 20

و  استفاده شــود  اتــاق هــای عمل  در  روز دنیا 
تلاش   دنیا  مختلف  نقاط  در  بیمارستان ها 
کرده اند در مسیر تغییر سیستم های اتاق های 
و  آسیب ها  با  بیماران،  تا  بــردارنــد  گــام  عمل 

خطرات کمتری مواجه شوند.
وی گفت: در کنار پیشرفت های چشمگیر 
جمله  از  ــراحـــی  جـ ــال  ــمـ اعـ روش هــــــای  در 
پژوهشگران  کم تهاجمی،  جراحی  عمل های 
در شرکت های تولیدکننده تجهیزات پزشکی 
کنند  کرده اند تا ابزار و تجهیزاتی تولید  تلاش 
یکپارچه  ــای عمل  ــاق ه ات بـــرای طــراحــی  کــه 
طراحی،  روش  ایــن  در  باشد.  داشته  کاربرد 
جمله  از  عمل  اتـــاق  ملحقات  و  تجهیزات 
سیستم های جراحی، تخت و چراغ ها و سایر 
و  مصنوعی  هــوش  از  بهره گیری  با  تجهیزات 
ارتباط  یکدیگر  با  الکترونیکی  سیستم های 
دارند و از طریق یک سیستم مرکزی، توسط 

جراح کنترل می شوند.
اتاق های  در  تنها  نه  کــرد:  اضافه  کشاورز 
ــادی بــرای  ـــ ـــ ــان زی ــدت زمـ عــمــل یــکــپــارچــه مـ
صرف  تـجـهـیـزات  و  دستگـاه هـا  تـنـظـیمـات 
و  تنظیمات  این  انجام  زمان  بلکه  نمی شود، 
کاهش  نیز  ــــدازی  راه ان در  بــروز خطا  احتمال 
پیدا می کند.  در عین حال، فرآیند  ضدعفونی 
در  آن  تجهیزات  و  عمل  اتــاق  کــردن  تمیز  و 
و  آسان تر  سریع تر،  یکپارچه،  عمل  اتاق های 

کامل تر انجام می شود.
تــولــیــد  مـــحـــصـــولات  خـــصـــوص  در  وی 
گفت:  بنیان  دانــش  شرکت  این  توسط  شده 
عمل،  اتــاق  مـــاژولار  کتریال  آنتی با دیــوارهــای 
استریل  کابینت های  استریل،  هوایی  دوش 
محصولاتی  از  عمل  اتــاق  سیستمیکپارچه  و 
می شود.  تولید  مجموعه  ایــن  در  کــه  اســت 
سیستم یکپارچه اتاق عمل شامل محصولات 
کس گاز طبی، کنترل  متنوعی مانند آلارم ولوبا
سیستم  بــهــپــد،  سیستم  عــمــل،  ــاق  ــ ات پــنــل 

روشنایی و مجموعه های دیگر می شود.
انجام  فعالیت های  به  اشـــاره  با  کــشــاورز 
اتـــاق هـــای عــمــل هوشمند  زمــیــنــه  شـــده در 
اروپایی،  شرکت های  داشــت:  اظهار  اروپــا  در 
فعالیت در زمینه اتاق های عمل هوشمند و 
سال  از 15  را  تکنولوژی محور  عمل  اتاق های 
اتاق های  از  که  هنگامی  کــرده انــد.  آغــاز  قبل 
 )high tech Operating room( عمل های -تک

فقط  منظور  و  معنا  مــی آیــد،  میان  به  سخن 
سیستم دیجیتال نیست، بلکه شامل حوزه 
روانــی،  بهداشت  طراحی،  معماری،  عمران، 
می شود.  هم  الکتریکال  و  مکانیکال  بخش 
اولین پــروژه اتاق عمل هوشمند توسط یک 

شرکت آلمانی در شهر مشهد اجرا شد.
مــســیــر  در  کـــــــرد:  ــان  ــــشــ ن ــر  ــاطــ خــ وی 
بومی سازی این محصولات نه تنها توانستیم 
محصولات مرتبط با اتاق های عمل ماژولار را 
کنیم، بلکه برخی از محصولات را  بومی سازی 
برای نخستین بار در دنیا تولید کردیم. کنترل 
عفونت در اتاق های عمل از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است. سیستم های هوشمند علاوه 
بر اینکه می توانند تمام وقایع و اتفاقات اتاق 
کنند، حرکات و عملکرد  کنترل  عمل را ثبت و 

پرسنل اتاق عمل را نیز کنترل می کنند.
کشاورز در ادامه افزود: وزارت بهداشت، 
دانشگاه های  و  پزشکی  آمـــوزش  و  ــان  درمـ
به  الـــزام آور  امــر  یک  به عنوان  علوم پزشکی 
تجهیزات هوشمند و اتاق های عمل ماژولار 
که  هستم  ــاور  ب ایــن  بــر  امــا  نمی کنند.  نگاه 
بهداشت  وزارت  فـــنـــاوری،  ســریــع  رشـــد  ــا  ب
وزارتــخــانــه طی  ایــن  تابعه  و دانــشــگــاه هــای 
هوشمندسازی  مسیر  در  آینده  ســال  چند 
ــای  ــوارهـ ــد. دیـ ــی دارنـ ــرمـ گـــام بـ ــاق عــمــل  ــ ات
به عنوان  گذشته  چندسال  تا  کتریال  آنتی با
الــزام آور نبود، اما این روزهــا به این  یک امر 
باید  بیمارستان ها  در  که  رسیده اند  نتیجه 
تجهیزات  از  اســتــفــاده  شــونــد.  گرفته  بــکــار 
کشورهای پیشرفته  اتاق عمل در  هوشمند 
دنیا  در  بــزرگــی  شرکت های  و  اســت  مــرســوم 
عمل  اتــاق هــای  زمینه  در  کــه  دارد  وجـــود 

هوشمند فعالیت می کنند.
وی به حمایت های خوب 
دانشگاه  فناوری  و  علم  پــارک 
شرکت های  از  مــدرس  تربیت 
آن  در  مستقر  دانــش بــنــیــان 
گفت: پــارک علم  کــرد و  اشــاره 
و فناوری مدرس در حد توان 
از شــرکــت هــای دانـــش  خـــود 
شاید  می کند.  حمایت  بنیان 
مسائل  و  مشکلات  دلیل  بــه 
منطبق  حــمــایــت هــا  ــی،  ــالـ مـ
ــردی  ــ ــب ــای راهــ ــه هـ ــامـ ــرنـ ــر بـ ــ ب

همواره  مــدرس  پــارک  اما  نباشد،  تعریف شده 
می کند.  حمایت  دانش بنیان  شرکت های  از 
ما در مجموع از عملکرد پارک علم  و فناوری 
با  هستیم.  راضـــی  تــربــیــت مــدرس  دانــشــگــاه 
کمک پارک مدرس توانسته ایم با نمایندگانی 
داشته  جلساتی  مالزی  و  عــراق  کشورهای  از 
ــرگـــزاری جــلــســه هــای مــتــعــدد با  ــه بـ ک بــاشــیــم 
حساب  به  ما  قــوت  نقاط  از  دیگر  کشورهای 
با  ارتباط ما  پــارک  کمک  با  می آید. همچنین 
»بنیاد برکت« و »صندوق رشد و شکوفایی« 

برقرار شد. 
این  کشاورز در تشریح برخی محصولات 
کتریال  آنتی با ــوار  دیـ ــت:  داشـ اظــهــار  شــرکــت 
قیمت  نصف  مــا،  تولیدی  استریل  کابینت  و 
تجهیزات  همچنین  اســـت.  خــارجــی  نمونه 
سیستم های هوشمند اتاق عمل مثل کنترل 
پنل در مقایسه با نمونه خارجی بسیار ارزان تر 
است و قیمت آن، یک دهم محصول خارجی 
 40 حــدود  خارجی  نمونه  یک  قیمت  اســت. 
خود  محصول  که  حالی  در  اســت،  دلار  هــزار 
را با قیمت 200 میلیون تومان در بــازار عرضه 

می کنیم.
خود  محصول  گــرچــه  ا کــرد:  تصریح  وی 
را در مقایسه با نمونه خارجی 30 درصد ارتقا 
را با یک دهم  ایــرانــی  داده ایـــم، امــا محصول 
می رسانیم.  فــروش  به  خارجی  نمونه  قیمت 
کس گاز طبی« از محصولاتی  »بهپد« و »آلارم با
کــه بــه صـــورت صــد درصـــدی تولید  هستند 
از اینترنت اشیاء  کرده ایم. در این محصولات 
از  خارجی  محصولات  که  می کنیم  استفاده 

چنین ویژگی برخوردار نیستند.
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  محققان شرکت دانش بنیان پارک علم 
و فناوری دانشگاه تربیت مدرس برای اولین 
بار در ایران و خاورمیانه موفق به ساخت 
کسوپد برای کمک به  ربات اسکلت بیرونی ا

راه رفتن افراد توانیاب شدند.

از  نسخه  جدیدترین  شخصی  کسوپد  ا
که قادر  ربات اسکلت بیرونی پایین تنه است 
زمین  بــه  و  کـــرده  تحمل  را  بیمار  وزن  ــت  اس
لباس های  روی  بــر  ربـــات  ایــن  دهـــد.  انتقال 
کسوپد از چهار موتور  کاربر پوشیده می شود. ا

الکتریکی پر قدرت در مفاصل لگن و زانو بهره 
الگوهای  با  را  بیمار  پاهای  قادرند  که  می برد 
گون و سرعت های مختلف حرکت  حرکتی گونا
ــادر اســـت در  ــ کــاربــر ق دهــنــد. بــدیــن تــرتــیــب 
جابجایی های روزمره بدون نیاز به صرف انرژی 

کسوپد شخصی راه برود. چندانی به کمک ا
زهرا رمضانی کارشناس بیومکانیک شرکت 
دانش بنیان پداسیس مستقر در پارک علم و 
فناوری دانشگاه تربیت مدرس،  با توضیحاتی 
درباره ربات اسکلت بیرونی اظهار داشت: در 
حال حاضر نسخه ششم ربات اسکلت بیرونی 
ساخته  پداسیس  شرکت  ســوی  از  کسوپد  ا
است.  گرفته  قرار  توانیابان  اختیار  در  و  شده 
ایــن ربــات بــرای افــراد اسیب نخاعی یا قطع 
به طور  و  پی  سی  اس،   ام  به  مبتلایان  نخاع،  
کردن  که قــادر به حرکت  کلی افــراد تــوان یاب 
بلند  قابلیت  و  اســت  شــده  طراحی  نیستند،  
کردن فرد توانیاب از روی صندلی و راه بردن و 
دوباره نشست آن را دارد. ریموت کنترل ربات 
رفتن  راه  پارامترهای  و  آن طراحی شده  روی 

قابل کنترل از سوی فرد توانیاب می باشد.
که  وی خــاطــر نــشــان ســاخــت: افــــرادی 
دچار کم تحرکی می شوند با مشکلاتی از جمله 

گردش خون در عضلات،  زخم بستر،  مشکل 
عفونت های اداری و تحلیل رفتن استخوان ها 
که این ربات از نظر فیزیکی  مواجه می شوند 
ثانویه حرکت نکردن  تا عواقب  کمک می کند 

کمتر متوجه این افراد شود.
وی افزود: راه رفتن سبب ایجاد روحیه در 
کنار بحث فیزیکی  افراد توانیاب می شود و در 

بسیار حائز اهمیت است.
دکــتــر نـــادری منش ریــیــس پـــارک علم و 
فناوری مدرس نیز این ربات را یک محصول 
با قیمتی بسیار  که  انحصاری دانست  و  ویژه 
پایین تر از نمونه خارجی در کشور تولید شده 

است.
وی افزود: اثر روحی و روانی این ربات بر 
روی افراد توانیاب بسیار بیشتر از اثر جسمی 
که سال ها نتوانسته بودند  آن است و افرادی 
راه بروند، با استفاده از این دستگاه توانستند 
راه رفتن را تجربه کنند و در نمایشگاه الکامپ 
قــرار  کنندگان  بــازدیــد  توجه  ــورد  م بسیار  نیز 
گرفت و لازم است این طرح از سوی بهزیستی 
و بخش بهداشت و درمان کشور حمایت شود 
 ... و  نخاعی  قطع  جانبازان  توانیاب،  افــراد  تا 

بتوانند از آن استفاده کنند.

از سوی شرکت دانش بنیان پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس؛

ربات اسکلت بیرونی برای کمک به افراد توانیاب ساخته شد
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حضور موفق و فعال پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس در نمایشگاه الکامپ

پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس در بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی الکامپ حضوری فعال داشت و با حدود 15 
غرفه دستاوردهای خود را به نمایش گذاشت که بسیار امیدوار کننده وقابل تحسین بود و مورد توجه بازدیدکنندگان نمایشگاه قرارگرفت 

و مسئولان و مدیران کشور نیز از دستاوردها و محصولات شرکت های پارک علم و فناوری بازدید کردند.
کشور نمی تواند جای پارک ها در تبدیل دانش به سرمایه بگیرد و نقش پارک های علم و فناوری در این  وی افزود: هیچ بخشی از 

خصوص بسیار حائز اهمیت است .
کاربردی کردن علم و دانش داشته است تا  کراتی با شرکت های بزرگ مانند همراه اول برای  وی تصریح کرد: پارک علم و فناوری مذا

بتوانیم هر چه بیشتر در مسیر تبدیل علم به فناوری و تاثیر آن در صنعت گام برداریم.
وی با اشاره به برنامه های آتی پارک یادآور شد: ایجاد مدارس کارآفرینی، حمایت از پایان نامه های کاربردی تحت عنوان هسته رویش 

و کمک به استقرار شرکت ها در پارک با توجه تعداد زیاد متقاضیان برای حضور در پارک از جمله این برنامه ها می باشد.

علم  پارک  داشــت:  اظهار  بازدید  این  جریان  در  کردنائیج  دکتر 
نــادری منش در  با مدیریت دکتر  و فناوری دانشگاه تربیت مدرس 
مرحله رشد و پیشرفت خوبی قرار دارد و شرکت های فناوری پارک 
کاربرد آن در جعبه سیاه  دستاوردهای خوبی در زمینه های رادار و 
و  مجازی  آزمایشگاه های  انـــرژی،  حــوزه  مصرف  مدیریت  هواپیما، 
عینک های واقعیت مجازی، ریزرایانه ها،  ربات اسکلت بیرونی برای 
از  که نشان  گذاشتند  ... به نمایش  تــوان یاب و قطع نخاع و  افــراد 

توانمندی بالای پارک علم و فناوری دانشگاه دارد.
و پیشرفت هر چه  توسعه  بــرای  برنامه های خوبی  ــزود:  اف وی 
بیشتر پارک علم و فناوری مدرس از سوی رییس پارک تدارک دیده 
شده است و قطعا طی برنامه میان مدت و بلند مدت، پارک می تواند 

هر چه بیشتر در مسیر رشد و پیشرفت گام بردارد.

  دکترحسین نادری منش رییس پارک علم و فناوری مدرس در گفتگویی،  دستاوردهای شرکت ها و واحدهای فناور پارک علم 
و فناوری دانشگاه را بسیار امیدوارکننده و قابل تحسین عنوان کرد.

کردنائیج معاون آموزشی دانشگاه،  از غرفه پارک    دکتر اسدالله 
ششمین  و  بیست  در  مـــدرس  تربیت  دانــشــگــاه  فــنــاوری  و  علم 

نمایشگاه بین المللی الکامپ بازدید کرد.

بازدید معاون آموزشی دانشگاه از غرفه پارک علم و فناوری مدرس
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دکتر علیرضا زراسفندی مدیرکل پشتیبانی امور فناوری و نوآوری وزارت علوم طی بازدید از 
غرفه پارک علم و فناوری مدرس با اشاره به دستاوردهای خوب شرکت های پارک علم و فناوری 
مدرس اظهار داشت: پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس الگوی و نمونه خوبی برای 
پارک های دانشگاهی به شمار می رود و طرح های خلاقانه خوبی اجرا کرده است. این پارک در 
طرح دستیار فناوری عملکرد خوبی داشت و جشنواره ملی واحدهای فناوری از مواردی است 
که پارک علم و فناوری مدرس به دنبال برگزاری آن است و ما نیز در معاونت فناوری و نوآوری از 

آن حمایت می کنیم.
وی افزود: پارک علم و فناوری مدرس و دانشگاه تربیت مدرس همه ابعاد و زوایای یک 
کرده اند و با درک متقابل به بهترین نحو در حال فعالیت  پارک دانشگاهی را به خوبی درک 

هستند.
وی یادآور شد: با توجه به تمدید طرح دوم دستیار فناوری امیدواریم دانشجویان دانشگاه 
تربیت مدرس نیز از این طرح استقبال نمایند و همچنین طرح پسادکتری فناوری را برای اولین 

بار در کشور اجرایی کنیم.
کرد: فعالیت های پارک های  مدیرکل پشتیبانی امور فناوری و نوآوری وزارت علوم تصریح 
کلی با وجود مشکلات  دانشگاهی بسیار حائز اهیمت است و ما به آن اعتقاد داریم و به طور 
پارک های  عهده  بر  فناوری  کوسیستم  ا در  کار  اصل  دانشگاهی،   پارک های  قوانین  حوزه  در 
آنها،  ورودی  که  باشند  داشته  ورودی  باید  بنیان  دانــش  شرکت های  و  اســت  دانشگاهی 
واحد های فناور هستند و واحد های فناور باید در پارک های دانشگاهی شناسایی شوند و بعد 

از کسب تجربه و پختگی لازم بتوانند در پارک های علم و فناوری و شتابدهنده ها ورود کنند.
همچنین دکتر پیمان صالحی معاون پژوهشی وزیر علوم نیز طی بازدید از غرفه پارک علم 
و فناوری دانشگاه از نزدیک با خدمات و محصولات ارائه شده از سوی شرکت ها و واحد های 

فناور آن آشنا شد.

امور  پشتیبانی  مدیر  و  پژوهشی  معاون  بازدید 
فناوری و نوآوری وزارت علوم از غرفه پارک علم و 

فناوری دانشگاه
پیمان  دکتر  الکامپ،  بین المللی  نمایشگاه  ششمین  و  بیست  از  روز  چهارمین  در    
صالحی معاون پژوهشی وزیر علوم و دکتر دکتر علیرضا زراسفندی مدیرکل پشتیبانی امور 
فناوری و نوآوری این وزارتخانه از غرفه پارک علم و فناوری دانشگاه بازدید و از نزدیک با 

دستاوردها و محصولات شرکت های دانش بنیان و واحد های فناور آن آشنا شدند.

ع پــور وزیر ارتباطات و    دکتر عیسی زار
فناوری اطلاعات در جریان افتتاح بیست 
و ششمین نمایشگاه بین المللی الکامپ، 
دانشگاه  فــنــاوری  و  علم  پـــارک  غــرفــه  از 

تربیت مدرس بازدید کرد.

بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی 
الکترونیک  تجارت  کامپیوتر،  الکترونیک، 
)الکامپ( در هشت بخش اصلی؛ الکترونیک 
نــرم افــزار  ســخــت افــزار،  و  کامپیوتر  صنعتی، 
ــات مــرتــبــط، تــجــهــیــزات ارتــبــاطــی،  ــدم و خ
تجهیزات  تــصــویــری،  و  صــوتــی  تــجــهــیــزات 
کنترل  و  انــدازه گــیــری  تجهیزات  مخابراتی، 
و خدمات فنی و پشتیبانی از 4 تا 7 تیرماه 
در محل دائمی نمایشگاه بین المللی تهران 
فــنــاوری دانشگاه  ــارک علم و  پ بــرگــزار شد و 
تربیت مدرس در غرفه 710 سالن 35 میزبان 

بازدیدکنندگان بود.

بازدید وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات 
از غرفه پارک علم و 
فناوری دانشگاه تربیت 
مدرس
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انتقال  در  را  دانشگاهی  فــنــاوری  و  علم  پــارک هــای  ماهیت  وی 
با  ــای دانشگاهی  ــارک ه پ ــرق  ــزود: ف ــ اف و  بــه صنعت دانــســت  دانـــش 
پارک های استانی در این است که پارک های دانشگاهی باید به دنبال 
توانمند سازی دانشجویان از طریق ایجاد هسته های نوپا و حمایت از 
آنها باشند. تمرکز پارک های دانشگاهی بر توسعه دانش و فناوری است 

و آن ها زمینه ساز ورود دانش از دانشگاه به سمت صنعت هستند. 
به گفته دکتر نادری منش، از آنجایی که صنعت، کشش لازم برای 
جذب فناوری ندارد، این وظیفه پارک های دانشگاهی است که در این 

زمینه اقدام کنند.
رئیس پارک مدرس در خصوص ترکیب شرکت های مستقر در این 
از 55 شرکت دانش بنیان  پــارک اظهار داشــت: در حال حاضر بیش 
دارای محصولات فناورانه داریم و همین تعداد نیز شرکت بزرگ در این 

پارک مشغول به فعالیت هستند.
دکتر نادری منش ادامه داد: در تقسیم بندی شرکت های مستقر 
پارک مدرس، شرکت های در مرحله پیش رشد، شرکت های رشد  در 
که بیشترین تعداد شرکت های مستقر  یافته و شرکت های بزرگ داریم 

در این پارک در رده رشد یافته هستند .
رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس در اشاره به برخی 
از دستاوردهای شرکت های مستقر در این پارک گفت: به عنوان مثال 
یکی از شرکت های پارک مدرس مطالعاتی در زمینه پروبیوتیک ها در 
غذدای دام و طیور داشته و در سال گذشته یکی از 10 شرکت برتر کشور 
معرفی شده و گردش مالی آن در سال گذشته چند ده میلیارد تومان 

بوده است.

دکتر نادری منش: پارک های دانشگاهی بر توسعه فناوری و ورود دانش به صنعت، 
متمرکز هستند

دکتر نــادری منش رئیس پــارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مــدرس در    
گفت:  الکامپ  بین المللی  نمایشگاه  ششمین  و  بیست  از  بــازدیــد  حاشیه 
به دنبال  و  و فناوری متمرکز هستند  بر توسعه دانــش  پارک های دانشگاهی 
توانمند سازی دانشجویان از طریق ایجاد هسته های نوپا و حمایت از آنها از 

مرحله پیش رشد تا رشد می باشند.

مرکز  عضویت  درخــواســت  خصوص  در  دانشگاه  رئیس  دانشجو  فــرهــاد  دکتر  نامه  پیرو 
مطالعات  حــوزه  در  تخصصی  مرکز  تنها  به عنوان  مــدرس  تربیت  دانشگاه  آفریقای  مطالعات 
، و با توجه به اینکه این مرکز در گذشته نیز  کشورهای آفریقایی در ایران، در ستاد آفریقای کشور
به عنوان بازوی علمی ستاد آفریقا فعال بوده است، از سویی در دوره جدید ریاست جمهوری 
اهتمام و اراده جدی برای توسعه روابط با کشورهای قاره آفریقا وجود دارد و این مرکز می تواند به 
ارائه خدمات علمی-تخصصی اقدام کند، دکتر مخبر معاون اول رئیس جمهور ضمن موافقت با 
عضویت مرکز مطالعات آفریقای دانشگاه تربیت مدرس در ستاد آفریقا، دستور لازم را صادر کرد.

نامه ای به شماره 56085  اول رئیس جمهور طی  این اساس دفتر دکتر مخبر معاون  بر 
مورخ سوم تیرماه 1402 به دکتر امیر عبداللهیان وزیر امورخارجه و دکتر ابراهیمی اصل معاون 
بین الملل و همکاری های منطقه ای معاون اول رئیس جمهور، درخواست اقدام لازم را صادر 

نموده است.

موافقت معاون اول رئیس جمهور با عضویت 
مرکز مطالعات آفریقای دانشگاه تربیت مدرس 

در ستاد آفریقا

دکتر مخبر معاون اول رئیس جمهور با    
دانشگاه  آفریقای  مطالعات  مرکز  عضویت 
به عنوان  آفریقا،  ستاد  در  مـــدرس  تربیت 

بازوی علمی این ستاد، موافقت کرد.
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هیأت  اعضای  و  رئیس  مشترک  نشست  در 
مسئولین  و  معماری  و  هنر  دانشکده  علمی 
حضور  بــا  کــه   ÖKFاتریش فرهنگی  انجمن 
دکتر عبدالامیر علامه مدیر دفتر روابط علمی 
بین المللی دانشگاه برگزار شد، راه های توسعه 
فعالیت های  گسترش  و  علمی-هنری  روابــط 
دانشگاهی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
در ابتدای این جلسه، دکتر معتمدمنش 
رابــطــه فرهنگی عمیق میان دو  بــه  اشـــاره  بــا 
ــا قــدمــت حـــدود 700 ســالــه اهمیت  ب کــشــور 
کــز هنر  مــرا از  اتــریــش به عنوان یکی  بــا  رابــطــه 
کید قرار داد. وی به تشکیل  جهانی را مورد تا
انجمن سازه های سنتی به عنوان ابتکار مهم 
تربیت  مــعــمــاری دانــشــگــاه  و  دانــشــکــده هنر 
مدرس در مقیاس جهانی و اهمیت مشارکت 
کرد  پژوهشگران اتریشی در این اقــدام اشــاره 
گیری  کانون های شکل  و افزود: ایران یکی از 
است.  جهان  در  سنتی  ســازه هــای  توسعه  و 
امیدواریم این ظرفیت به پژوهشگران اتریشی 

معرفی شود.
ــر دفــتــر  ــدیـ ــه مـ ــلامـ ــر عـ ــتـ در ادامـــــــه دکـ
همکاری های علمی و بین المللی دانشگاه از 
توسعه  برای  مدرس  تربیت  دانشگاه  آمادگی 
با دانشگاه ها و  همکاری های علمی و هنری 
گفت: دانشگاه  کز هنری اتریش خبر داد و  مرا
ویــژه ای  ظرفیت های  دارای  مــدرس  تربیت 
زبان  آمــوزش  زمینه  در  به عنوان مثال  است. 
ــرخــوردار اســت.  ب بــالایــی  از پتانسیل  فــارســی 
دانشگاه،  علمی  تــوان  به  توجه  با  همچنین 
دانــشــجــوی  پــذیــرش  ــرای  ــ ب لازم  آمـــادگـــی  از 
فرصت های  میزبانی  همچنین  و  بین المللی 

مطالعاتی برخوردار است.
نــشــســت  ایـــــن  از  ــری  ــ ــگ ــ دی بـــخـــش  در 
ــر اهــمــیــت اســتــفــاده از  دکــتــر مــهــدوی نـــژاد ب
آثار »میراث  ظرفیت های دو طرف در معرفی 
در  کــرد:  یـــادآوری  و  کید  تا مشترک«  معماری 
ابتدای قرن بیستم میلادی، حدود 40 اثر در 
معماری معاصر ایران با تاثیرپذیری از جنبش 
دکو  آرت  و  نــوو  آرت  جـــوان«،  »سبک  هنری 
ساخته شده است که به عنوان میراث فرهنگی 
مشترک شناخته می شود. معرفی آثار معماری 
معاصر ایران در مقیاس جهانی توسعه دهنده 
از  حفاظت  ســاز  زمینه  و  فرهنگی  گردشگری 

این آثار ارزشمند در ایران است.
دکتر منصور یگانه رییس دانشکده هنر و 
معماری نیز از آمادگی دانشکده برای توسعه 
همکاری های علمی و هنری خبر داد و گفت: 
دانشجویان  از  توجهی  قابل  تعداد  کنون  تا
دکتری دانشکده فرصت مطالعاتی خود را در 
گذرانده اند و در صورت حمایت  کشور اتریش 
این  هــنــری،  و  علمی  انجمن های  و  نهادها 

فرآیند می تواند با قوت بیشتری ادامه یابد.
ــاورز افــشــار به  ــش ک سپس دکــتــر مــهــدی 
کـــالای فرهنگی و  ــی« بــه عــنــوان  ــران »فـــرش ای
کـــرد و خــاطــر نــشــان ســاخــت:  ــاره  ــ هــنــری اش
دانشکده هنر و معماری از ظرفیت های ویژه 
دستی  صنایع  و  سنتی  هنرهای  ــوزش  آم در 
برخوردار است؛ به خصوص فرش ایرانی که در 

اتریش شناخته شده و مطرح است.
گروسه از »هنر« به عنوان  در ادامه باربارا 
زبان مشترک در میان همه سرزمین ها و همه 
کــرد و بــر اهمیت فــرش ایــرانــی و  ملت ها یــاد 

کید  تا دستی  صنایع  نمایشگاه های  برپایی 
نمود. وی گفت: صنایع دستی ایرانی علاوه بر 
نقش اقتصادی، رونق دهنده فرهنگ اصیل 
ایرانی در مقیاس جهانی است که خوشبختانه 
و فرش  دارد  زیــادی  اتریش هم طرفداران  در 

ایرانی برای همه مردم آشناست.
سیگلینده اشپنلنگ نیز به تجربه موفق 
دخالت  بــدون  هنری  رابطه  حفظ  در  اتریش 
سیاست و سیاستزدگی اشاره کرد و افزود: این 
رابطه هنری از اوایل دوره قاجار شروع شده و 
همواره به صورت دوستانه ادامه یافته است 
و هیچگاه متوقف نشد. معماری معاصر برای 
بالایی  اهمیت  از  اتریش،  و  ایــران  کشورهای 
مناسبی  موضوع  می تواند  و  اســت  بــرخــوردار 
جلب  و  مــشــتــرک  نمایشگاه  بـــرگـــزاری  بـــرای 

گردشگر باشد.
اهمیت  بر  طــرف  دو  نشست،  پایان  در 
هنر در بیان ارزش های بی زمان و بی مکان 
آینده  بــرای  میراثی  به عنوان  بشری  جامعه 
نمایشگاه  شد  مقرر  همچنین  کردند.  کید  تا
اتریش  معاصر  معماری  و  هنر  برگزیده  ــار  آث
و  معماری  و  سبز  هنر  محوریت  بــا  ایـــران  و 
بــهــره وری و  بــر  کید  بــا تا پــایــدار  شــهــرســازی 
گالری  در  ــرژی  ان و  آب  هوشمندانه  مصرف 
همچنین  و  شـــود  بــرپــا  دانــشــکــده  غ  ســیــمــر
هنر  آغــاز  جریان های  از  مشترک  نمایشگاه 
نــوو،  آرت  مانند  اتــریــش  مـــدرن  مــعــمــاری  و 
اتریش،  بر  که علاوه  آرت دکو و سبک جوان 
بناهایی  ساخت  موجب  نیز  نیز  ایـــران  در 
است،  شده  معاصر  هنر  حــوزه  در  ارزشمند 

گردد. تشکیل 

ــد مــســئــولــیــن  ــ ــازدیـ ــ بـ
انجمن فرهنگی اتریش 
ÖKF از دانشکده هنر 
و مــعــمــاری دانــشــگــاه 
تربیت مدرس

  مسئولین انجمن فرهنگی اتریش ÖKF هفتم تیرماه 1402 با حضور در دانشگاه تربیت مدرس ضمن 
بازدید از دانشکده هنر و معماری بر توسعه فعالیت های علمی و هنری میان دانشگاه تربیت مدرس و 

کید کردند. دانشگاه ها و موسسات هنری اتریش تا
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دردایــی،  دکتر  برنامه  این  ابتدای  در 
پردیس  رئیسه  هیأت  و  معاونت  مدیران 
گمنام  شهید  مــزار  بر  حضور  با  کــشــاورزی 
تجدید  و  فاتحه  قــرائــت  ضمن  پــردیــس، 
مــیــثــاق بــا آرمـــان هـــای شــهــدای انــقــلاب 
اسلامی، از یادمان در حال ساخت شهید 
و  کردند  بازدید  کــشــاورزی  پردیس  گمنام 
پارک  ساختمان های  در  حضور  با  سپس 
تمام  نیمه  ســاخــتــمــان  فـــنـــاوری،  و  عــلــم 
کــشــاورزی )مــجــاورت  متعلق بــه پــردیــس 
مسجد  پـــردیـــس،  ورزش  ســالــن  پـــــارک(، 
غذا  سالن  و  آشپزخانه  ساخت،  حــال  در 
ــیــه، تــاســیــســات و  ــوری، اســتــخــر طــلائ ــ خـ
موتورخانه پردیس، خوابگاه های متاهلی، 
و  ــرورش  پ سالن  های  و  دختران  و  پسران 
و  روند ساخت  قارچ در جریان  تحقیقات 

تکمیل پروژه ها قرار گرفتند.
در ادامـــه ی ایــن بــازدیــد، نشستی در 
شد.  برگزار  پردیس  ریاست  شــورای  سالن 
بیان  بــه  پــورجــم  دکتر  جلسه  ابــتــدای  در 
کشاورزی  پردیس  مشکلات  و  ظرفیت  ها 
دانشگاه که متشکل از دانشکده کشاورزی، 
پـــارک عــلــم و فـــنـــاوری، پــژوهــشــکــده هــای 
و  پــرداخــت  هستند  خوابگاه  ها  و  موجود 
کشاورزی  پردیس  به  ویژه  توجه  خواستار 

شد.
دانشکده  داشت:  اظهار  پورجم  دکتر 
موقعیت  یک  اقتصادی  و  علمی  لحاظ  از 
دانشگاه  بــرای  می  تواند  که  دارد  ممتازی 

بازدید معاون دانشجویی و فرهنگی-اجتماعی دانشگاه از پردیس 
کشاورزی

بسیار درآمــدزا باشد. ساختارهای زیربنایی و 
ک  تاسیساتی پردیس کشاورزی در مرز استهلا
که  بازسازی است  نیازمند  قرار دارد و شدیداً 
پردیس  به  دانشگاه  ویــژه  نگاه  موضوع  ایــن 

کشاورزی را می  طلبد.
رئــیــس پــردیــس در ادامـــه از تــلاش هــای 
هیاْت رئیسه دانشگاه برای پرداخت بدهی  ها 

و معوقات تشکر و قدردانی کرد.
بندی  جمع  به  دردایـــی  دکتر  ادامـــه  در 
نتایج بازدید های انجام شده از زیر ساخت ها 
گفت: هیات  و امکانات دانشکده پرداخت و 
مصوب  که  بودجه  هایی  در  دانشگاه  رئیسه 
منابع  و  کــشــاورزی  پــردیــس  هــای  بــه  می کند 

طبیعی و علوم دریایی نگاه ویژه دارد.
مشکلات  گذشته  ســال  در  افــــزود:  وی 
راه انـــدازی مجدد شد.  استخر پردیس رفع و 
دانشکده  غــذاخــوری  سالن  های  سقف  های 
بازسازی شده و مشکلات خوابگاه و اینترنت 
رفع شده است. برای حل مشکل دانشجویان 
اساتید  از  نیز  کــشــاورزی  دانشکده  سنواتی 
حداقل  های  کسب  از  پــس  شــد  درخــواســت 
استاندارد و پژوهش قابل قبول در پایان نامه  ها 
تسریع  دانشجویان  دفــاع  امــر  در  رساله  ها  و 
که به  از پیک دانشجویان سنواتی  تا  نمایند 

دلیل کرونا ایجاد شده است عبور نمائیم.
معاون دانشجویی و فرهنگی-اجتماعی 
ــجــمــن  هــای علمی  ــر تــقــویــت ان دانـــشـــگـــاه بـ
تشکیل  خواستار  و  کــرد  کید  تأ دانشجویی 

انجمن در گروه هایی که انجمن ندارند شد

ــاون  ــعـ ــر صـــــــادق دردایــــــــــی مـ ــ ــت ــ   دک
ــی و فــرهــنــگــی- اجــتــمــاعــی  ــوی ــج ــش دان
پردیس  از   1402 تیرماه  ششم  دانشگاه 

کشاورزی بازدید کرد.
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بازدید دکتر خدایار از پردیس بین الملل اروند

توسعه  مــعــاون  خــدایــار  ابراهیم  دکتر    
پنجم  دانشگاه  انسانی  سرمایه  و  منابع 
تیرماه ضمن بازدید از پردیس بین الملل 
اروند، در جریان روند امور اداری و مالی و 

برخی مشکلات پردیس قرار گرفت.

دکتر خدایار به همراهی مدیر امور مالی 
نــزدیــک رونــد  از  آبـــادان،  بــه  بــا سفر  دانشگاه 
اروند  بین  الملل  پردیس  مالی  و  اداری  امــور 
دانشگاه را بررسی و طی نشست با دکتر ناصر 
اقبالی، مدیر پردیس و کارکنان اداری، آموزشی 
و پژوهشی آن واحد، با مشکلات مجموعه از 

نزدیک آشنا شدند.
در ادامه ی این برنامه بازدید، جلسه ای 
از  تن  دو  و  رئیس  آبـــادان،  شــهــردار  حضور  با 
آبـــادان تشکیل شــد و  اعــضــای شـــورای شهر 
طی آن جلسه ادامــۀ همکاری  ها با مجموعه 
آبــادان به منظور تسهیل و شتاب  نهادهای 

گرفتن جذب دانشجو بررسی گردید.
گسترش   با توجه به اهمیت پردیس در 
و  دانــشــگــاه  منطقه  ای  علمی  فعالیت  هــای 
اهداف کلان جمهوری اسلامی ایران در افزایش 
تصمیمات  همسایه،  کشورهای  با  تعاملات 
گـــام  بــه  گـــام مــوانــع و  ــردن  کـ لازم در بــرطــرف 

تسهیل روند امور برای افزایش جذب 300 
دانشجو در مهر 1402، پیشنهادهایی ارائه 
ع وقت برای تحقق هدف   و مقرر شد در اسر
از منطقه، علاوه بر  گذاری جذب دانشجو 
کشور عراق، گزارشی مصور از توان پردیس 
برای ارائه به وزارت امور خارجه برای اطلاع  
رسانی و شرکت احتمالی دانشگاه در بخش 
کشور  علمی نشست همکاری  های هشت 
حاشیه خلیج فارسی، که در شهریور 1402 
به ابتکار ایــران برگزار خواهد شد، آمــاده و 
به شخص وزیر امور خارجه و عتف ارسال 
به  پردیس  اتصال  بحث  همچنین  شــود. 
تسهیل  بــرای  گلستان  و  چــارگــون  سامانۀ 
آموزشی و رفع موانع  در مکاتبات اداری و 
کارکنان شرکتی پردیس در  حقوقی و اداری 
حوزۀ اداری و مالی مطرح شد و مقرر گردید 
نمودار فرایند امور مالی برای چابک سازی 

اقدامات موردنیاز تهیه شود.
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در ایــن مــراســم ابــتــدا دکــتــر عــبــدالــه زاده 
ضمن  دانشگاه  فــنــاوری  و  پژوهشی  مــعــاون 
تبریک اعــیــاد قــربــان و غدیر بــه حــاضــران در 
ــه دکتر  ــ گــفــت. در ادامـ مــراســم خــیــر مــقــدم 
پژوهش های  و  فــنــاوری  مــدیــر  اشــتــهــاردیــان 
کاربردی به سخنرانی با محوریت عید قربان و 

عید غدیر پرداخت.
امیرالمومنین)ع(  مدح  در  سرود  اجــرای 
مسابقه  بــرگــزاری  آقاعلیخانی،  دکتر  ســوی  از 
فیلمی  نمایش  برخط،  صــورت  به  چیستان 
حــوزه  فعالیت های  و  ــاوردهــا  دســت از  کــوتــاه 
خــاطــره گــویــی،   مسابقه  پــژوهــشــی،  مــعــاونــت 
اهـــدای جــوایــز بــه بــرنــدگــان و اهـــدای بسته 
این  برنامه های  دیگر  از  پذیرایی  و  فرهنگی 

مراسم بود.

برگزاری مراسم جشن اعیاد قربان و غدیر در حوزه معاونت پژوهشی و فناوری

  مراسم جشن اعیاد بزرگ قربان و غدیر 
و  پژوهشی  معاونت  حــوزه  همکاران  ویــژه 
ماه  تیر  شنبه 13  سه  روز  دانشگاه  فناوری 
در سالن استاد میرحسنی دانشکده علوم 

انسانی برگزار شد.
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شیرینی های  و  نــان  محلی،  غــذاهــای  جشنواره    
سنتی دانشجویان بین المللی در دانشگاه برگزار شد .

به  اجــتــمــاعــی  فرهنگی  و  دانــشــجــویــی  مــعــاونــت 
مناسبت دهه ولایت اقدام به برگزاری جشنواره فرهنگ 
غذایی دانشجویان بین المللی ویژه دانشجویان دختر 

شاغل به تحصیل در خوابگاه های دانشگاه کرد .
دانشگاهیان  استقبال  بــا  کــه  جــشــنــواره  ایــن  در 
خوابگاه  در  کن  سا بین المللی  دانشجویان  شد  همراه 
چین،  افغانستان،  سوریه،  عــراق،  کشورهای  از  مومن 
کستان و ترکیه دست پخت های خود را  هندوستان، پا
با اولویت غذاهای محلی، شیرینی های سنتی و پیش 
غذا در محل باشگاه فرهنگی و اجتماعی دانشجویان به 

نمایش و در معرض داوری قرار دادند.
  11 عصر  که  جشنواره  ایــن  پایان  در  داوران  هیات 
کشور عراق،  تیرماه برگزار شد، چهار غذای »مغلوبه« از 
کشور  گوگسو« از  کشور افغانستان، »تاووک  »بولانی« از 
به عنوان  را  سوریه  کشور  از  بالعریک«  »کبسه  و  ترکیه 

دستپخت های برتر دانشجویان بین المللی برگزید.
دانشگاه  اجتماعی  فرهنگی  و  دانشجویی  معاون 
این  برگزاری  از  هدف  رویــداد  این  از  بازدید  حاشیه  در 
جشنواره را افزایش روحیه نشاط و شادابی دانشجویان 
و رسوم و  آداب  و  و معرفی غذاهای سنتی  بین المللی 

فرهنگ این دانشجویان در ایران عنوان کرد.
دکتر دردایــی با بیان اینکه برگزاری جشنواره ها در 
ایجاد  بــرای  مؤثر  گامی  بین المللی  دانشجویان  حــوزه 
از  اســت  یکدیگر  به  کشورها  فرهنگ   معرفی  و  دوستی 
جشنواره  برگزاری  برای  تربیت مدرس  دانشگاه  میزبانی 
در  تحصیل  جاذبه های  معرفی  هــدف  با  محتوا  تولید 

ایران خبر داد.
بنا بر اعلام معاون دانشجویی و فرهنگی اجتماعی 
گشت  بــرنــامــه  در  رویــــداد  ایـــن  شرکت کنندگان  همه 

تهران گردی شرکت خواهند کرد.

جشنواره فرهنگ غذایی ملل در 
دانشگاه تربیت مدرس
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علمی  هیأت  اعــضــای  عمومی  مجمع    
با   1402 تیر   13 زیستی  عــلــوم  دانــشــکــده 
حضور دکتر فرهاد دانشجو رئیس دانشگاه 

برگزار شد.

ــدای ایــــن جــلــســه دکــتــر خــســرو  ــتـ در ابـ
خواجه رئیس دانشکده علوم زیستی با اشاره 
رئیس  توسط  که  فعالیت هایی  مجموعه  به 
شده  انجام  اخیر  نیم  و  یکسال  در  دانشگاه 
گــفــت: دکــتــر دانشجو در حـــدود یک  اســـت، 
سال و نیم اخیر فعالیت های بسیاری انجام 
گاهیم. وی در  آ آنها  از  برخی  از  ما  که  دادنــد 
بحث بدهی های مالی دانشگاه که حدود 190 
بسیار  تــلاش  و  پشتکار  با  بــود  تومان  میلیارد 
پرداخت  بدهی ها  تمامی  و  کرد  عمل  موفق 
شد. دکتر دانشجو با درایت و تدبیر اعتراضات 
سال گذشته را مدیریت کرد و با عطوفت و صبر 
با دانشجویان، که آنها را فرزندان خود خطاب 
می کند، برخورد نمود و آرامش را در دانشگاه 

برقرار ساخت.
وی افــــزود: پــرداخــت مــعــوقــات مــربــوط 
از  دیگر  یکی  اساتید  تــرم  التدریس 8  حق  به 
اقدامات ارزنده دکتر دانشجو بود. من به عنوان 
گذشته با مشکلات  رئیس دانشکده در سال 
ــا پــرداخــت بخشی  ــبــودم و ب مــالــی مــواجــه ن
هزینه ها  توانستیم  انباشته  بــدهــی هــای  از 
شیمیایی،  مـــواد  خــریــد  کــنــیــم.  مــدیــریــت  را 
هزینه های پژوهشی، هزینه تعمیر، نگهداری و 
تجهیز دستگاه های موجود در آزمایشگاه های 
گر به موقع صورت پذیرد، کمک  دانشکده و...ا
و  پژوهش  ارتــقــای  راســتــای  در  مهمی  بسیار 

سطح کیفی پژوهش دانشکده خواهد بود.
ــا بــیــان ایـــن مــقــدمــه که  دکــتــر خــواجــه ب

اقتصاد بر مبنای نفت و سوخت های فسیلی 
در آینده دوام نخواهد داشت به جایگاه ویژه 
علوم زیستی در سطح جهان اشاره و تصریح 
کرد: ما در آینده دیگر شاهد اقتصاد بر مبنای 
سوخت های فسیلی نخواهیم بود. از سویی 
سوخت های  از  استفاده  شمار  بی  معضلات 
فسیلی مانند آلودگی هوا و ایجاد سرطان های 
برای  که  سوبسیدهایی  همچنین  و  مختلف 
سوخت های فسیلی پرداخت می شود، همه 
پایان سلطه نفت خواهد شد. ما باید  باعث 
برای زمانی که سلطه نفت بر اقتصاد به پایان 

می رسد، آماده باشیم.
که  وی خــاطــر نــشــان ســاخــت: چــیــزی 
ــش،  دان مــی دهــد،  ــد  رش را  اقتصاد  آیــنــده  در 
ناشی  اقتصادی  رشــد  اســت.  فــنــاوری  و  علم 
بود.  فناوری خواهد  و  از پیچیدگی های علم 
اینجاست که علوم زیستی که همان شناخت 
کمک سایر علوم است  فرایندهای زیستی به 
برای حل 4 مسئله اساسی بشر شامل؛ 1 آب،  

2 انرژی، 3 غذا و 4 سلامتی به میدان می آید.
رئــیــس دانــشــکــده عــلــوم زیــســتــی اظــهــار 
داشـــت: انــقــلاب زیستی اتــفــاق افــتــاده است 
اقتصاد  بر  آینده  ســال   30 در  زیستی  علوم  و 
داشــت.  خواهد  مستقیم  غیر  و  مستقیم  اثــر 
و  باشیم  گــاه  آ این موضوع  از  باید  ما  همه ی 

برای آن برنامه ریزی کنیم.
در بخش دیگری از این جلسه دکتر پرویز 
علوم  دانشکده  آموزشی  معاون  عبدالمالکی 
از  مختصری  تاریخچه ی  ارائــه  ضمن  زیستی 
ایجاد دانشکده افزود: دانشکده علوم زیستی 
گرایش های متنوع  آموزشی فعال و  گــروه  با 5 
شامل: 13  علمی  هیأت  عضو  کنون 27  ا هم 
نفر استاد، 9 نفر دانشیار، 3 نفر استادیار و یک 

مربی دارد. در حال حاضر 401 دانشجو، 173 
کارشناسی ارشــد و 228 نفر در  نفر در مقطع 
مقطع دکتری در دانشکده مشغول تحصیل 

هستند.
ــه بــرخــی  ــ ــ دکـــتـــر عــبــدالــمــالــکــی در ادام
فرصت ها و چالش های موجود در دانشکده 
گــفــت: وجـــود  ــرد و  ــم ــرش عــلــوم زیــســتــی را ب
همکاری های  ایجاد  ــرای  ب کافی  توانمندی 
علمی بین المللی، توسعه رشته های بین رشته 
ملیو  سطح  در  دانشکده  هویت  تثبیت  ای، 
منطقه ای، همراستایی فعالیت های پزوهشی 
فرصت های  جمله  از  ملی  ــویــت هــای  اول بــا 
موجود در دانشکده است. از سویی زمان بر 
کمبود  دانشکده،  تحقیقاتی  کــارهــای  بــودن 
و  تجهیزات  مـــواد،  کمبود  کــالــبــدی،  فــضــای 
امکانات، ضرورت جذب اعضای هیأت علمی، 
دو  هر  بــرای  تــرم  یک  حداقل  تمدید  به  نیاز 
روی  پــیــش  چــالــش هــای  تحصیلی،  مقطع 
و  حل  باید  که  اســت  زیستی  علوم  دانشکده 

فصل شود.
پژوهشی  مــعــاون  ســاجــدی  حسن  دکتر 
دکتر  از  تشکر  ضمن  نیز  دانــشــکــده  پیشین 
و  نعمیرات  بخش  در  شــد:  ــادآور  ــ ی دانشجو 
حمایت های  پژوهشی  تجهیزات  نگهداری 
دانشگاه  رئیسه  هیأت  طرف  از  خوبی  بسیار 
در  لازم  اعتبارات  و  بودجه  تأمین  شد،  انجام 
چند نوبت با مدیریت هزینه ها و بهینه سازی 
دستگاه ها  از  بسیاری  تا  شد  باعث  هزینه ها 
که چند سال بلا استفاده شده بود، به چرخه 

فعالیت آزمایشگاه ها باز گردد.
تجهیز  و  تعمیر  کمیته  ــاد  ــج ای ــه  ب وی 
دستگاه ها که به صورت آزمایشی در دانشکده 
کرد  اشــاره  اســت  زیستی تشکیل شــده  علوم 

مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم زیستی با حضور 
رئیس دانشگاه برگزار شد
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به  دانشکده  تجهیز  و  تعمیر  کمیته  گفت:  و 
نگهداری  و  تعمیر  هزینه های  بهینه،  صورت 
کمیته  ایـــن  کــــرد.  مــدیــریــت  را  دســتــگــاه هــا 
شرکت های تعمیر وسایل را بر اساس سلامت 
کاری و قیمت انتخاب کرد و با مدیریت هزینه 
تــوانــســت در خصوص  ــه مــوقــع  ب و  ــدود  ــح م
ترتیب  بدین  و  کند  ــدام  اق دستگاه ها  برخی 
گرفته شد. سرویس  جلوی هزینه های بعدی 
لــوازم  هنگام  به  خرید  و  دستگاه ها  ساله  هر 
شرکت های  از  مناسب تر  قیمت  بــا  جانبی 
سرویس دهنده، عمر دستگاه ها و تجهیزات 
افزایش می دهد و در نهایت مسیر  را  موجود 

فعالیت های پژوهشی را هموار می سازد.
کمبود فضای پژوهشی  دکتر ساجدی از 
یکی  به عنوان  استاندارد  فضاهای  به  نیاز  و 
دیگر از مشکلات دانشکده نام برد و افزود: قرار 
گرفتن برخی دستگاه ها و تجهیزات در فضای 
نا مناسب باعث آسیب به آنها می شود و گاهی 
حتی  و  هزینه  پــر  بسیار  واردهـــا  آسیب های 

جبران ناپذیر هستند. 
اعضای  از  برخی  نشست  ایــن  ادامــه  در 
کمبود  هیأت علمی به بیان مشکلاتی مانند 
گرنت، توجه بیشتر به  بودجه، عدم دریافت 
درآمــدزایــی  بحث  دانشکده،  علمی  جایگاه 
رشته های علوم زیستی، کمبود نیروی انسانی 

به روز و جذب هیأت علمی پرداختند.
در بخش دیگری از این جلسه دکتر فرهاد 
دانشجو سخنان خود را با قدردانی از تمامی 
اعضای هیأت علمی، کارمندان و دانشجویان 
گفت: بسیاری از ابتدای  کرد و  دانشکده آغاز 
دانشگاه  بــرای  ــروز  ام به  تا  دانشگاه  تأسیس 
ــای  تــربــیــت مــــدرس زحــمــت کــشــیــدنــد. رؤسـ
با  و  شدند  متقبل  بسیاری  زحمات  پیشین 
تــلاش هــای مستمر آن هـــا دانــشــگــاه بــه ایجا 
افراد  رسیده است. ما ادامــه دهنده ی تلاش 

پشتکار  و  همدلی  با  و  بوده ایم  خود  از  پیش 
امور دانشگاه را پیش برده ایم.

رئــیــس دانــشــگــاه بــه شــرایــط اقــتــصــادی 
گفت: در سال 1400 شرایط  کرد و  کم اشاره  حا
وضعیت  و  بــود  کــم  حــا انقباضی  اقــتــصــادی 
اقتصادی  شرایط  به  ورود  که  بود  گونه ای  به 
آیــنــده پیش بینی  ــرای ســال هــای  ریــاضــتــی بـ
کلان  می شد. اما با مدیریت خوب در سطح 
به  منجر  کــه  سیاسی  گــشــایــش هــای  کــشــورو 
مرحله  آن  بــه  شــد،  اقتصادی  گشایش های 
فلج  تحریم های  تحریم،  ســال هــا  نرسیدیم. 
و  مدیریت ها  سوء  اخیر،  سال های  کننده ی 
کشور  ــردم  م بر  را  عرصه  سیاسی،  فشارهای 
کرد. دانشگاه نیز با 196 میلیارد تومان  تنگ 
بدهی که بیش از 80 میلیارد تومان آن مربوط 
نامساعد  بود، در شرایط  التدریس ها  به حق 

اقتصادی قرار داشت.
بــه تغییر  اشـــاره  بــه  فــرهــاد دانشجو  دکتر 
گفت:  کید بر خودباوری  کشور و تأ کلان  نگاه 
که  کشور به این باور رسیدیم  کلان  در سطح 
باید خودمان مسائل و مشکلات خودمان را 
کنیم و با خودباوری پای در راه  حل و فصل 
کنون نیز  حل معضلات موجود گذاشتیم. هم ا
گر حل نشده اند به مسئولین  برخی مشکلات ا
مالی دانشکده بر می گردد که باید بیشتر تلاش 

کنند و پیگیری به موقع داشته باشند.
رئیس دانشگاه اضافه کرد: برخی مشکلاتی 
که در این جلسه مطرح شد را من به عنوان یک 
عضو هیأت علمی احساس می کنم و خود نیز 
با آن ها مواجه بوده ام. ما 17 دانشکده داریم که 
14 مورد از آنها به شدت وابسته به آزمایشگاه ها 
کدام نیز خود را ویژه  و تجهیزات هستند. هر 
آنچه مسلم  اما  و قابل نگاه خاص می دانند. 
است اینکه باید هزینه ها را اولویت بندی کرد و 

بهینه هزینه نمود.

با  مدیریت  داشــت:  اظهار  دانشجو  دکتر 
فرمول و سیستم های گذشته دیگر امکان پذیر 
نیست و باید تحول در نحوه مدیریت دانشگاه، 
گــروه هــا انــجــام شـــود. بــه قول  دانــشــکــده هــا و 
معروف باید ' طرحی نو دراندازیم' و دریچه های 

جدیدی برای نگاه های تازه باز کنیم.
تأمین بودجه  از  کــرد: بخشی  کید  تأ وی 
ــود امــا  ــی ش ــام م ــج ــود دانــشــگــاه ان تــوســط خـ
دانشکده باید درآمدزایی داشته باشد. آن هم 
نه فقط از طریق جذب دانشجو و شهریه بلکه 
راهکارهای  ارائــه  و  مسئله  تعریف  و  تعیین  با 
کــاربــردی درآمــد  ــرای طــرح هــای  حل آن و اج

ایجاد کند.
رئیس دانشگاه در ادامه به جایگاه رفیع 
رتبه بندی بین المللی  دانشگاه در نظام های 
اشاره کرد و گفت: دانشگاه تربیت مدرس برای 
تمامی  به عنوان سرآمدی در میان  بار  اولین 
دانشگاه  یافت.  دســت  کشور  دانشگاه های 
و  پیشرفت  و  علم  در  تنها  نه  مــدرس  تربیت 
اعتراضات  مدیریت  در  بلکه  علمی  ارتــقــای 
دانشگاه  در  معترضین  با  ما  بــود.  پیشرو  نیز 
همچون فرزندان خود با صبوری رفتار کردیم. 
شوند.  متحمل  را  آسیب ها  کمترین  طوریکه 
اشتباهاتی  دچــار  که  بودند  ما  فرزندان  اینها 
شــدنــد. مــا نــیــز بــه بــرخــی مــســائــل معترض 
اســت.  متفاوت  اعــتــراض  نــحــوه  ــا  ام هستیم 
دانــش،  و  منطق  با  باید  دانشگاهی  فــرد  یک 
معترض  دانشجویان  کند.  سیاسی  کنشگری 
دانشگاه تربیت مدرس نیز عاقل تر و پخته تر 
از دانــشــجــویــان دیــگــر دانــشــگــاه هــا بــودنــد و 
خود  کــلاس هــای  ســر  بــه  ضایعه  کمترین  بــا 
محیط  شــأن  و  دانشگاه  آرامــش  و  بازگشتند 

علمی دانشگاه حفظ شد.
اینجا  کـــرد:  نشان  خاطر  دانشجو  دکتر 
کم است و اشتباهات مدیریتی  دموکراسی حا
باید تصحیح شود  باید اصــلاح شــود. اشتباه 
نه اینکه برای رفع ایرادها، از اول همه چیز را 
کنیم و دوباره بسازیم. باید اشتباهات  خراب 
را مورد اصلاح قرار دهیم. ما همه در یک فضا 
و  حوصله  صبر،  با  یکدیگر  با  باید  و  هستیم 
احترام با همدلی و همکاری مشکلات را رفع 

کنیم.
از  تقدیر  پــاس  به  جلسه،  ایــن  پایان  در 
زحمات رئیس دانشگاه، لوح یادبودی از سوی 
فرهاد  به دکتر  زیستی  رئیس دانشکده علوم 

دانشجو تقدیم شد.
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  کتابخانه مرکزی دانشگاه طی اطلاعیه ای نحوه فعالیت خود در 
مرداد 1402 را اعلام کرد.

کتابخانه مرکزی دانشگاه و در راستای اجرای مصوبه  بنا بر اعلام 
برق،  بر ضــرورت صرفه جویی و مدیریت مصرف  وزیــران مبنی  هیئت 

برنامه فعالیت کتابخانه مرکزی در ماه مرداد به شرح زیر می باشد.
ارائــه نمی شود و تسویه  تا 20 مــرداد خدمات حضوری  از تاریخ 1 

حساب و سفارش منابع از 1 تا 20 مرداد انجام نخواهد شد.
از 21 مرداد تا 1 شهریور ساعت کاری بخش  امانت از 7 تا 17 و سایر 

بخش ها تا ساعت 13 خواهد بود.
ارائــه  حضوری  خدمات  شنبه ها  پنچ  شهریور  و 2  ــرداد  م مــاه  در 

نمی شود.
همچنین سالن های مطالعه 1 و 2 طبق روال از ساعت 6:30 تا 24 
فعال است و در طبقه زیرهمکف صرفاً سالن مطالعه شیشه ای از 21 

مرداد فعال خواهد شد. 

اعلام نحوه فعالیت کتابخانه مرکزی 
در مرداد 1402

پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت 
مدرس در لیگ پارک های الماسی 
کشور قرار گرفت

  با اعلام نتایج نخستین ویرایش نظام رتبه بندی رؤیت پذیری 
و فناوری دانشگاه  پارک علم  کشور،  و فناوری  پارک های علم 

تربیت مدرس در لیگ پارک های الماسی قرار گرفت.

اســاس  بــر  کشور  فــنــاوری  و  علم  پــارک هــای  رتبه بندی  نظام  
شهر  کنفرانس  و  نمایشگاه  چهارمین  حاشیه  در  رؤیــت پــذیــری 

هوشمند ایران رونمایی شد.
ــلام پژوهشگاه علوم و فــنــاوری اطــلاعــات ایــران  ــاس اع بــر اس
کشور  ک( در این نظام رتبه بندی 49 پارک علم و فناوری  )ایراندا
ارزیابی و رتبه بندی شدند و در پنج لیگ الماسی، پلاتینی، طلایی، 

نقره ای و برنزی قرار گرفتند.
ک و        دکــتــر محمد حـــســـن زاده، ریــیــس پــژوهــشــگــاه ایـــرانـــدا
اهمیت  خصوص  در  مــدرس  تربیت  دانشگاه  علمی  أت  هی و  عض

علم  پارک های  گفت:  کشور  فناوری  و  علم  پارک های  ذیری  پ ت  رؤی
و فناوری از ارکان مهم شهر هوشمند هستند و هرچه این واحدها 

رؤیت پذیرتر باشند، بیشتر در دسترس عموم قرار خواهند داشت. 
وی با بیان اینکه در نگاه عموم هنوز برداشت درستی از پارک های 
علم و فناوری وجود ندارد، افزود: با وجود اینکه این پارک ها درون 
خوبی  به  جامعه  در  ولی  داشتند،  خوبی  دستاوردهای  ن  ا ش د خو
معرفی نشده اند. این روزها کسانی یا چیزهایی به موفقیت بیشتری 
دست می یابند که آسان تر یافته شوند و این امر با عنوان رؤیت پذیری 

در ادبیات امروز مطرح شده است.
کرد: علی رغم اهمیت رؤیت پذیری  دکتر حسن زاده خاطر نشان 
برای پارک های علم و فناوری، بسیاری از این پارک ها، به ویژه در ایران 

هنوز به رؤیت پذیری توجه نشان نداده اند. 

جستجوی پایان نامه/ رساله از راه دور در سامانه پارسه:
 parseh.modares.ac.ir 

تمدید و رزرو منابع کتابخانه از طریق سامانه ثنا:
lib.modares.ac.ir
 vpn راهنمای جستجو در پایگاه های اطلاعاتی از راه دور با استفاده از

دانشگاه
https://www.modares.ac.ir/uploads 
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با  نیز  امسال  فرهنگی،  برنامه های  مشارکت  و  اجــرا  در  پیشتاز  دانشگاه  کارکنان  ج  بسی
برپایی موکب دانشگاهیان تربیت مدرس در مسیر 10 کیلومتری جشن بزرگ غدیر در تهران، از 
که به عشق مولای خود امام علی )ع( در این مراسم باشکوه  دوستداران اهل بیت و مردمی 

شرکت کردند، پذیرایی کرد.
 16 تیر 1402 میلیون ها تهرانی برای دومین سال پیای با حضور در »مهمونی 10 کیلومتری«، 

با شور و نشاط در کنار یکدیگر عید غدیر، سالروز ولایت امام علی )ع( را جشن گرفتند.

موکب دانشگاه تربیت مدرس میزبان عاشقان اهل بیت در جشن 
بزرگ عید غدیر

  همزمان با روز عید غدیر خم، جشن بزرگ »مهمونی 10 کیلومتری« در تهران برگزار 
شد و دانشگاه تربیت مدرس با برپایی موکب در مسیر این مهمانی باشکوه،  از عاشقان 

و شیفتگان امیرالمومنین علی )ع( پذیرایی کرد.
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دکتر حسین نادری منش اظهار داشت: 
پارک های دانشگاهی از دانشگاه شروع شده و 
با فشار فناوری جلو می رود و دانش دانشگاه 
در  تحول  سبب  و  می کند  وارد  صنعت  به  را 
ت خواهد شد و قطعا توانمندی اصلی  صنع
پارک های دانشگاهی دانشجو و اعضای هیات 

علمی آن هستند.
وی از تعداد زیاد متقاضیان برای ورود به 
گفت:  پــارک علم وفناوری مــدرس خبر داد و 
خوشبختانه  مــدرس  تربیت  دانشگاه  پــارک 
دارای جاذبه بالایی است و در سال 1401 در 
دوره  بــرای  که  داشتیم  متقاضی  مقطع  سه 
پیش رشد 161 مورد برای دوره رشد 107 مورد 
پارکی 52 مورد تقاضا ثبت  برای موسسات  و 

شده است.
رییس پارک علم و فناوری دانشگاه، تعداد 
عضو  را 185  ســال 1401  در  پــارک  اعضای  کل 
گفت: تعداد پذیرش های جدید  کرد و  عنوان 
موسسات پارکی 23 مورد، تعداد پذیرش های 
جدید مرکز رشد 19 مــورد،  تعداد شرکت های 
مورد،  رشد 16  به  رشد  پیش  از  ده  ش منتقل 
تــعــداد شــرکــت هــای منتقل شــده از رشــد به 
پارکی 13 مورد و تعداد واحدهای  موسسات 
فناور خارج شده از پارک 33 مورد بوده است .
وی افزود: حجم فروش کل اعضای پارک 
بیش از 500 میلیارد تومان بوده است و بیش 
از 2 هزار نفر به طور تخصصی دراین شرکت ها 

مشغول به فعالیت هستند که بیش از 300 نفر 
دارای مدرک دکتری و حدود 600 نفر با مدرک 

کارشناسی ارشد هستند.
رییس پارک علم و فناوری مدرس یادآور 
شد: در سال 1397 هیچ موسسه مستقری 
تعداد   1401 ســال  در  امــا  تیم  ش ندا پــارک  در 
شرکت های مستقر در پارک به 56 مورد رسیده 
که نشان از روند رشد قابل قبول پارک دارد. در 
که از دوره رشد به  گذشته، شرکت هایی  سال 
به  رو  رسیدند  پارکی  سسات  و م یا  بالغ  دوره 
که این مورد از جمله معیارهای  افزایش بوده 
که بسیار حائز اهمیت  ارزیابی پارک ها است 

می باشد.
فناور  واحــد هــای  تعداد  به  اشـــاره  با  وی 
پــارک در ســال 1401 اظهار داشــت: 27  عضو 
واحد پیش رشد،  80 واحد رشد و 78 شرکت 
انــد و ما  بالغ در ســال 1401 عضو پــارک بــوده 
موظفیم تا کمک کنیم شرکت های پارک بزرگتر 
شوند و شرکت های بزرگ نیز در پارک مستقر 
پارک  یافتگی  توسعه  سبب  امــر  ایــن  و  شوند 

خواهد شد.
ــارک علم و  گــفــت: پـ ــادری منش  ــ دکــتــر ن
پارک دانشگاهی است  اولین  فناوری مدرس 
که سال گذشته در میان پارک های سطح 2 و 
پارک های علم و فناوری در حال توسعه کشور 
آمـــوزش عالی  گسترش  و شـــورای  گرفت  ــرار  ق
قرارگیری  با  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزارت 

پارک علم و فناوری دانشگاه تربیت مدرس در 
گروه 2 به عنوان پارک در حال توسعه، موافقت 

کرد.
ریــیــس پـــارک عــلــم و فـــنـــاوری دانــشــگــاه 
اذعان داشت: پارک علم و فناوری مدرس جزء 
که در حوزه های  پارک های جامع کشور است 
مختلف مشغول به فعالیت است و در یکسال 
گردش مالی  به هزار میلیارد  نزدیک  گذشته، 

شرکت های مستقر در این پارک بوده است.
پــارک  مطلوب  عملکرد  بــه  ــاره  اشـ بــا  وی 
در طرح دستیار فناوری افــزود: در این طرح 
دانشگاه تربیت مدرس عملکرد بسیار خوبی 
این طرح  اول مشارکت در  رتبه  و در  داشــت 
قرار گرفت. در این طرح دانشجویان علاقه مند 
و  شدند  معرفی  شرکت ها  بــه  پــارک  ســوی  از 
این خصوص  اعتبار پرداخت شده در  جمع 
در  که  بود  تومان  میلیون  و 300  میلیارد  یک 
در  نیروها  جــذب  به  منجر  مــوارد  از  بسیاری 

شرکت ها گردید.
وی در ادامه به دیگر فعالیت های پارک 
از جمله طرح رویش هسته های فناور،  حضور 
موفق در نمایشگاه الکامپ و شهر هوشمند، 
طراحی  کارگاه  و  کارآفرینی  مرکز  فعالیت های 
مسیر شغلی،  بستر سازی برای ایجاد فرهنگ 
کارآفرینی در سنین قبل از دانشگاه و اقدامات 
تفاهم نامه های همکاری  توسعه ای در قالب 

اشاره نمود.

ارائه گزارش عملکرد 
پارک علم و فناوری 
در نشست شورای 
دانشگاه

  در نشست شورای دانشگاه 19 تیرماه،  رییس پارک علم و فناوری دانشگاه گزارشی از عملکرد پارک در سال 1401-1402 ارائه کرد.
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لزوم برنامه ریزی و اتخاذ تصمیمات لازم از سوی دانشکده ها برای 
آغاز سال تحصیلی آینده

ریــیــس دانــشــگــاه در نشست شــورای    
برنامه ریزی  ــزوم  ل بــر  تیرماه،   19 دانشگاه 
ســوی  از  ضــــــروری  تــصــمــیــمــات  ــاذ  ــخـ اتـ و 
آمــوزش،  کیفیت  ارتقای  بــرای  دانشکده ها 
سال  در  فرهنگی  و  دانشجویی  پــژوهــش، 

کید کرد. تحصیلی آینده تأ

رییس دانشگاه با اشاره به لزوم پیش بینی 
و تنظیم برنامه ها و تصمیمات ضروری برای 
آمــوزش، پژوهش، دانشجویی و  کیفیت  ارتقا 
فرهنگی در سال تحصیلی آینده خاطر نشان 
آغاز  بــرای  باید  دانشکده ها  تمامی  ساخت: 
کنون برنامه ریزی های  سال تحصیلی از هم ا

لازم را انجام دهند.
وی افزود: نحوه استقبال از دانشجویان،  
اول  ــاه  م و  هفته  در  دانــشــکــده  بــرنــامــه هــای 
دانشجویان  آشنایی  نحوه  تحصیلی،  ســال 
تجهیزات  و  امــکــانــات  و  فــضــاهــا  تــمــامــی  بــا 
آشنایی  تورهای  برگزاری  چگونگی  دانشگاه، 
دانشجویان، برگزاری جلسات با حضور دانش 
چگونگی  دانــشــکــده،   هــر  مــوفــق  آموختگان 
ــارتــی و  حــضــور دانــشــجــویــان در اردوهــــای زی
سیاحتی و ... از مواردی است که باید از سوی 
کنون مورد  هیات رییسه دانشکده ها از هم ا
توجه قرار گیرد و در خصوص آن برنامه ریزی و 

تصمیمات لازم اتخاذ شود.
دکتر دانشجو در بخش دیگری از سخنان 

کافی نسبت به  کسب اطلاعات  خود بر لزوم 
مسائل مالی، بودجه ای و حسابداری ازسوی 
کید  تا پژوهشکده ها  و  دانشکده ها  روســای 
کرد و گفت: در این راستا کلاس هایی از سوی 
مدیریت امور مالی برنامه ریزی و برگزار خواهد 
شد که لازم است روسا و معاونین دانشکده ها 
با حضور در این دوره هــا اطلاعات مالی خود 
کنند و قطعا این امر سبب تسریع در  را به روز 

امور دانشکده ها خواهد شد.
کسار مدیر امور مالی  در ادامه غلامرضا خا
دانشگاه،  گزارشی از مانده حساب معاونت ها، 

مدیریت ها و دانشکده ها ارائه کرد.
در ادامه این نشست، موضوع انتخاب یک 
نفر از اعضای شورای دانشگاه در هیأت منصفه 
رسیدگی به تخلفات تشکل های اسلامی مورد 
بررسی قرار گرفت و پس از رأی  گیری از میان سه 
نامزد پیشنهادی،  در نهایت دکتر امین میرزا 
بروجردیان به عنوان عضو شورای دانشگاه در 
هیأت منصفه رسیدگی به تخلفات تشکل های 

اسلامی انتخاب شد.



14
02

اه 
  م

تیر
 | 2

89
ره 

ما
 ش

س
در

ت م
ربی

ه ت
گا

ش
دان

مه 
رنا

خب

 36

علمی  هیأت  اعــضــای  عمومی  مجمع    
دانشکده مهندسی صنایع و سیستم ها 19 
تیر 1402 با حضور رئیس دانشگاه برگزار شد.

در ابتدای این جلسه دکتر محمد مهدی 
رئیس دانشکده حضور در دانشگاه  سپهری 
که در عمر 41 ساله اش به  را  تربیت مــدرس 
فرصت  یــافــتــه،  دســت  بــزرگــی  پیشرفت های 
در  گفت:  و  دانــســت  خدمت  بــرای  مغتنمی 
که از حضور دکتر فرهاد  حدود دو سال اخیر 
دانشجو می گذرد، فعالیت های بسیار خوبی 
انجام شده و ارزش هــای والایــی در دانشگاه 
رئیس  زحمات  حاصل  که  است  شده  ایجاد 
همگی  و  است  وی  همکاران  تیم  و  دانشگاه 

قدردان این تلاش های بی وقفه هستیم.
دانشکده  اینکه  به  اشــاره  با  سپهری  دکتر 
قدیمی ترین  از  سیستم ها  و  صنایع  مهندسی 
رشته های  داشـــت:  اظــهــار  اســت،  دانشکده ها 
تحصیلی موجود در دانشکده مهندسی صنایع و 
سیستم ها، رشته های کمک کننده ای هستند و 
اغلب دانش آموختگان این دانشکده در مشاغل 
کار می شوند. هم  مرتبط و مناسب جذب بــازار 
شناخته  و  برجسته  آموختگان  دانــش  کــنــون  ا
که در مناصب  شــده ای از این دانشکده داریــم 
بالای کشوری مشغول فعالیت هستند. ماهیت 
سسیستم ها  و  صنایع  مهندسی  رشــتــه هــای 
که اهـــداف را بهینه می کنند و با  ــوری اســت  ط
ارائــه  را  خدمات  بهترین  هزینه  ــلاف  ات کمترین 
کثر دانش آموختگان این دانشکده  می دهند. ا
منشأ اثر بوده اند و در هر جایگاهی که قرار گرفتند 

ارزش های خوبی ایجاد کردند.

مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده مهندسی 
صنایع و سیستم ها با حضور رئیس دانشگاه برگزار شد

هزینه ای  کم  دانشکده  کــرد:  اضافه  وی 
بهره  کــمــتــری  مــنــابــع  ار  ایــنــکــه  ــا  ب و  هستیم 
مؤثری  بسیار  خــروجــی هــای  امــا  بــودیــم  مند 
کمبود فضای  داشته ایم. یکی از مشکلات ما 
زیربنای  درصــد   4 از  تنها  مــا  اســت.  کالبدی 
مهندسی  و  فنی  دانــشــکــده هــای  مجموعه 
برخورداریم. در کنار این کمبودها اما، از اعضای 
مــدار، متعهد، منسجم  اخــلاق  هیأت علمی 
تــفــاوت هــای  کــه  بهره مندیم  یــکــپــارچــه ای  و 
دانشگاهی  درون  بحث های  در  را  سلیقه ای 

برای اعتلای دانشکده کنار گذاشته اند.
دکــتــر ســپــهــری از ارزش هـــــای اخــلاقــی-
فرایندی  و  مدیریتی  ــای  ارزش هــ و  فرهنگی 
سیستم ها  و  صنایع  مهندسی  دانشکده  در 
آمــوزشــی- ــاء کیفیت  ــق ارت بــه عــنــوان عــوامــل 
از  یکی  گفت:  و  بــرد  نــام  دانشکده  پژوهشی 
کمیته  تشکیل  دانــشــکــده  در  مــا  اقـــدامـــات 
آموزش  کیفیت  که برای بالا بردن  ک است  تا
و پـــژوهـــش و تــعــالــی دانــشــجــویــان دکــتــری 

برنامه ریزی می کند.
که  پایه ای  محورهای  جز  به  افــزود:  وی 
در دانشکده دنبال می شود، دو محور اصلی 
تعریف  در  فـــنـــاوری-نـــوآوری  و  داده  شــامــل 
پــایــان نــامــه/رســالــه هــای دانــشــکــده پیگیری 
و  بــا جامعه  ارتــبــاط  بــر  مــی شــود و همچنین 
راســتــا  همین  در  مـــی گـــردد.  کــیــد  تــأ صنعت 
در  اهمیتی  حــائــز  و  چشم گیر  فعالیت های 
دانشکده انجام شده است به عنوان مثال در 
کشور حرف اول را  حوزه سلامت و پزشکی در 
می زنیم و تعاملات بسیاری با وزارت بهداشت 
حال  در  داریـــم.  گون  گونا بیمارستان های  و 

حاضر نیز 14 پایان نامه مرتبط با حوزه جوانی 
و افزایش جمعیت تعریف کرده ایم.

معاون  زاده  حسین  علی  دکتر  ادامــه  در 
گزارش مختصری از  آموزشی دانشکده به ارائه 
وضعیت دانشکده پرداخت و گفت: دانشکده 
حضور 22  بــا  رشته  و 10  آمــوزشــی  گــروه  در 4 
حال  در  می کند.  فعالیت  علمی  هیأت  عضو 
دانشجوی   322 شامل  دانشجو   400 حاضر 
در  دکتری  دانشجوی  و 87  ارشــد  کارشناسی 

دانشکده مشغول تحصیل هستند.
وی به کمبود فضای آموزشی اشاره کرد و 
افزود: دانشکده مهندسی صنایع و سیستم ها 
مساحت  بـــه  درس  کـــلاس   4 رســمــی  بــطــور 

مجموع 157 متر در اختیار دارد.
توضیحاتی  همچنین  زاده  حسین  دکتر 
کیفیت  اساتید،  آموزشی  امتیاز  خصوص  در 
خدمات آموزشی، ظرفیت پذیرش دانشجو و 

برخی دیگر از فرایندهای موجود، ارائه کرد.
دکتر  جلسه  ایـــن  از  ــری  ــگ دی بــخــش  در 
دانشکده  پژوهشی  معاون  اســتــادی  بختیار 
ضمن تقدیر از رئیس دانشگاه به دلیل زحمات 
شفاف  و  جذب  مالی،  تأمین  راستای  در  وی 
سازی بودجه به ارائه اهم برنامه های پژوهشی 
کــه در  گــفــت: در ابــتــدا امـــیـــدوارم  پــرداخــت و 
توانمندی  اختصاص بودجه به دانشکده ها، 
اســاس  بــر  و  و ظرفیت دانشکده دیــده شــود 

زیرساخت ها بودجه تخصیص داده نشود.
را در  پــژوهــشــی دانــشــکــده  بــرنــامــه هــای  وی 
داشــت:  اظــهــار  و  کــرد  تشریح  اصلی  محور   3
تخصص های  در  مرجعیت  گــرایــی،  ــرون  ــ 1-ب
دانشکده و هم افزایی بیرونی، ارتباط با جامعه 
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و صنعت و برندسازی 2-فراهم آوری و تجهیز 
زیرساخت ها و 3- تقویت فرایندهای پزوهشی، 

سه محور اصلی دنبال شده در معاونت بود.
دکتر استادی اضافه کرد: در راستای محور 
اول؛ اقداماتی مانند راه اندازی دفتر مجموعه 
کــارآفــریــنــی،  ــای هــفــتــصــد، مـــدرســـه  ــ ــروژه ه ــ پ
ســمــیــنــارهــا، انــجــمــن هــای عــلــمــی کــشــوری، 
فرایندهای  مدیریت  و  مهندسی  کنفرانس 
ــار، انــجــام شــد و در راســتــای محور  ک کسب و 
دوم، برنامه هایی در خصوص تعمیر، تجهیز و 
خرید برای آزمایشگاه ها، یادگیری الکترونیکی 
هوشمند، سرور ذخیره سازی و پردازش داده، 
راه انــدازی نشریه تخصصی، مرکز تحلیل داده 
سیستم های  قطب  مالی،  بــازارهــای  و  بانک 

سلامت صورت پذیرفت.
داد:  ادامـــه  دانشکده  پژوهشی  مــعــاون 
نیز  پژوهشی  فرایندهای  تقویت  راستای  در 
رویـــدادهـــای چــرخــه عمر  کنترل  و  مــدیــریــت 
و  اســتــادان  معرفی  و  انتخاب  دانــشــجــویــان، 
محوریت  بــا  دانشکده  برگزیده  دانشجویان 
تجربیات  تبادل  همایش  بــرگــزاری  و  پژوهش 

پژوهشی در دستور کار قرار گرفت.
کید کرد: دانشکده در موارد  وی در پایان تأ
در  مشاوره  بــازوی  به عنوان  می تواند  بسیاری 
کنار دانشگاه قرار گیرد. در زمینه استانداردها، 
کنترل  و  مــدیــریــت  فــرایــنــدهــا،  و  ســاخــتــارهــا 
کارکنان،  وری  بهره  دانشگاه،  بزرگ  پروژه های 
تجهیزات  تعمیرات  و  نگهداری  سیستم های 

می تواند به ارتقاء کیفیت دانشگاه کمک کند.
این جلسه دکتر مطهره دهقان دبیر  در 
ــزارش  گ ــه  ــروه فرهنگی دانــشــکــده بــه ارائـ ــارگ ک
سید  دکــتــر  و  پــرداخــت  کمیته  ــن  ای عملکرد 
دغدغه های  برخی  به  ذگــردی  حسام الدین 
اساتید مانند کاهش ظرفیت پذیرش دانشجو، 
بحث درآمدها و مشکلات مالی، اراتقاء و ترفیع 
آمـــوزش هـــای ضمن خدمت  لـــزوم  اســاتــیــد، 
در  شرکت  مطالعاتی،  فرصت های  قالب  در 
و  مــقــالات  ارائـــه  بین المللی،  کنفرانس های 
به  توجه  لــزوم  مشترک،  پژوهشی  طرح های 

مسئله افت کیفیت دانشجویان اشاره کرد.
در ادامه این نشست دکتر فرهاد دانشجو 
اعضای  مجموعه  تلاش های  از  تقدیر  ضمن 
هیأت علمی، دانشجویان و کارمندان دانشکده 
در راستای ارتقاء دانشکده مهندسی صنایع و 
گذشته  سال  اقتصادی  شرایط  به  سیستم ها 
گــفــت: مــا در شــرایــط اقتصادی  کــرد و  اشـــاره 
گرفتیم. بدهی 196  سختی دانشگاه را تحویل 
که با  میلیارد تومانی دانشگاه عدد بزرگی بود 

پیگیری بسیار، پرداخت شد. شرایط اقتصادی 
مقاومتی که در آستانه تبدیل شدن به شرایط 
کشور  کلان  با مدیریت  بود  ریاضتی  اقتصادی 
وقوع  به  کشور  سطح  در  که  گشایش هایی  و 
پیوست، کنترل شد. ما در این شرایط توانستیم 
کنیم.  پــرداخــت  را  ساله  چندین  بدهی های 
نباید در فضای غیر واقعی سخن بگوییم بلکه 
باید با در نظر گرفتن شرایط و حقایق موجود، 
انتظارات خود را بیان کنیم. در شرایط اقتصادی 
گر  ا بالایی داشــت.  انتظارات  دشــوار نمی توان 
هم امکان رفتن به فرصت مطالعاتی نیز فراهم 
با دستاوردهای در  ارزنــده  باید فرصتی  شــود، 

خور توجه و در راستای منافع نظام باشد.
گر امروز  کرد: ا رئیس دانشگاه خاطر نشان 
و  صنایع  مهندسی  دانشکده  از  خوبی  نمای 
زحمات  نتیجه  این  کردید،  ترسیم  سیستم ها 
بــوده  حــال  بــه  تــا  گذشته  از  مسئولین  تمامی 
است. همه ی اساتید، کارمندان و دانشجویان 
دانشکده کمک کردند تا امروز به این نقطه قابل 
گر امروز در نظام های رتبه بندی  افتخار برسیم. ا
گر عنوان دانشگاه  معتبر دنیا ارتقاء یافته ایم، ا
ارتباط  در  گر  ا کردیم،  کسب  را  آموزشی  سرآمد 
بدست  بسیاری  توفیقات  جامعه  و  صنعت  با 
گر جایگاه علمی دانشگاه را ارتقاء داده  آوردیم، ا
ایم، بستر این موفقیت ها از قبل فراهم شده و 

این موفقیت ها در سال 1401 ثبت شده است.
کــمــبــود  دکـــتـــر دانـــشـــجـــو در خـــصـــوص 
کالبدی اظهار داشــت: با رشد و بلوغ  فضای 
دانشکده ها، نیاز به فضاهای بیشتر یک نیاز 
منطقی است. امیدواریم با اتمام پروژه های در 
بــرای فضای خاص  نیز  حال ساخت فرصتی 
دانشکده صنایع و سیستم ها فراهم شود تا به 
صورت مستقل به کار خود ادامه دهد. از شما 
نیز توقع دارم طرحی برای دانشکده مستقل 

تهیه و در دست داشته باشید.
رئــیــس دانـــشـــگـــاه در پــاســخ بـــه ســـؤال 
کاهش  خــصــوص  در  علمی  هــیــأت  اعــضــای 
استاد  گفت: سرانه  ظرفیت پذیرش دانشجو 
صنایع  مهندسی  دانشکده  در  دانشجو  به 
ایــن تعداد  که  و سیستم ها یک به 18 اســت 
دانشجو با استاندارها مطابق نیست. کاهش 
ای،  کمیته  در  طرح  از  پس  پذیرش  ظرفیت 

کارشناسی شد و مورد موافقت قرار گرفت.
دانشگاه  مدیریت  اینکه  بــه  اشـــاره  بــا  وی 
نیست  امــکــان پــذیــر  دیــگــر  گذشته  سبک  بــه 
کــرد: در این سال ها ارتــزاق و پیشرفت  تصریح 
گرو بودجه دولــت بــوده اســت. اما  دانشگاه در 
ادامه این روند دیگر امکان پذیر نیست. درصد 

قابل توجهی از بودجه دانشگاه از درآمد است. 
در  سیستم ها  و  صنایع  مهندسی  دانــشــکــده 
کننده باشد. شما با  کمک  این راستا می تواند 
که داریــد می توانید روال هــا و  توانمندی هایی 
فرایندها ی مربوط به درآمدزایی را طراحی کنید. 
تدوین  و  فرایندها  تسهیل  بــا  می توانید  شما 
روال هــای لازم به دانشگاه مشاوره دهید. باید 
کار  با همدلی و مشارکت طرحی نو دراندازیم و 
اساتید  دانشکده  این  در  دهیم.  انجام  نوینی 
برجسته و شناخته شده ای حضور دارند که در 
کشور آن ها را به نام می شناسد.  جامعه علمی 
این یک توان و امکان بزرگی برای جلب مشارکت 
و گرفتن پروژه های کلان از بیرون دانشگاه،  است.
خود  سخنان  ادامـــه  در  دانــشــجــو  دکــتــر 
گفت: حضور رئیس دانشگاه در دانشکده های 
با  بیشتر  آشنایی  هدف  با  سویی  از  مختلف 
مشکلات و شنیدن دغدغه های اساتید انجام 
اعضای  که  از طرفی فرصتی است  و  می شود 
هیأت علمی در جریان اقدامات صورت گرفته 
مثل پرداخت بدهی های دانشگاه یا مشکلات 
بودجه قرار گیرند. با حل و فصل این مشکلات 
و بر طرف شدن دغدغه های مالی توانستیم 

آرامشی ایجاد کنیم.
اغتشاشات  و  اعتراضات  مدیریت  به  وی 
ــزود: برخی از  کــرد و افـ گذشته اشـــاره  در ســال 
لازم  سیاسی  بلوغ  به  که  آنجا از  دانشجویان 
کنش گری سیاسی  نرسیده بودند و راه درست 
که  را نمی دانستند، دست به اعتراضاتی زدند 
به اغتشاش انجامید. همان گونه که جمهوری 
اسلامی در آن برهه اعتقاد خود به دموکراسی 
کــرد و در  دینی و مــردم ســالاری دینی را ثابت 
کرد، در  اوج اقتدار، این اغتشاشات را مدیریت 
دانشگاه نیز اعتراضات به درستی مدیریت شد.
در  کــرد:  اضافه  پایان  در  دانشگاه  رئیس 
داشتیم  مختلفی  نظرات  اینکه  با  دانشگاه 
کــه آن هـــا فــرزنــدان ما  کــردیــم چــرا  امــا تحمل 
هستند. شاید اعتراض دانشجویان به برخی 
روشی  اعتراض،  اما روش  بود  مــوارد، درســت 
محل  دانشگاه  بــود.  فرهنگی  غیر  و  ناپسند 
تعامل است نه تقابل، دانشگاه محل تکامل 
است نه تحجر، دانشگاه محل فرهیختگی و 
نزاع،  و  نه محل درگیری  تبیین نظرات است 
تندرویی.  نه  اســت  انعطاف  محل  دانشگاه 
گر در مسائلی با هم اختلاف نظر داریم باید  ا
با احترام و حفظ حریم دانشگاه و حفظ شأن 
افراد، نظرات خود را با دلیل و منطق ارائه کنیم 
و برای اصلاح امور و رفع مشکلات با همدلی و 

مشارکت وارد میدان عمل شویم.
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پژوهشگران برتر ایرانی در دانشگاه تربیت 
را رفع مشکلات و  از این طرح  مدرس هدف 
معضلات لاینحل کشور در بحث بازیافت مواد 

دورریختنی می دانند.
در جوامع صنعتی بازیافت ضایعات بسیار 
گر این اتفاق رخ ندهد موجب  مهم است و ا
ک، آب و هوا می شود و در واقع  ضایع شدن خا
این  که  می کند  ایجاد  را  بسیاری  آلودگی های 
موضوع جرقه ای شد برای بومی سازی دانش 
روغن توسط پژوهشگران  فیلتر  بازیافت  فنی 

دانشگاه تربیت مدرس.
در  روغــن  فیلتر  بازیافت  حاضر  حــال  در 
تأثیرات  و  شــده  اجــرایــی  کشورها  از  بسیاری 
مثبتی در کاهش آلودگی های زیست محیطی 
داشته است؛ کاهش آلودگی هوا از مهمترین 
مزیت های این طرح فناورانه است، که اینک 
تجاری سازی و اجرایش در کشور هدف اصلی 

این تیم تحقیقاتی است.
مهندسی  دکترای  کــریــم زاده  رامین  دکتر 
شیمی  مهندسی  دانشکده  رئیس  و  شیمی 
دانشگاه تربیت مدرس به عنوان مجری طرح 
عضو  اسلامی منش،  علی  دکتر  وی  همکار  و 
هیات علمی دانشکده مهندسی شیمی و یکی 
از پژوهشگران برتر ایرانی در لیست دانشمندان 
پر استناد جهان که سال ها در فرانسه و آمریکا 
بــوده،  صنعتی  و  پژوهشی  کــارهــای  مشغول 
توانستند دانش فنی بازیافت فیلتر روغن را در 

دانشگاه تربیت مدرس به سرانجام برسانند.

طرح   این  از  هدف  کریم زاده  رامین  دکتر 
کشور در  را رفع مشکلات و معضلات لاینحل 
کید  بحث بازیافت مواد دور ریخته می داند و تأ
که مواد دورریختنی و بازیافتی مانند  می کند 
پلاستیک، باطری موبایل و کاغذ در کشور زیاد 
داریم که از همه مهمتر فیلترهای روغنی است 

که در تعویض روغنی ها عوض می شود.
دکتر علی اسلامی منش نیز معتقد است 
بـــرای ایــجــاد یــک واحـــد بــازیــافــت فیلترهای 
روغن با ظرفیت 5 هزار تن در سال به غیر از 
کمتر  مبلغی  ساختمان سازی  و  ساخت وساز 
از 100 میلیارد تومان بودجه نیاز است تا این 

طرح کامل شود.
وی می گوید با سود بازیافت قطعه فلزی 
ایــالات متحده بدست  کل فیلتر روغــن  که از 
فوتبال  ورزشگاه  می توان 13  سال  هر  می آید 
آنها  ــوم  ــر در ایـــران یــک س گ ســاخــت؛ یعنی ا
خــودرو داشته باشیم می توانیم با تولید این 
محصول هر سال حدود 4-3 ورزشگاه فوتبال 
و  کنیم  ایــجــاد  روغــن  فیلتر  بازیافت  بــا  فقط 
که در شهرها  آلودگی  از  حــدود 30-20 درصــد 

وجود دارد از بین می رود.
اشــاره به  با  گفتگویی  کــریــم زاده در  دکتر 
هــدف اصــلــی بـــرای بــومــی ســازی دانـــش فنی 
ــت: مــواد  ــن اظــهــار داشــ بــازیــافــت فیلتر روغـ
پلاستیک،  مــانــنــد  بــازیــافــتــی  و  دورریــخــتــنــی 
است  ــاد  زی کشور  در  کاغذ  و  موبایل  باطری 
که  از همه مهمتر فیلترهای روغنی است  که 

در تعویض  روغنی،  عوض می شود. تقریباً هر 
دارد  روغــن  گرم  روغنی حــدود 300-400  فیلتر 
که در این قوطی  و به دلیل شیر یکطرفه ای 
گرفته امکان تخلیه ندارد؛ لذا برای اینکه  قرار 
نمی شود(  )کــه  بشود  بــازیــافــت  فیلترها  ایــن 
دوره گردهای سطح شهر این فیلترهای روغن 
را از تعمیرگاه ها و تعویض  روغنی ها جمع آوری 
می کنند و به حاشیه شهرها می برند و آن ها را 
تاریکی شب  و در  کوه در  می آورند  به صورت 
را  کمی نفت این فیلترهای روغنی  با ریختن 
ک و  آلودگی هــوا، خــا که باعث  آتــش می زنند 
مثال  به عنوان  مــی شــود.  زیرزمینی  آب هــای 
گر با سوختن این فیلترها 5 تن آهن بدست  ا
و مواد  روغــن می سوزد  بیاید حــدود 5.5 تن 
ایجاد  روغن ها  این  سوختن  از  که  آلاینده ای 
می کند  آلـــوده  را  شهر  هــوای  تمام  مــی شــود، 
شمال  به  جنوب  از  بــاد  که  زمانی  مخصوصاً 
بنابراین  اســت؛  وزیــدن  حــال  در  تهران  شهر 
آهن فیلتر روغن  اینکه این  بــرای  گــران  ســودا
این 5 تن روغن  کنند به سوزاندن  بازیابی  را 

دست می زنند.
وی افزود: با یک محاسبه سرانگشتی که 
در تهران انجام دادیم متوجه شدیم روغنی که 
در تهران سوخته می شود معادل این است که 
تمام خودروهایی که در تهران حرکت می کنند 
تمام  کنید  باشند. فکر  روغــن ســوزی داشته 
اتومبیل های شهر تهران روغن سوزی دارند و 
کز معاینه فنی چه کار خواهند کرد. در عین  مرا

بومی سازی دانش فنی 
بازیافت فیلتر روغن 

به همت پژوهشگران 
دانشگاه تربیت مدرس

  پژوهشگران دانشگاه تربیت مدرس با دستیابی به دانش فنی بازیافت فیلتر روغن، گامی مهم در جهت بازیافت مواد دورریختنی و تأثیرات 
مثبت آن در کاهش آلودگی های زیست محیطی برداشتند.
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حال هیچ اقدام مؤثری در این زمینه صورت 
با  گذشته  سالیان  طی  مثال  به طور  نگرفته. 
شهرداری عسلویه جلساتی داشتیم که عنوان 
می کنند جمع آوری فیلترهای کارکرده برایشان 
امکان ندارد. از طرفی حل این مسأله به لحاظ 
فنی در حــوزه تخصصی مان است و در حال 
حاضر تقریباً نزدیک به 30 سال است در حوزه 
کینگ و پیرولیز تخصص دارم و کار صنعتی  کرا

انجام می دهم.
طرح  ایــن  تأثیر  میزان  خصوص  در  وی 
ساخت:  نشان  خاطر  هوا  آلودگی  کاهش  در 
لحاظ  به  چه  پتروشیمی  مختلف  صنایع  در 
مهندسی، پژوهشی، ساخت و سنتز تخصص 
داریم و سالیان سال است فریاد می زنیم این 
افــراد  در  نفس  تنگی  باعث  روغــن  فیلترهای 
را بــه شدت  کــودکــان مــی شــود و فضا  بــالــغ و 
گر این مشکل حل شود قطعاً  آلوده می کند. ا
کم  30 درصد از آلودگی هوا در شرایط بحرانی 

می شود.
رییس دانشکده مهندسی شیمی اذعان 
کــه فکر  داشـــت: بــه هــر فــرد یــا وزارتــخــانــه ای 
کمک حالمان  راه  ایــن  در  بتواند  می کردیم 
به  کشور  وزارت  اخیراً  و  کردیم  مراجعه  باشد 
این موضوع توجه داشته و یک کمیته آلودگی 
از  و  کــرده  ایجاد  محیط زیستی  کمیته  و  هــوا 
کــرده در ایــن مسیر حضور داشته  ما دعــوت 
باشیم، چند هفته از ارائه پروپزال مان گذشته 
گرفته  با ما  ولی متأسفانه هنوز هیچ تماسی 
نشده است. این پــروژه به دلیل اینکه باعث 
کاهش آلودگی هوا و مربوط به شهروندان است 

یکی از دغدغه های اصلی ما است.
کرد: موضوع روغن  کریم زاده اضافه  دکتر 
که این فیلترهای روغن  سوزی ها و مشکلاتی 
بــه هــمــراه دارنـــد را بـــرای شــهــردار تــهــران نیز 
توضیح دادیم. یکسری مشکلاتی وجود دارد 
که نیاز به عزم جدی دارد و باید تشویق کنیم 
اراده ایجاد شود و بتوانند این  که این عزم و 
فیلترها را جمع آوری کنند. شهرداری تهران در 
بحث جمع آوری تفکیک زباله ها تقریباً موفق 
سوزی  زباله   کارخانه  یک  اســت.  کــرده  عمل 
حدود 10 سال پیش توسط چینی ها احداث 
شده که کار بازیافت را به خوبی انجام می دهد 
فنی  دانـــش  بــا  را  طــرح  همین  می توانند  کــه 
پیاده  هم  روغن  فیلترهای  این  داخلی.روی 

کنند .
رییس دانشکده مهندسی شیمی با اشاره 

یادآور  منش  اسلامی  دکتر  توانمندی های  به 
مهندسی  دانشکده  در  تلاش مان  تمام  شد: 
شیمی این بوده که بتوانیم دکتر اسلامی منش 
را به نحو مطلوبی در دانشکده حفظ کنیم، به 
دلایل اینکه دکتر اسلامی منش کارهای مهمی 
در امریکا انجام دادند مجدداً نامه نگاری هایی 
به صورت رسمی انجام شده بود و عنوان کرده 
که جایگاهشان در شغلشان محفوظ  بودند 
اســت و مــجــدداً بــه آمــریــکــا بــرگــردنــد. ایشان 
که احساس  کشور و رسالتی  برای خدمت به 
میکردند به کشور بازگشتند تا تجربیات خود را 
در اختیار صنعت و محققان کشور قرار دهند. 
ایشان در بحث خوردگی در صنایع شیمیایی 
کم یابی  و در بازیافت عناصر حیاتی و عناصر 
کشور به آن نیاز دارد بسیار خبره هستند.  که 
گر مسؤولان و دست اندرکاران از وی حمایت  ا
کنند، ایشان می توانند با تأسیس شرکت های 
دانش بنیان و این تیپ کارها به کشور خدمت 
کنند و از این مسیر بتوانند درآمدکافی داشته 
که هم برای خودشان و هم برای افراد  باشند 

زیادی کارآفرین باشند.
در ادامه دکتراسلامی منش نیز به میزان 
بازیافت فیلتر  بــرای اجــرای طرح  بودجه لازم 
ایجاد  برای  بگیرید  نظر  در  گفت: شما  روغن 
یک واحد بازیافت فیلترهای روغن با ظرفیت 
از ساخت وساز و  به غیر  5 هــزار تن در ســال 
میلیارد   100 از  کمتر  مبلغی  ساختمان سازی 
کامل  طــرح  ایــن  تا  اســت  نیاز  بودجه  تومان 
انجام  کــه  کـــاری  مقابل  در  مبلغ  ایــن  شـــود. 
کم  چقدر  دارد  که  آلودگی  کاهش  و  می شود 
که امروزه وجود  است؛ در مقابل هزینه هایی 
دارد این پولی که هزینه می شود ظرف مدت 2 
سال برمی گردد و ما به جای یک محصولی که 

دوره گردها بدست می آورند، دو محصول آهن 
گازوئیل را تولید می کنیم، آن هم با خلوص  و 
خواهد  برایمان  خوبی  آورده  قطعاً  کــه  بــالا، 

داشت.
وی افزود: طرح تصفیه فیلترهای روغن 
کلان است. طراحی تمام تجهیزات  یک طرح 
توسط  طرح  این  خروجی  و  ورودی  فرایند  و 
کارهای تحقیقاتی  گروه ما انجام شده است و 
انجام  کامل  به طور  مربوطه  آزمایشگاهی  و 
که  شده و در حال حاضر به نقطه ای رسیده 

می تواند به صورت صنعتی ساخته شود.
که  کــار به ایــن صــورت اســت  فرایند ایــن 
می شود  کــوره  یکسری  وارد  روغــن  فیلترهای 
کوره های معمولی فرق می کند و فرایند  که با 
آتش زنی فیلترها در غیاب هوا انجام می شود. 
فضای  در  را  روغن  فیلترهای  این  دوره گردها 
بــاعــث  ایـــن مـــوضـــوع  کـــه  ــد  ــن ــوزان ــی س آزاد م
بسیار  و  هیدروکربی  مــواد  به  روغن ها  تبدیل 
ک می شوند که گوگرد دارند و موادی که  خطرنا
کسیدهای گوگرد و نیتروژن دارند بسیار بسیار  ا

سمی هستند.
کاملاً  ــی شـــده  ــراح ــه ط ک ایـــن فــرایــنــدی 
دوستدار محیط زیست است و هیچگونه دور 
ریزی ندارد اما فرایند آتش سوزی که در محیط 
باز انجام می شد علاوه براینکه محیط زیست 
نیز  مــواد هیدورکربنی  ــوده می کند،   آل را  و هــوا 
و باعث خــراب شدن  ک نفوذ می کند  در خــا
گیاهان  سفره های آب زیرزمینی می شود و به 
تمام  گفت  مــی تــوان  کــل  در  مــی زنــد.  آسیب 
کاری که فیلترها را در محیط آزاد آتش می زنند 
لذا  ــت؛  اس قبول  غیرقابل  و  کنترل  غیرقابل 
فرایند طراحی شده در کوره های سربسته هیچ 
دورریزی ندارد و علاوه بر اینکه محیط زیست و 
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هوا را آلوده نمی کند؛ بلکه سودآور هم هست.

کــرد:  دکــتــر اســلامــی منش خــاطــر نــشــان 
غربی  کشورهای  در  گر  ا شما  مثال  به عنوان 
ــتــان ســـری به  ــن خــودروی ــرای تعویض روغـ بـ
تعویض روغنی بزنید بعد از اتمام کار فروشنده 
از  که چند مورد  کتور به شما می دهد  یک فا
قیمت  روغــن،  فیلتر  قیمت  دستمزد،  جمله 
بازیافت  مــالــیــات  ــن جــدیــد و درنــهــایــت  روغـ
یعنی  کتور محاسبه می شود؛  فا در  نیز  فیلتر 
5 تا 10 درصد هزینه ای که برای تعویض روغن 
برای  که دولت  بایت مالیاتی است  می دهید 

بازیافت اخذ می کند.
وی به بازیافت فیلترهای روغن در دیگر 
غربی  کشورهای  کــرد:  کید  تأ و  اشــاره  کشورها 
محیطی  زیست  سخت  و  سفت  قانون های 
را اعمال می کنند و می گویند هر فیلتر روغنی 
ظرف های  در  بایستی  مــی شــود  تعویض  کــه 
مخصوص سازمان EPA و سربسته قرار داده 
کشور  روغنی های  تعویض  مانند  یعنی  شود؛ 
ما نیستند که فقط یک سطل گذاشته باشند 
بعد  تا  بیندازند  زباله  سطل  درون  را  فیلتر  و 
آوری  جمع  مافیای  و  دوره گــردهــا  دســت  بــه 

فیلترهای کارکرده برسد.
شــرکــت هــایــی  پیشرفته  کــشــورهــای  در 
ــه تــوســط  کـ در بــخــش خــصــوصــی هــســتــنــد 
ــه دارنــــد ایـــن پــســمــانــدهــا را  ک مــاشــیــن آلاتــی 
منتقل  بازیافت  شرکت های  به  و  جــمــع آوری 
فلز  بــه  محصول  ایــن  از  بخشی  کــه  می کنند 
تبدیل می شود و بخش دیگر هم تبدیل به 
می شوند  گــازوئــیــل  مانند  هیدروکربی  مـــواد 
گازوئیل را جدا می فروشند و فلز را هم به  که 
موضوع  ایــن  که  می فروشند  فــولادی  صنایع 
که این  به صورت روتین شده و درست است 
قانون  و  اجباری  صــورت  به  ابتدا  در  موضوع 
کز  بوده اما در حال حاضر برای تمام این مرا
کجا بگذارند  که باید این ظرف ها را  جا افتاده 
گر این کار را نکنند با قانون مواجه هستند. و ا

وی با اشاره به دستاوردهای طرح برای 
بازیافت  ســود  با  ساخت:   نشان  خاطر  کشور 
ایـــالات  ــن  روغـ فیلتر  کــل  از  کــه  فــلــزی  قطعه 
 13 می توان  ســال  هر  می آید  بدست  متحده 
ایران  در  گر  ا یعنی  ساخت؛  فوتبال  ورزشگاه 
یک سوم آنها خودرو داشته باشیم می توانیم 
ایــن محصول هر ســال حــدود 3-4  تولید  با 
روغن  فیلتر  بازیافت  با  ورزشگاه فوتبال فقط 
ایجاد کنیم و حدود 30-20 درصد از آلودگی که 

در شهرها وجود دارد از بین می رود.
در حال حاضر با مافیایی مواجه هستیم 
که این فیلتر روغن ها را جمع آوری می کنند و 
می سوزانند. افرادی هستند که به ما پیشنهاد 
به  ایــن  که  دادنــد  سرمایه گذاری  و  همکاری 
کافی نیست و نحوه جمع آوری مواد  تنهایی 
اولیه برای این طرح مهم است و نیاز به عزم 
جدی یک سازمان دولتی مانند محیط زیست 
که از قدرت اجرایی  و وزارت کشور را می طلبد 
کار یک  این  بــرای  و  برخوردار هستند  بالایی 

قانونی در نظر بگیرند.
این طرح از لحاظ انرژی بسیار قابل قبول 
گاز  است و انرژی مصرفی آن مانند آب، برق و 
کارخانه ای  بتوانیم  گر  ا پایینی است.  در حد 
به  نفر   30-40 کنیم  تأسیس  تهران  شهر  در 
صورت مستقیم مشغول کار می شوند و علاوه 
از طریق  این قطعا همین دوره گــردهــا هم  بر 
کارخانه ها  همین  در  می توانند  سیستم  این 

مشغول به کار شوند.
کریم زاده سالیان طولانی  وی افزود: دکتر 
که  کوره های صنایع پتروشیمی  روی طراحی 
فرایند بسیار پیچیده تری دارد کار کرده؛ یعنی 
بسیار  هست  نیاز  فرایند  ایــن  در  که  کـــوره ای 
دکتر  که  پتروشیمی  فرایند  تا  اســت  آســان تــر 
که  را  پتروشیمی  صنایع  کــوره هــای  کــریــم زاده 
کردند هما ن ها می توانند اینجا مورد  طراحی 

استفاده قرار گیرند.
کل تجهیزات، ساخت و طراحی این طرح 
با 100 میلیارد تومان جان می گیرد و ارزبری هم 
و قادر هستیم تمام تجهیزات  برایمان ندارد 
این  ــر  گ ا اینکه  ضمن  بــســازیــم؛  همین جا  را 
اجــرا در  ــادرات و  انجام شود قابلیت ص طرح 

کشورهای دیگر را هم دارد.
انجام  پیشرفته  کــشــورهــای  در  کــار  ایــن 
کشورهای  از  شده ولی ممکن است یکسری 
همسایه ما این کار را انجام ندهند؛ یعنی شما 
از هر لحاظ به این طرح نگاه کنید مثبت است 

و یکی از مشکلات مملکت را حل می کند.
دکتر اسلامی منش دربــاره صــادرات این 
داد  توضیح  همسایه  کشورهای  به  محصول 
روی  جمهور  رئــیــس  کــه  همانطور  گــفــت:  و 
کشورهای همسایه نگاه خوبی دارند و تولید 
مانند  کشورهایی  در  مطمئناً  محصول  ایــن 
گر  کستان انجام نمی شود و ا سوریه، عراق و پا
تولید این محصول را راه بیندازیم و توسعه پیدا 
کند قطعاً می توانیم این را به عنوان یک الگو 

گر بتوانیم این طرح  در منطقه مطرح کنیم. ا
منطقه ای  و  بین المللی  ســازمــان هــای  در  را 
ــه دهیم  کــه جــدیــدا عضو آن هـــا شــده ایــم ارائـ
صددرصد از آن استقبال می شود و آنها آماده 

پذیرش الگوی موفق هستند.
و  اســـت  و جـــور  ایـــن طـــرح بسیار جمع 
این  می توانیم  اســت.  مشخص  هم  قیمتش 
طرح را در یک زمینی به مساحت حدود 2 تا 2 
هزار و پانصد متر مربع با تمام حواشی اجرایی 
گر این طرح را در نقطه ای پیاده کنیم  کنیم و ا
می توانیم آن را به تمام شهرها انتقال دهیم و 

مشکل شهرهای بزرگ هم از بین می رود.
' از دولت  که  وی در پاسخ به این سوال 
کـــرد: توقع  ــد؟' تصریح  ــ چــه خــواســتــه ای داری
می خواهیم  نـــداریـــم،  ــت  دولـ از  مــالــی  کمک 
بیاورند  پایین  را  کــاغــذبــازی هــا  از  ــداری  ــق م
گرنت نیاز به این  گرفتن  به عنوان مثال برای 
کردن نیست. حالا  پر  نامه نگاری و فرم  همه 
کـــرده باید  ــت، پــنــجــره  ای راه انـــــدازی  ــر دولـ گ ا
کند تا اساتید جوانی  بسترهایش را هم فراهم 
به  بتوانند  شده اند  دانشگاه ها  وارد  تــازه  که 
کنند. بعضی از طرح ها  گرنت دریافت  راحتی 
نــدارد؛  نیاز  برخی  و  دارد  سرمایه گذار  به  نیاز 
یافتن  بــرای  که  دردسرهایی  باید  دولــت  لــذا 
کند،  تــا حــدی مرتفع  را  ــم  ســرمــایــه گــذار داریـ
کاغذبازی ها را پایین بیاورند.  باید مقداری از 
که دولت برای  کلانی باشد  گر یک سیاست  ا
که جوان هستند و تازه  اعضای هیأت علمی 
استخدام شدند بودجه  کافی تخصیص دهد 
تا نیازهای اولیه  شان را تهیه کنند شرکت های 
دانش بنیان هم تلاش می کنند هرچه سریعتر 

پروژه ها و پژوهش هایشان را به ثمر برسانند.
پایان اظهار داشــت :  طی دو سه  وی در 
سال اخیر صحبت های مقام معظم رهبری را 
که ایشان  کردم  گوش  کشور  درمــورد نخبگان 
یکسری حرف ها را عنوان می کنند و می بینیم 
سال بعد یا هیچ اقدامی در این رابطه صورت 
تمام  شـــده.  انــجــام  کمی  اقـــدام  یــا  و  نگرفته 
تلاش ایشان حمایت از جوانان نخبه است و 
سال بعد هم به دلیل اینکه صحبت هایشان 
عملی نشده دوباره بیاناتشان را تکرار می کنند 
دولــت  از  دارنـــد  حضور  آنجا  در  کــه  کسانی  و 
هستند و باید بسترهای عملی آنجا را درست 

کنند و این کاغذبازی ها را کنار بگذارند.
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دکتر افتخار دانش پور مسئول شورای فقه و حقوق سازمان بسیج حقوق دانان کشور در این 
نشست، اظهار داشت: ما در مقوله حجاب خلا قانونی و چالش نداریم و از همان ابتدای انقلاب 
قوانین مربوط به پوشش و حجاب تدوین شده بود اما برخی قوانین حتی به مرحله آزمون و خطا 

هم نرسید و باید بررسی کنیم که چرا این ترک فعل انجام شده است.
وی با اشاره به اینکه لایحه حجاب و عفاف در شرایط فعلی جامعه قابلیت اجرایی نداشته 
کید کرد: نبودن این لایحه بهتر از بودن آن است. ما نباید  و باید بیشتر مورد بررسی قرار بگیرد تا
معطل این لایحه بمانیم بلکه باید به سوابق قانونی و ابلاغیه های خود در این زمینه برگشته و آنها 

گر معطل این لایحه بمانیم دشمن گوی سبقت را از ما خواهد گرفت. را احیا کنیم . ا
گیر شود دیگر مدیریت  گر فرا دانش پور افزود: جرات کشف حجاب به وضوح اتفاق افتاده و ا

آن سخت و طاقت فرسا و چه بسا ناممکن خواهد بود.
گفت: حجاب موضوع مهمی است و  وی با اشاره به برخی نقاط ضعف و قوت این لایحه 
نباید  باشد.  نگر  آینده  و  جامع  نگر،  باید،کل  می شود  تصویب  آن  خصوص  در  که  هم  قانونی 

عجولانه در مورد آن تصمیم گرفت .
این استاد دانشگاه با بیان اینکه لایحه حجاب و عفاف نیاز به آسیب شناسی دقیق و مفصل 
خصوص  در  جامع  قانون  تدوین  برای  کافی  فرصت  انقلاب  سال  طول 40  در  کرد:  کید  تا دارد 
گرفته و معنای واقعی حجاب تنها در حد  حجاب وجود داشت اما در این حوزه کوتاهی صورت 

پوشش تبیین شده است.
وی ادامه داد: در لایحه جدید هرچند اصلاحاتی انجام شده اما برخی اشکالات به قوت خود 

باقی است که نیاز به تعمق و بررسی بیشتر دارد .
دکتر لیلا امینی، پژوهشگر خانواده و عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد نیز به عنوان سخنران 
دیگر این نشست با بیان اینکه موضوع حجاب یک مسئله چند بعدی است خاطر نشان کرد: در 
فرهنگ سازی مقوله حجاب کوتاهی صورت گرفته و بسیاری از متولیان این حوزه درباره وضعیت 

فعلی پوشش در جامعه سکوت کرده اند.
امینی با ذکر این نکته که جریمه، توقیف و برخورد قهری مشکل حجاب را برطرف نمی کند 
و  جامعه شناسی  نظر  از  حتما  باید  مــعــروف  بــه  امــر  ناهیان  و  قضایی  ضابطان  ــرد:  ک تصریح 

نشست نقد و بررسی لایحه حجاب و عفاف برگزار شد
  به مناسبت روز حجاب و عفاف، »نشست نقد و بررسی لایحه عفاف و حجاب « روز سه 

شنبه 20 تیر ماه به صورت حضوری_ مجازی در دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد.

روان شناسی آموزش ببینند تا با روش اصولی 
و درست با بی حجابی برخورد کنند.

اصلی هر  وحــدت عامل  داد:  ــه  ادام وی 
چنانچه  شــود.  حفظ  باید  که  اســت  کشوری 
بدون  و  قهری  برخوردها  حجاب،  بحث  در 
خیرخواهی باشد،گروه ها مقابل هم قرار گرفته 

و انسجام ملت از بین می رود.
مهدیه منافی، پژوهشگر مطالعات حوزه 
لایحه  بررسی  نشست  در  حضور  با  نیز  زنــان 
مسئله  سلبی  قانون  گفت:  عفاف  و  حجاب 
حجاب را در وضعیت فعلی حل نمی کند و ما 
نیاز به تغییر تمام ساختارهای مرتبط با این 

حوزه در جامعه داریم.
زنان  نیاز  به  باید  اینکه  به  اشــاره  با  وی 
بــه بــی حجابی شــرعــی تــوجــه شـــود، تصریح 
یا  بــانــوان  راحتی  بــرای  مکان هایی  باید  کــرد: 
مانند  آنـــان  شرعی  حجابی  بــی  اصــطــلاح  بــه 
پارک های مخصوص یا محیط های آموزشی و 
گرفت تا بتوانند در  کاری مختص آنها در نظر 

این مکان ها آزادانه فعالیت کنند.
این پژوهشگر خانواده با ذکر این مسئله 
کنترل حجاب تنها نیازمند قانون و عامل  که 
کنترل  بیرونی  قوانین  افــزود:  نیست،  بیرونی 
کننده، تنها یک بخش از رویکرد رعایت حجاب 
کنترل درونــی هر  اســت. مهمترین بخش آن 
فرد است که با توجه به نوع آموزش ها و تربیت 

هر فرد در خانواده انجام می شود.
گفتنی است نشست نقد و بررسی لایحه 
حجاب و عفاف به همت مرکز مطالعات آینده 
بانوان  امور  مشاور  دانشگاهی،  جهاد  پژوهی 
دانشگاه  بسیج  و  دانشگاه  رییس  خانواده  و 

تربیت مدرس برگزار شد.
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در این نشست روسای شش دانشگاه بزرگ تهران در خصوص مسایل جاری و امور مشترک دانشگاه های عضو شورا، بررسی مسائل آموزشی و 
پژوهشی و پیش بینی های لازم برای سال تحصیلی آینده و دیگر موارد به بحث و تبادل نظر پرداختند.

به میزبانی دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد؛

هجدهمین نشست شورای شش دانشگاه بزرگ تهران

  هجدهمین نشست روسای شش دانشگاه بزرگ تهران روز چهارشنبه ٢١ تیر ماه به میزبانی 
دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد.
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نــشــســت دکـــتـــر علی  ــن  ــ ای ــــدای  ــت ــ اب در 
با  ریاضی  علوم  دانشکده  ر ئیس  ایرانمنش 
ابراز قدردانی از حضور دکتر دانشجو به بیانات 
و  نخبگان  بــا  دیـــدار  در  رهــبــری  معظم  مقام 
رشته های  بــه  تــوجــه  ــزوم  لـ بــر  ایــشــان  کید  تأ
گفت:  و  کــرد  اشــاره  دانشگاه ها  در  پایه  علوم 
کم توجهی  مقام معظم رهبری در این دیدار 
توصیف  ک  خطرنا را  پایه  علوم  رشته های  به 
هیچ  بــرای  ک«  خطرنا »واژه  از  ایشان  کردند. 
خود  ایــن  و  نکردند  استفاده  دیــگــری  رشته 
رشته های  جایگاه  و  اهمیت  نشان دهنده ی 

علوم پایه است.
دبیرخانه ای  راه انـــــدازی  پیشنهاد  وی 
و  کــرد  مطرح  را  مـــدرس  تربیت  دانــشــگــاه  در 

توضیح داد: از آنجا که دانشگاه تربیت مدرس 
است،  دغدغه مند  و  انقلاب  مولود  دانشگاه 
پیشنهاد راه انــدازی دبیرخانه ای در دانشگاه 
وزارت  تأیید  از  که پس  را دارم  تربیت مدرس 
کم  علوم به ارائــه راهکارهایی برای رفع خطر 
که مقام معظم رهبری  پایه  به علوم  توجهی 
به عنوان  نیز  ریاضی  علوم  بپردازد.  فرمودند، 
بالایی  اهمیت  از  پایه  علوم  رشته های  مــادر 

برخوردار است.
مــورد،  دومــیــن  به عنوان  ایرانمش  دکتر 
پــیــشــنــهــاد حــمــایــت مــالــی از دانــشــجــویــان 
کارشناسی ارشد و دکترای علوم ریاضی را ارائه 
گر از دانشجویان علوم ریاضی از  گفت: ا کرد و 
گرایش  گیرد،  صــورت  مالی  حمایت  ورود  بدو 
انگیزه دانشجویان هم بالاتر مــی رود و این  و 

می تواند به عنوان یک نوع سیاست برای علوم 
ریاضی در نظر گرفته شود.

ــشــگــاه به  رئــیــس دان ــژه  ــ وی نــگــاه  از  وی 
دکتر  حمایت های  و  فعالیت ها  دانشکده ها، 
دانشجو تشکر کرد و افزود: گشایش در بودجه 
که با  کارگروه فرهنگی-اجتماعی  و راه انــدازی 
حمایت معنوی و مالی رئیس دانشگاه انجام 
فرهاد  دکتر  ارزنـــده  اقــدامــات  جمله  از  شــد، 

دانشجو در دو سال اخیر بود.
رئیس دانشکده در ادامه در خصوص نیاز 
به جذب عضو هیأت علمی جدید، تجهیزات 
اعضای  پژوهانه  آموزشی،  کلاس ها، فضاهای 
ارائــه  توضیحاتی  ســال   5 زیــر  علمی  هــیــأت 
می تواند  ریاضی  علوم  دانشکده  گفت:  و  کرد 
ارائه  دانشکده ها  سایر  به  را  سرویس  دروس 

مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم ریاضی 
با حضور رئیس دانشگاه برگزار شد

  مجمع عمومی اعضای هیأت علمی 
دانشکده علوم ریاضی 24 تیر 1402 با 

حضور رئیس دانشگاه برگزار شد.
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که امیدواریم در این مورد همکاری لازم  دهد 
صورت بگیرد. همچنین در مورد دوره دکترای 
که اولین  پیوسته ریاضی از لیسانس به دکترا 
با توجه به  گذشته انجام شد،  آن سال  دوره 
کیفیت امیدواریم  عدم حضور دانشجویان با 
ایجاد  بهترین ها  جــذب  بــرای  شاخص هایی 

شود.
دکــتــر فــرشــتــه ســعــدی مــعــاون آمــوزشــی 
از  دیگری  بخش  در  ریاضی  علوم  دانشکده 
این نشست تشریح کرد: 25 عضو هیأت علمی 
و 7 استاد در  شامل 5 استادیار، 13 دانشیار 
گرایش مشغول فعالیت  آموزشی و 13  گروه   4
در  دانشجو   368 حــاضــر  ــال  ح در  هستند. 
و  می باشند  تحصیل  مشغول  دانشکده  این 
دانشکده علوم ریاضی تا به امروز یک هزار و 

376 دانش آموخته داشته است.
وی در ادامه به اراتباط اساتید دانشکده 
با سایر دانشکده ها، دانشگاه ها و فعالیت های 
ــدازی دوره  راه انـ از  و  کرد  اشــاره  بین رشته ای 
کــامــپــیــوتــر، جــذب  دکــتــرای تخصصی عــلــوم 
ای ها  رشته  میان  توسعه  و  برتر  دانشجویان 
برخی  ــه عــنــوان  ب مختلف  گــرایــش هــای  در 
از  فرصت های موجود نام برد. وی همچنین 
نیاز تمدید تحصیلی  آموزشی،  کمبود فضای 
جذب  و  دانشجویان  ــرای  ب یکساله  حداقل 
عضو هیأت علمی جدید به عنوان چالش های 

معاونت آموزشی یاد کرد.
ــی  در ایــــن جــلــســه دکـــتـــر مـــنـــصـــور  رزقـ
با  ریــاضــی  علوم  دانشکده  پژوهشی  مــعــاون 
گفت:  پژوهشی  عملکرد  کمی  ــزارش  گـ ــه  ارائـ
عملکرد دانشکده ریاضی در مقایسه با سایر 
کشور عملکرد مطلوبی  دانشکده های ریاضی 
ارزیابی می شود. رشته های ریاضیات زیستی، 
ریاضیات مالی، هوش مصنوعی، رباتیک و علم 
داده به رشته های این دانشکده اضافه شده 

است.
وی در ادامه با اشاره به ماهیت متفاوت 
رشــتــه ریــاضــی در خــصــوص ســرانــه مــقــالات، 
تعداد مقالات، تعداد نویسندگان، فرصت های 
مطالعاتی، دوره هــای پسا دکتری توضیحاتی 
کــرد و در تشریح قــراردادهــای پژوهشی  ارائــه 
اظهار داشت: دانشکده علوم ریاضی دو مورد 
قرارداد با IPM، یک مورد با دفتر پژوهش های 
از  بــا صــنــدوق حمایت  ــورد  مـ و دو  کــاربــردی 
همچنین  اســـت.  کـــرده  منعقد  پژوهشگران 

بیهوشی  تحقیقات  مــرکــز  بــا  تــفــاهــم نــامــه ای 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به امضا 
پارک  با  خوبی  همکاری های  و  است  رسانده 

علم وفناوری دانشگاه دارد.
دکتر رزقی از حضور اعضای هیأت علمی 
گیر و  کز تصمیم  دانشکده علوم ریاضی در مرا
سیاست گذار مانند عضویت در هیأت مدیره 
ایــران،  ریاضی  و  آمــار  تخصصی  انجمن های 
عضویت در هیأت مدیره انجمن نانو فناوری 
تخصصی  کمیته های  در  عــضــویــت  ــران،  ــ ایـ
دانــش هــای  پژوهشگاه  ریــاضــی  پژوهشکده 
علوم،  فرهنگستان  در  عضویت  و  بــنــیــادی 
عضویت در دانشنامه علوم ریاضی وابسته به 
فرهنگستان علوم و عضویت در هیأت تحریریه 
مجلات معتبر همچنین دریافت جوایز متعدد 
ملی و بین المللی توسط اعضای هیأت علمی، 
به عنوان نقاط قوت اساتید دانشکده و جایگاه 

علمی بالای آنها نام برد.
معاون پژوهشی دانشکده در پایان خاطر 
از دغــدغــه هــای مــا در نظر  کـــرد: یکی  نــشــان 
گرفتن ماهیت رشته ها در ارزیابی دانشکده ها 
گیرد.  کــه امــیــدواریــم مـــورد توجه قـــرار  اســت 
اینکه  به  با توجه  امکانات محاسباتی  کمبود 
دانشکده علوم ریاضی در برخی رشته ها مانند 
داده  علم  زیستی،  ریاضیات  مالی،  ریاضیات 
دیگر  از  نیز  اســت،  پیشرو  مصنوعی  هــوش  و 

مشکلات موجود دانشکده می باشد .
اعضای  جلسه  این  از  دیگری  بخش  در 
هیأت علمی به بیان دغدغه ها، درخواست ها 
نــحــوه تخصیص  ــون  ــرام ــی پ نـــظـــرات خـــود  و 
علوم  و  پایه  علوم  دانشکده های  به  بودجه 
نبودن  فعال  پژوهشی،  گرنت های  ریــاضــی، 
برخی تفاهم نامه های موجود، عدم استفاده 
دانشگاه  توسط  موجود  امتیازهای  برخی  از 
به عنوان مثال صندوق حمایت از پژوهشگران 
و فناوران کشور، بالا بردن انگیزه دانشجویان، 
مسکن  اساتید،  استخدامی  وضعیت  تبدیل 

اساتید جوان پرداختند.
فــرهــاد  دکــتــر  نشست  ایـــن  ــه ی  ــ ادامـ در 
دانشجو با اشاره به 40 سال فعالیت دانشگاه 
تربیت مدرس گفت: 4 دهه از فعالیت دانشگاه 
تربیت مدرس می گذرد. جایگاه فعلی دانشگاه 
مرهون زحمات تمام کسانی است که در طول 
این 4 دهه در دانشگاه حضور داشته و منشأ 
گر در سال 1401 دانشگاه  ا اند.  خدمت بوده 

در  سرآمد  دانشگاه  به عنوان  مــدرس  تربیت 
و  شد  معرفی  کشور  دانشگاه های  تمام  بین 
گر جایگاه دانشگاه در نظام های رتبه بندی  ا
این دستاورد حاصل  کــرده،  معتبر دنیا رشد 
علمی  هیأت  اعضای  دانشجویان،  زحمات 
ــن امــکــانــات طی  کــه بــا ای کــارمــنــدانــی ســت  و 
طی  یکدیگر  با  را  طولانی  مسیر  این  سال ها، 
که  کرده و دانشگاه را به این نقطه رسانده اند 
نام دانشگاه تربیت مدرس در دنیا و در منطقه 

شنیده می شود و بلند آوازه است.
ــرد: از  ــ ک رئــیــس دانــشــگــاه خــاطــر نــشــان 
رؤسای پیشین دانشگاه، رؤسای دانشکده ها، 
در  که  آموزشی  گروه های  مدیران  و  معاونین 
گذشته برای ارتقاء سطح دانشگاه  سال های 
در  ما  همه ی  می کنم.  تشکر  کــرده انــد،  تلاش 
کنونی اش نقش  پیشرفت دانشگاه و جایگاه 
داشته ایم و با همکاری و همیاری و بهره گیری 
اساتید، دانشگاه  و  توانمندی دانشجویان  از 
ریاست  دوره  آغاز  در  رسانده ایم.  جا  بدین  را 
را  دانشگاه  رشد  مسیر  در  حرکت  نیز،  جدید 
کار را بدون لحظه ای توقف جلو  ادامه دادم و 

بردم و همین عامل پیشرفت در امور بود.
مطرح  مــوارد  به  پاسخ  در  دانشجو  دکتر 
اعضای  ارتــقــاء  شاخص های  پیرامون  شــده 
هیأت علمی دانشکده علوم ریاضی به دلیل 
مــاهــیــت رشــتــه هــای ایـــن دانــشــکــده، گفت: 
کــه بــا اعــضــای هــیــأت علمی  در دیــدارهــایــی 
دانشکده های مختلف داشتم، همه اساتید، 
ــط و  ــرای ــد ش ــده ی خـــودشـــان را واجــ ــک ــش دان
کرده و در مقابل انتظار  امکانات خاص تلقی 
دانشکده  آن  بــه  متفاوتی  نگاه  کــه  داشتند 
شک  بــدون  تفاوت ها  البته  باشیم.  داشــتــه 
وجود دارد. اما در خصوص شاخص های ارتقاء 
و آئین نامه ها، این موارد توسط کارشناسان در 
و  شده  مصوب  و  تنظیم  و  تهیه  علوم  وزارت 
خاص دانشگاه تربیت مدرس نیست. در این 
مورد بهتر است بندهایی که باید اصلاح شود، 
مشخص شــده و در راســتــای بهتر شــدن آن 

بندها پیشنهادات ارائه شود.
بــرای  انگیزه  بــا  باید  اساتید  افـــزود:  وی 
اعضای  کنند.  فعالیت  کشور،  در  بــودن  مؤثر 
که  هیأت علمی باید برای تربیت دانشجویان 
دقت  کافی،  زمان  هستند،  ما  فرزندان  همانا 
الگوی  نهایت  در  و  باشند  داشته  دلسوزی  و 
عضو  دهند.  ارائــه  دانشجویان  برای  مناسبی 
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سطح  بــالابــردن  بــرای  اول  باید  علمی  هیأت 
تربیت  و  جامعه  مسائل  حــل  کــشــور،  علمی 
دانشجویان بهتر و با کیفیت بالاتر فعالیت کند 
گر چه ارتقاء و پیشرفت شغلی  نه برای ارتقاء، ا

نیز از اهمیت برخوردار است.
ــاه در بــخــش دیـــگـــری از  ــگ ــش رئــیــس دان
خوب  عملکرد  و  مدیریت  بــه  خــود  سخنان 
دانشگاه تربیت مدرس در مواجه با اغتشاشات 
کــرد و اظهار داشــت: در  گذشته اشــاره  ســال 
گــذشــتــه، مدیریت  جــریــان اعــتــراضــات ســال 
بسیار خوبی در دانشگاه اعمال شد و با وجود 
و  طمأنینه  با  سیاسی،  مختلف  گرایش های 
آرامــش، محیط دانشگاه مدیریت شد. »لوح 
مدیریت تراز مکتب حاج قاسم سلیمانی« نیز 
به دلیل مدیریت خوب اغتشاشات به رئیس 
دانشگاه تربیت مدرس تعلق گرفت و دانشگاه 
کشور، بهترین  ما در بین همه دانشگاه های 

مدیریت را داشت.
پشتیبانی  با  کــرد:  تصریح  دانشجو  دکتر 
آرامــش  کــارمــنــدان،  و  اساتید  قاطع  کثریت  ا
و  دموکراسی  از  زیبایی  نمایش  و  شد  حفظ 
ارائــه  اسلامی  جمهوری  دینی  ســالاری  مــردم 
کمترین  با  نیز  معترض  دانشجویان  گــردیــد. 

هزینه به کلاس های خود برگشتند.
کـــرد: کــشــورمــان در طــول 40  وی اضــافــه 
شده  نائل  بسیاری  پیشرفت های  بــه  ســال 
کــه بــا تــحــریــم هــای بی  ــت  ــن درحـــالـــی اسـ ایـ

شماری مواجه بوده و در چند سال اخیر نیز 
گریبان  به  دســت  کننده  فلج  تحریم های  با 
علوم،  در  کشور  پیشرفت های  اســت.  بــوده 
مــهــنــدســی، کـــشـــاورزی، فــضــاهــا و امــکــانــات 
شهری و.. حاصل کار متخصصین ایرانی بوده 
کار خودمان و  که  است. پس باید یاد بگیریم 

متخصصین کشورمان را بزرگ کنیم.
کشوری  رئیس دانشگاه یادآور شد: هیچ 
متخصصین  کــه  پیشرفت هایی  منطقه  در 
دست  به  ــد،  زده ان رقم  ایرانی،  دانشمندان  و 
بــودن خود  ایرانی  باید به  نــیــاورده اســت. ما 
کنیم و پیشرفت های علمی خود را با  افتخار 
صدای بلند بگوییم. از سوی دیگر کمبودها و 
مشکلات موجود را هم بیان کنیم و برای آن ها 

راهکار و راه حل بیابیم.
دکتر دانشجو ادامه داد: ما با وجود تمام 
با  مردمی  سلایق  اختلاف  و  نظر ها  اختلاف 
فرهنگ غنی هستیم. دانشگاه محل تعامل 
و تبیین عقاید است. دانشگاه محل ارتجاع و 
جهل نیست بلکه محلی برای تکامل یافتن 
علل  باید  مخالفین  هم  دانشگاه  در  ــت.  اس
مخالفت خود را تبیین کنند و هم آن دسته که 
موافق هستند باید بتوانند دلایل دفاع خود 
گری  را تبیین نمایند. دانشگاه محل افراطی 
نیست بلکه محل انعطاف و فرهیختگی است. 
صحبت  وارد  منطق  و  علم  با  باید  که  جایی 

شد.

وی با اشاره به اینکه کشور و نظام در نقطه 
که  عطف قرار دارد گفت: در این برهه از زمان 
ما در نقطه عطف هستیم می توانیم با همدلی 
و همکاری به بالا صعود کنیم . باید پای نظام 
کنیم. ما باید نسبت به  بایستیم و از آن دفاع 
گاه باشیم و پیشرفت های  داشته های خود آ
کشور را ببینیم و با هر عقیده ای که داریم از آن 
دفاع کنیم. برخی از اعتراضات درست بود اما 
در بستر نادرستی مطرح و با روشی غلط بیان 
گرفت. بسیاری  شد و مورد سوء استفاده قرار 
از دانشجویان معترض کنشگری سیاسی را بلد 
نبودند و به اشتباه وارد مسیر نادرستی شدند. 
اما اینها فرزندان ما هستند و در اغلب موارد 
سر  به  و  شد  پوشی  چشم  آنها  اشتباهات  از 

کلاس درس بازگشتند.
کــیــد بر  ــر دانــشــجــو در پـــایـــان بـــا تــأ ــت دک
دوستی ها و محبت ها اذعان داشت: فضایی 
که ایجاد شد یک درس بزرگی به همه داد و آن 
اهمیت دوستی و محبت بین افراد است. باید 
نگاه  خود  خانواده  اعضای  مانند  یکدیگر  به 
خطا های  از  باشیم.  رابطه ها  دنبال  و  کنیم 
برای  دوستی  و  محبت  با  و  بگذریم  یکدیگر 
کمک به دیگران وارد میدان  حل مشکلات و 

عمل شویم.
به  ایرانمنش  دکتر  جلسه  این  پایان  در 
پاس خدمات رئیس دانشگاه، لوح تقدیری به 

دکتر فرهاد دانشجو تقدیم کرد.
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زمینه  ایــجــاد  هــدف  بــا  تفاهم نامه  ایــن 
موجود  پتانسیل های  بکارگیری  و  همکاری 
ــوآوری هــای حوزه  جهت ارتــقــای فــنــاوری و ن
فناوری  و  تحقیقات  معاونت  میان  سلامت، 
آمــوزش پزشکی و  وزارت بهداشت، درمــان و 
پارک علم وفناوری دانشگاه در 9 مــاده، و 2 

تبصره منعقد گردید.
در حــاشــیــه بـــرگـــزاری مـــراســـم امــضــای 
معاون  پناهی  یونس  دکتر  تفاهم نامه،  ایــن 
ضمن  بهداشت  وزارت  فناوری  و  تحقیقات 

امضای تفاهم نامه همکاری میان پارک علم و فناوری مدرس و 
معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت

بازدید کوتاهی از ساختمان پارک علم و فناوری مدرس از نزدیک در جریان فعالیت ها، امکانات 
و قابلیت های پارک علم و فناوری دانشگاه قرار گرفت. دکتر پناهی، از پارک علم وفناوری مدرس 

به عنوان پارک سلامت یاد کرد که می تواند رابطی میان وزارت بهداشت و وزرات علوم باشد.
در مراسم امضای این تفاهم نامه نیز دکتر حسین نادری منش رییس پارک علم و فناوری 
مدرس گزارشی از برنامه های آتی پارک و برخی از دستاوردهای شرکت های دانش بنیان پارک ارائه 

نمود.
با توضیحاتی در خصوص  پارک  زیرمجموعه  از مدیران شرکت های  برخی  این نشست  در 
کز بهداشتی  محصولات دانش بنیان شرکت خود، آمادگی خود را برای همکاری با بیمارستان ها و مرا
کشور اعلام کردند که از سوی معاون وزیر بهداشت مورد استقبال قرار گرفت و از سه شرکت برای 

کره و انعقاد قرارداد با وزارت بهداشت دعوت به عمل آمد. مذا

پــارک علم و فناوری مــدرس و معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت، درمــان و    
آموزش پزشکی در راستای حمایت، هدایت و راهبری برنامه های ارتقای تولید دانش بنیان 

در حوزه سلامت، تفاهم نامه همکاری امضا کردند.
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علمی  هیأت  عضو  طبرسا  مهدی  دکتر    
دریــایــی  عــلــوم  و  طبیعی  منابع  دانــشــکــده 
 Brain Pool دانشگاه، فلوشیپ تحقیقاتی
سال  در  جنوبی  کــره  تحقیقات  ملی  بنیاد 

2023 را دریافت کرد.

علمی  هیأت  عضو  طبرسا  مهدی  دکتر 
گروه شیلات دانشکده منابع طبیعی و علوم 
تحقیقاتی فــلــوشــیــپ  شــد  مــوفــق  ــی،  ــایـ  دریـ
کره جنوبی  Brain Pool بنیاد ملی تحقیقات 

در حوزه تحقیقات دریا را دریافت کند.
 12 در   Brain Pool تحقیقاتی  فلوشیپ 
جدید  نسل  هوافضا،  جمله  از  دانشی  حــوزه 
در  که  می شود  ارائــه  غیره  و  هسته ای  انــرژی 
به  مــوفــق  طبرسا  مــهــدی  دکــتــر  ســال 2023 
تحقیقات  حوزه  در  تحقیقاتی  گرنت  دریافت 
دریــا شــد. طــرح تحقیقاتی پذیرفته شــده به 
صورت مشترک با دانشگاه همکار از کشور کره 
جنوبی بر روی اصلاح ساختار ترکیبات غذا-
اثر بخشی  با  کنژوگه های جدید  تولید  و  دارو 

درمانی بیشتر به اجرا در خواهد آمد.
ــپ تــحــقــیــقــاتــی ــی ــوش ــل ــت ف ــ  گــفــتــنــی اسـ
ملی  بنیاد  برنامه  معتبرترین   Brain Pool  
کره جنوبی )NRF( جهت همکاری  تحقیقات 
با اساتید و محققان برجسته خارجی با هدف 
بسط مــرزهــای دانـــش، توسعه روابـــط علمی 
بین المللی و افزایش راندمان تحقیق و توسعه 

است.

دریافت فلوشیپ 
تحقیقاتی

 Brain Pool توسط 
عضو هیأت علمی 

دانشگاه

  مراسم عزاداری سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین)ع( از سه شنبه 27 
تیرماه به مدت یازده شب در مسجد قدس دانشگاه تربیت مدرس برگزار می شود.

که به همت هیأت محبین اهل بیت علیهم السلام به مدت یازده شب  در این مراسم 
بعد از نماز مغرب و عشا برگزار خواهد شد، حجت الاسلام وحید اخوت، دکتر محمد حسین 
رجبی دوانــی،  حجت الاســلام مصطفی رستمی، حجت الاســلام سید مهدی ساداتی نژاد و 
قبادی  حسن  و  داشته  حضور  سخنران  به عنوان  السلوک  مرشد  مصطفی  الاســلام   حجت 

و علی آقا جانی نیز مداحی و نوحه سرایی می کنند.
لازم به ذکر است که علاقه مندان جهت مشارکت در هزینه های مراسم شب های محرم 
 https://idpay.ir/mohebbin-tmuمی توانند نذورات خود را از طریق پرداخت آنلاین به آدرس
کارت: 5859837007657832، شماره حساب:  و یا شماره حساب هیأت محبین ) شماره 

19400344 ، شماره شبا : IR560180000000000019400344 ( واریز نمایند.
گذشته در دهه اول  کارکنان دانشگاه،  همانند سال های  همچنین بنابر اعلام بسیج 
برپا  و عــزاداری در مسجد قدس دانشگاه  زیــارت عاشورا  پایان ماه صفر، قرائت  تا  و  محرم 
خواهد بود و به مناسبت اولین روز ماه محرم الحرام،  این مراسم روز چهارشنبه 28 تیرماه از 

ساعت 15/7 تا 8 صبح در مسجد دانشگاه برگزار می گردد.
با توجه به تعطیلات دانشگاه در مرداد ماه این مراسم بعد از تعطیلات در شهریور ماه 

روزهای دوشنبه هر هفته و تا آخر ماه صفر برگزار خواهد شد.

بــرگــزاری مــراســم عـــزاداری دهــه اول ماه 
محرم در مسجد دانشگاه تربیت مدرس
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  مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم پایه 27 تیر 
ماه با حضور رییس دانشگاه برگزار شد.

در ابتدای این مراسم دکتر رسول ملک فر رئیس دانشکده علوم 
دربــاره  مختصری  گــزارش  دانشگاه،  رییس  به  مقدم  خیر  ضمن  پایه 
وضعیت فعلی دانشکده ارایه کرد و از پیگیری ها و تدابیر ارزشمند رییس 
دانشگاه در حل معضلات و مشکلات دانشگاه و پرداخت معوقه های 

اعضای هیات علمی تقدیر و تشکر کرد.
درادامه  دکتر مجید قادری معاون اداری و مالی دانشکده علوم پایه 
ضمن معرفی اجمالی دانشکده گفت: این دانشکده دارای سه بخش، 
آن  نیز در  که 41 عضو هیات علمی  آزمایشگاه می باشد  گــروه و 58   11

مشغول به فعالیت هستند.
گروه ها و  وی همچنین به معرفی اعضای هیأت علمی و مدیران 

بخش ها پرداخت.
دکتر ماشاالله خامه چیان معاون آموزشی این دانشکده نیز نکاتی 
را درباره وضعیت آموزشی بیان کرد و افزود: دانشکده علوم پایه در حال 
حاضر دارای 390 دانشجو است که از بین آنها 208 نفر در مقطع دکتری 

و 182 نفر در مقطع کارشناسی ارشد تحصیل می کنند.
وی همچنین به ضرورت تجهیز کلاس های درسی و پیگیری بودجه 
در جهت برطرف نمودن مشکلات مالی و برگزاری هرچه بهتر دروس و 

کید کرد. واحدهای عملی تا
دکتر یدالله یمینی معاون پژوهشی و فناوری دانشکده علوم پایه 
به عنوان سخنران دیگر این جلسه با اشاره به عملکرد بخش پژوهشی 
در سال 1401 تصریح کرد: دردانشکده علوم پایه در سال 1401، 58 عنوان 
گرفتن تعداد دفاعیات، این  که با درنظر  پایان نامه و رساله مصوب شد 

رقم به 87 می رسد که بیشتر از مصوبات است.
وی افزود: تعداد مقالات چاپ شده از سوی اعضای هیات علمی 
دانشکده در سال 1401 ، 58 عنوان بوده است. تعداد مقالات ارائه شده 
که از این تعداد سهم  در همایش های داخلی و خارجی 40 مقاله بوده 
کنفرانس های داخلی و 8 مقاله نیز  اعضای هیأت علمی 17 مقاله در 
کننده  کنفرانس های خارجی است. آمار دانشجویان شرکت  در بخش 

هزینه  با  یا  که  نفربوده  نیز8  خارجی  و  نفر  داخلی54  درهمایش های 
شخصی و یا هزینه برگزارکنندگان همایش در آنها حضور داشتند.

معاون پژوهشی دانشکده علوم پایه با بیان دستاوردها و افتخارات 
رتبه بندی  لحاظ  از  شیمی  دانــشــکــده  گفت:  دانــشــکــده  ایــن  علمی 
تامسون رویترز جزء 1 درصد برتر بخش های شیمی جهان قرار دارد و 
بنا بر اعلام موسسه ISC بخش شیمی دانشگاه تربیت مدرس در رتبه 
دوم بخش های شیمی کشور قرار دارد و سه نفر از اعضای هیات علمی 
دانشکده در میان پژوهشگران یک درصد برگزیده قرار دارند. همچنین 
منتخب  ســرآمــدان  به عنوان  دانشکده  ایــن  علمی  هیات  عضو  چهار 

فدارسیون سرآمدان علمی کشوراعلام شدند.
وی در ادامه اهم فعالیت های معاونت پژوهشی دانشکده را تشریح کرد.
کمک  در ادامه اعضای هیات علمی حاضر در خصوص پرداخت 
کمک به  آنها برای  کارگیری  هزینه به دانشجویان مقطع دکتری و به 
عملی،  واحد های  برای  بودجه  تخصیص  دروس،  تدریس  در  اساتید 
اعضای  موظفی  واحــد هــای  علمی،   هیات  اعضای  وضعیت  تبدیل 
به  شیمی  بخش  تبدیل  آزمایشگاه ها،   تجهیز  و  تعمیر  علمی،  هیأت 
برای  مجزا  فیزیک  آزمایشگاه های  نظرگرفتن  در  مستقل،  دانشکده 
آزمایشگاه زمین شناسی،   اعضای هیأت علمی بخش فیزیک، تجهیز 
افزایش درآمد اعضای هیات علمی و همسان سازی حقوق با وزارت 
بهداشت، مشکل قطعی برق و خسارت به دستگاه های آزمایشگاهی و 

... مطالبی را عنوان کردند.
ادامه دکتر دانشجو رییس دانشگاه اظهار داشت: دانشکده   در 
علوم پایه نورچشم دانشگاه از بعد علمی و اساتید خوب و سرآمد است 
کنار بقیه دانشکده ها  و در افتخارات دانشگاه، دانشکده علوم پایه در 

نقش موثری داشته است.
 وی در ادامه خطاب به اعضای هیات علمی جوان گفت: اساتید 
پیشکسوت با امکانات کم و با وجود همه پستی و بلندی ها به دانشگاه 
و کشور خدمت کردند و اساتید جوان نیز امروز با علم و دانش و پیگیری 
مستمر باید رو به جلو پیش بروند و همه با حفظ احترام و دوستی به 

کشور خدمت کنیم.
کید بر لزوم به روز رسانی سایت اعضای هیات  رییس دانشگاه با تا

برگزاری مجمع عمومی اعضای هیأت علمی دانشکده علوم پایه 
با حضور رییس دانشگاه
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نسبت  علمی  هیات  اعضای  است  لازم  ساخت:   نشان  خاطر  علمی 
به بروز رسانی صفحه خود در سایت دانشگاه اهتمام ورزند زیرا عدم 
بروزرسانی صفحات اساتید سبب نزول جایگاه و رتبه وبومتریک دانشگاه 
می شود و شأن و منزلت اعضای هیات علمی توانمند و پرتلاش دانشگاه 

ایجاب می کند که صفحات آنان همواره به روز باشد.
کید کرد و گفت: توسعه در  وی بر لزوم توسعه متناسب با امکانات تا
گروه و دانشکده امر بسیار مطلوبی است اما باید متناسب با امکانات باشد 
برای جذب عضو هیات علمی لازم است ابتدا اتاق وا مکانات مورد نیاز 
تامین شود، جای خالی در چارت تفصیلی دانشگاه بررسی گردد و علت 

جذب نیز به رییس دانشکده و مدیر گروه و معاون آموزشی اعلام شود.
دکتر دانشجو با اشاره به پروژه ساخت مسکن دانشگاهیان تربیت 
از چالش های جدی  یــادآور شد: در حال حاضر مسکن یکی  مدرس 
اعضای هیات علمی و کارکنان به ویژه اعضای هیات علمی جوان است 
و ما در راستای تامین این نیاز مهم، تفاهم نامه ای با شهرداری تهران 
امضا کردیم تا ساخت 5000 واحد مسکونی برای دانشگاهیان را به انجام 
که خوشبختانه به تدریج مراحل آن رو به انجام است و قطعا  برسانیم 
الهی است و امیدواریم با صبوری و حوصله و  از رحمت های  امر  این 

پشتیبانی همه دانشگاهیان به نتیجه مطلوب برسد.
وی با اشاره به پرداخت بدهی های معوقه دانشگاه خاطر نشان 
کرد: بحمداله با یاری خداوند متعال توانستیم بدهی های دانشگاه در 
کارمندان،   اساتید، معوقه های  التدریس  از جمله حق  موارد مختلف 
قبوض آب و برق، پایگاه منابع علمی و بانک های اطلاعاتی و ... را به 
مسئولان  دیگر  و  من  ــرای  ب سختی  ســال   1401 ســال  و  برسانیم  صفر 
دانشگاه بود اما ما سختی ها ونکات منفی را به داخل دانشگاه منتقل 
نکردیم و سعی کردیم با حل و فصل مشکلات مالی دانشگاه معوقه های 
کنیم تا آنها نیز با انگیزه ای  کارکنان را پرداخت  اعضای هیات علمی و 

بیشتر به دانشگاه خدمت کنند.
دکتر دانشجو افزود: دانشگاه تربیت مدرس یک نام و نشان مطرح 
که نتیجه زحمات همه دانشگاهیان و  و دارای جایگاهی معتبر است 
مسئولان دانشگاه از ابتدای تاسیس تا کنون بوده است و قطعا این نام 

و جایگاه در توفیقات مالی حاصل شده تاثیر بسزای داشته است.

وی در بخش دیگری از سخنان خود به شأن و منزلت دانشگاه 
کرد: محبت، دوستی و همدلی باعث رشد و پیشرفت  اشاره و تصریح 
است و دانشگاه، جای تعامل نظرات و فرهیختگی و تعامل است وما 
به عنوان افراد فرهیخته جامعه باید کنشگری متفاوتی نسبت به سایر 
افراد داشته باشیم و همواره در کنشگری های سیاسی،  علمی و فرهنگی 

شأن و منزلت دانشگاهی خود را حفظ نماییم.
ییس دانشگاه اذعان داشت: باید برخی از چالش های موجود را 
کنیم و اینکه  برای جذب بهترین دانشجویان به دانشگاه حل و فصل 
غ التحصیلان ما از دانشگاه تربیت مدرس چگونه یاد می کنند بسیار  فار
حائز اهمیت است و می تواند در جذب داننشجویان خوب و برتر بسیار 

موثر باشد.
فرصت  شــد:  یـــادآور  علمی  هیات  اعضای  گرنت  به  اشـــاره  با  وی 
استفاده از گرنت 3 ماه است و پس از آن از بین نمی رود و سر جای خود 
باقیست و ما به دنبال تعامل بیشتر اعضای هیأت علمی برای خرید 
اعضای  که  گیرد  شکل  فرهنگ  این  تا  هستیم  مشترک  دستگاه های 
گرنت های خود بتوانند دستگاه ها و تجهیزات  هیأت علمی با تجمیع 

مورد نیاز خود را به صورت مشترک خریداری نمایند.
دکتر دانشجو افزود: گرنت ها به مدت 3 سال اعتبار خواهد داشت 

و لازم است تا گرنت های مربوط به سال 99 تا پایان امسال هزینه گردد.
وی با بیان اینکه تبدیل بخش شیمی به دانشکده در شرایط فعلی 
اقتصادی امکان پذیر نیست افزود: با توجه به دستورالعمل وزارت علوم 
مبنی بر عدم توسعه ساختاری در شرایط فعلی این امر فعلا امکان پذیر 

نیست و لازمه تحقق آن خروج از شرایط انقباضی اقتصادی است.
رییس دانشگاه خاطر نشان کرد: مدیریت دانشگاه به روش گذشته 
امکان پذیر نیست و باید نوع مدیریتی جدید را طراحی کنیم و طرحی نو 
بیندازیم و در این راستا باید بتوانیم درآمدزایی داشته باشیم و فقط به 

دولت متکی نباشیم.
در پایان نشست به پاس تلاش ها و زحمات رییس دانشگاه لوح 

تقدیری از سوی رییس دانشکده به دکتر فرهاد دانشجو اهدا شد.
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در روز نخست این بازدید که سه شنبه 30 خرداد انجام شد، دکتر علامه رئیس واحد بین الملل 
و مدیر روابط علمی بین المللی دانشگاه و همراهان با هیات رئیسه دانشکده منابع طبیعی و 
گزارشی از توانمندی های  کردند و طی این جلسه دکتر اسماعیلی  علوم دریایی نشستی برگزار 
باالقوه پردیس ارائه و در خصوص راهکارهای افزایش جذب دانشجوی بین الملل در پردیس نور 
بحث و گفتگو شد. همچنین نمایندگان مؤسسات جذب دانشجویان خارجی نقطه نظرات خود 
را ارائه نمودند و در ادامه به منظور آشنایی با ظرفیت های جنگل آموزشی و تحقیقاتی، از سایت 

جنگل بازدید شد.
آزمایشگاهی و ظرفیت های پژوهشی دانشکده منابع  امکانات  از  ابتدا  روز دوم  برنامه  در 
اعضای  حضور  با  جلسه ای  ادامــه،  در  و  آمد  عمل  به  بازدید  دانشگاه  دریایی  علوم  و  طبیعی 
هیأت علمی پردیس برگزار شد. در آغاز این جلسه دکتر علامه طی سخنانی فعالیت های دفتر 

بازدید رئیس واحد بین الملل دانشگاه از پردیس نور

  دکتر عبدالامیر علامه رئیس واحد بین الملل دانشگاه به اتفاق معاونین واحد بین الملل و 
نمایندگان پنج مؤسسه جذب دانشجوی بین المللی از پردیس منابع طبیعی و علوم دریایی 

نور بازدید کردند.

واحــد  و  بین المللی  و  علمی  همکاری های 
سپس  و  کــرد  تشریح  را  دانشگاه  بین الملل 
اعضای هیأت علمی پاره ای مشکلات مرتبط 
موارد  که  کردند  مطرح  را  بین الملل  واحــد  با 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
بخشی  دکــتــر  روزه  دو  بـــازدیـــد  ایـــن  در 
معاون آموزشی، دکتر بهارلو معاون پژوهشی، 
واحد  پژوهشی  پیشین  معاون  ضمیر  دکتر 
جذب  موسسه   5 نمایندگان  و  بین الملل 

دانشجو، دکتر علامه را همراهی نمودند.
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جلسه شورای پژوهشی دانشگاه روز شنبه سوم تیر ماه جاری با 
حضور دکتر امیر عبداله زاده معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه، مدیران 
سالن  در  دانشکده ها  پژوهشی  معاونین  و  پژوهشی  معاونت  حــوزه 

شورای ریاست پردیس کشاورزی برگزار شد.

برگزاری جلسه شورای پژوهشی دانشگاه در پردیس کشاورزی

در این جلسه ضمن بیان توانمندی ها و پتانسیل های موجود در 
پردیس کشاورزی، برخی نقاط ضعف و کاستی ها مطرح شد.

این نشست با بازدید از آزمایشگاه مرکزی و سالن پرورش و تحقیقات 
قارچ به پایان رسید.

  مراسم تودیع دکتر سید مرتضی ضمیر معاون پیشین پژوهشی 
و فناوری واحد بین الملل و معارفه دکتر هادی بهارلو معاون جدید 
پژوهشی و فناوری واحد بین الملل روز یکشنبه 28 خرداد ماه برگزار 

شد.

که با حضور رئیس واحد بین الملل و مدیر  در ابتدای این مراسم 
روابط علمی و بین المللی دانشگاه تربیت مدرس، معاون آموزشی واحد 
و  روابــط علمی  و  بین الملل  واحــد  کارشناسان  از  و جمعی  بین الملل 
بین المللی برگزار شد، دکتر عبدالامیر علامه، رئیس واحد بین الملل و 

مدیر روابط علمی و بین المللی از دکتر ضمیر به عنوان فردی دلسوز که 
گذاشت،  اقدامات ارزنده ای در راستای اعتلای واحد بین الملل بنیان 

یاد کرد و از خدمات ارزنده ایشان قدردانی نمود.
در بخش دیگری از این مراسم دکتر ضمیر به سخنرانی پرداخت 
بیان مطالبی خصوص واحــد بین الملل  به  و ضمن تشکر و قدردانی 

دانشگاه پرداخت.
در پایان مراسم حکم انتصاب دکتر بهارلو و لوح تقدیر دکتر ضمیر 
از سوی رئیس واحد بین الملل و مدیر روابط علمی و بین المللی به آنان 

اهدا شد.

  جلسه شورای پژوهشی دانشگاه سوم تیرماه 1402 در پردیس کشاورزی برگزار شد.

برگزاری مراسم تودیع و معارفه معاون پژوهشی و فناوری واحد بین الملل دانشگاه
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معاون امور عمومی مدیریت اداری و پشتیبانی منصوب 

شد

  با حکم معاون توسعه منابع و سرمایه انسانی، مجید جان نثاری به سمت معاون امور 
عمومی مدیریت اداری و پشتیبانی منصوب شد.

در این حکم آمده است: “ با عنایت به تعهد و توانمندی جنابعالی و بنا به پیشنهاد مدیر محترم اداری و پشتیبانی و براساس مصوبه 
مورخ 1402/02/19 هیئت اجرایی منابع انسانی به موجب این حکم از تاریخ 1402/03/01 به مدت 2 سال به سمت معاون امور عمومی 
مدیریت اداری و پشتیبانی منصوب می شوید. امید است با توکل به خداوند متعال، اعتقاد راسخ و عمل به آموزه ها و ارزش های اسلام ناب 
محمدی)ص( و پیروی از سیره شهدای راه اسلام همراه با برنامه ریزی، سعه صدر و بهره گیری از توان همکاران و مشاوران دلسوز، متعهد 
آیــت الله العظمی  گام دوم انقلاب تلاش جهادی نمائید و در اجــرای منویات مقام معظم رهبری حضرت  و متخصص در راستای بیانیه 

خامنه ای)مد ظله العالی( و ارتقای پیشرفت علمی دانشگاه در تراز انقلاب اسلامی موفق باشید.
از درگاه خداوند متعال، توفیقات شما را در عمل به وظایف محوله، خدمت به دانشگاه و جامعه علمی کشور و تحقق آرمان های انقلاب 

اسلامی خواستارم.”

انتصاب معاونان پژوهشی و فناوری دانشکده های 
مهندسی شیمی و علوم زیستی

معاون  سمت  به  ضمیر  مرتضی  سید  دکتر  دانشگاه،   رییس  ســوی  از  احکامی  طی    
پژوهشی و فناوری دانشکده مهندسی شیمی و دکتر فاطمه زرین کمر به سمت معـاون 

پژوهشی و فناوری دانشکده علوم زیستی منصوب شدند.

در احکام صادره که به امضای دکتر فرهاد دانشجو رسیده، آمده است: “با عنایت به تعهد و توانمندی جنابعالی و بنا به پیشنهاد رئیس 
محترم دانشکده و به استناد ماده 17 آئین نامه جامع مدیریت دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، پژوهشی و فناوری به موجب این حکم 

به مدت 2 سال به سمت معاون پژوهشی و فناوری دانشکده مذکور منصوب می  شوید.
امید است با توکل به خداوند متعال، اعتقاد راسخ و عمل به آموزه ها و ارزش های اسلام ناب محمدی)ص( و پیروی از سیره شهدای راه 
اسلام همراه با برنامه ریزی، سعه صدر و بهره گیری از توان همکاران و مشاوران دلسوز، متعهد و متخصص در راستای بیانیه »گام دوم انقلاب« 
تلاش جهادی نمایید و در اجرای منوّیات مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی خامنه ای)مدظله العالی( و ارتقای پیشرفت علمی 

دانشگاه در تراز انقلاب اسلامی موفق باشید.
ایجاد تحول در راستای تبدیل شدن دانشگاه تربیت مدرس به دانشگاه نسل چهارم با مأموریت های آموزشی، پژوهشی، ترویج علم 
کشور همزمان با ترویج فرهنگ اسلامی و  و توسعه اقتصاد فعال و با وظیفه ی ایجاد اهداف راهبردی برای بهبود فعالیت پیشران اقتصاد 
ایرانی و دفاع از حقیقت، کشف طبیعت و ایجاد ارزش افزوده با استفاده از روش های متناسب برای علوم پسامدرن چند رشته ای و علوم 
مدرن میان رشته ای به منظور تعلیم و تربیت دانشمندان اخلاق مدار، حرفه ای، کارآفرین در فضای اقتصاد رقابتی کشور و دنیا و استفاده از 

روش های ترکیبی، حقیقی و مجازی، از ملزومات موفقیت در انجام وظایف محوله می باشد.”
گانه از از تلاش و خدمات صادقانه دکتر احمدرضا بهرامیان در زمان تصدی معاون پژوهشی  رییس دانشگاه همچنین در نامه هایی جدا
و فناوری دانشکده مهندسی شیمی و دکتر رضا حسن ساجدی در زمان تصدی سمت معاونت پژوهشی و فناوری دانشکده علوم زیستی 

تقدیر و تشکر کرد.
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انتصاب مدیران گروه های آموزشی

  طی احکامی از سوی رییس دانشگاه،  رئیس بخش شیمی دانشکده علوم پایه، مدیر 
گروه برنامه ریزی حمل و نقل دانشکده  گروه علوم تربیتی دانشکده علوم انسانی، مدیر 

مهندسی عمران و محیط زیست و مدیر گروه طراحی کاربردی دانشکده مهندسی مکانیک منصوب شدند.

بر اساس احکام صادره،  دکتر سهیلا جوادیان فرزانه به عنوان رئیس بخش شیمی دانشکده علوم پایه، دکتر علیرضا صادق زاده قمصری 
گروه برنامه ریزی حمل و نقل دانشکده  گروه علوم تربیتی دانشکده علوم انسانی، دکتر امیررضا ممدوحی به سمت مدیر  به سمت مدیر 
مهندسی عمران و محیط زیست و  دکتر مجید ساده دل به سمت مدیر گروه طراحی کاربردی دانشکده مهندسی مکانیک به مدت 2 سال 

منصوب شدند.
گانه از تلاش و خدمات صادقانه دکتر عبدالعلی علیزاده در زمان تصدی سمت رئیس  رییس دانشگاه همچنین در نامه هایی جدا
بخش شیمی و سرپرست گروه شیمی آلی دانشکده علوم پایه، دکتر محسن ایمانی نائینی در زمان تصدی سمت سرپرست گروه علوم تربیتی 
دانشکده علوم انسانی،  دکتر سیداحسان سیدابریشمی در زمان تصدی مدیریت گروه برنامه ریزی حمل و نقل دانشکده مهندسی عمران و 

محیط زیست و دکتر حامد احمدی در زمان تصدی مدیریت گروه طراحی کاربردی دانشکده مهندسی مکانیک تقدیر و تشکر کرد.

دانشگاه  بازنشستگی  و  رفــاه  مدیریت  سرپرست 
منصوب شد

  با حکم رییس دانشگاه، محمد یوسفی به سمت سرپرست مدیریت رفاه و بازنشستگی 
منصوب شد.

در این حکم آمده است: “ با عنایت به تعهد و توانمندی جنابعالی و بنا به پیشنهاد معاون محترم توسعه منابع و سرمایه انسانی دانشگاه 
به موجب این حکم برای مدت یکسال به سمت سرپرست مدیریت رفاه و بازنشستگی دانشگاه منصوب می شوید.

امید است با توکل به خداوند متعال، اعتقاد راسخ و عمل به آموزه ها و ارزش های اسلام ناب محمدی)ص( و پیروی از سیره شهدای راه 
اسلام همراه با برنامه ریزی )به شرح پیوست(، سعه صدر و بهره گیری از توان همکاران و مشاوران دلسوز، متعهد و متخصص در راستای بیانیه 
»گام دوم انقلاب« تلاش جهادی نمایید و در اجرای منوّیات مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی خامنه ای)مدظله العالی( و ارتقای 

پیشرفت علمی دانشگاه در تراز انقلاب اسلامی موفق باشید.”

ابقا و انتصاب مدیران گروه های آموزشی

گروه های زمین شناسی اقتصادی و  از سوی رییس دانشگاه،  مدیران  طی احکامی    
و  گیاهی  شناسی  بازیگری،  بیماری  و  کارگردانی  گروه های  مدیران  و  منصوب  بیوفیزیک 

جغرافیای سیاسی در سمت خود ابقا شدند.

گروه زمین شناسی اقتصادی دانشکده علوم پایه و دکتر عبداله  بر اساس احکام صــادره،  دکتر حسینعلی تاج الدین به سمت مدیر 
اله وردی به سمت مدیر گروه بیوفیزیک دانشکده علوم زیستی منصوب و دکتر مهدی حامد سقایان در سمت مدیر گروه کارگردانی و بازیگری 
دانشکده هنر، دکتر مجید پدرام در سمت مدیر گروه بیماری شناسی گیاهی دانشکده کشاورزی و دکتر محمدرضا حافظ نیا به عنوان مدیر 

گروه جغرافیای سیاسی دانشکده علوم انسانی ابقا شدند.
گروه  گانه از تلاش و خدمات صادقانه دکتر مجید قادری در زمان تصدی سمت مدیریت  رییس دانشگاه همچنین در نامه هایی جدا

زمین شناسی اقتصادی و دکتر سید شهریار عرب در زمان تصدی مدیریت گروه بیوفیزیک تقدیر و تشکر کرد.
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